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ΑΝΑΛΥΤΗΣ

Γιώργος Βαφείδης: 

«Οι αυξήσεις στα ανταποδοτικά τέλη που ψήφισε 
η δημοτική αρχή, είναι ό,τι χειρότερο θα μπορούσε να συμβεί 
αυτή τη στιγμή».
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Παναγιωτόπουλος 
Η σχέση Ελλάδος-Τουρκίας περνά από μία 
φάση αποκλιμάκωσης των εντάσεων

Απάντηση του Δημάρχου Θάσου για το 
κλειστό γυμναστήριο του Λιμένα

Νίκη Κεραμέως 
Με τεστ δεξιοτήτων όλες οι 
προαγωγές

Δημοσκόπηση MARC 
Η πρόθεση ψήφου στις 
Ευρωεκλογές 
Τι λένε οι πολίτες για 
την ακρίβεια και τα μη 
κρατικά ΑΕΙ

Ο Θωμάς Γεράκης και ο Νίκος Χατζη-
νικολάου παρουσίασαν και ανέλυ-
σαν τις απαντήσεις των πολιτών για 
τις ανατιμήσεις και την ακρίβεια στην 
αγορά, τα μη κρατικά πανεπιστήμια 
και την πρόθεση ψήφου στις Ευρω-
εκλογές

Συνεχείς διακρίσεις 
και βραβεύσεις 
της Καβαλιώτικης 
Εταιρίας 
Πληροφορικής 
Lioncode
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ΕΚΔΟΤΗΣ
Μαρία Κελαϊδή

Δ/ΝΤΗΣ ΣΥΝΤΑΞΗΣ 
Απόστολος Ατζεμιδάκης 

 
ΓΡΑΦΟΥΝ

Απόστολος Ατζεμιδάκης, Τζούλια 
Βασιλείου, Γιαννης Χ’εμμανουήλ, 

Κώστας Παπακοσμάς,  Παναγιώτης 
Πυλιώτης, Γιάννης Γεωργαλής, 

Βασιλική Βασιλειάδου

ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ
Ιδιωτών                       60€ + ΦΠΑ
Ε.Π.Ε. & Α.Ε. - Τράπεζες      90€ + ΦΠΑ
Σωματείων- Συλλόγων      150€ + ΦΠΑ
Ενώσεων & Οργανισμών  5 00€ + ΦΠΑ
Δήμων-Κοινοτήτων          1200€ + ΦΠΑ
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Η ΑΠΟΨΗ

Η εφημερίδα
“ΑΝΑΛΥΤΗΣ”

δικαιούται
δημοσιεύσεις του 

Δημοσίου

Με την υπ’ αρ. 
13289/2015 ΦΕΚ Β 
1716 – 17.08.2015   

απόφαση του 
Υπουργού

Επικρατείας,
η εφημερίδα
“ΑΝΑΛΥΤΗΣ”

περιλαμβάνεται 
στην λίστα των 
εβδομαδιαίων
νομαρχιακών

εφημερίδων που 
έχουν την

δυνατότητα
καταχώρησης

δημοσιεύσεων του
δημοσίου.
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Οι πέντε προκλήσεις της Ευρωπαϊκής Ενωσης

γράφει 
ο Παναγιώτης Λιαργκό-
βας*
*Πρόεδρος του ΚΕΠΕ και 
του Εθνικού Συμβουλίου 
Παραγωγικότητας, καθη-
γητής στο Πανεπιστήμιο 
Πελοποννήσου

Μέσα από αυτήν εδώ 
τη στήλη έχουμε επανει-
λημμένα αναφερθεί στις 
προκλήσεις της ελληνι-
κής οικονομίας το 2024: 
δημοσιονομική σταθερό-
τητα, αλλαγή του οικο-
νομικού μοντέλου ανά-
πτυξης με έμφαση στις 
επενδύσεις, τις εξαγωγές 
και την καλοπληρωμέ-
νη εργασία, δημιουργία 
ανθεκτικών υποδομών, 
αντιμετώπιση της ακρί-
βειας και του δημογρα-

φικού προβλήματος. Ας 
δούμε και την πλευρά 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης.

Η Ε.Ε. αντιμετωπίζει μια 
περίοδο μεγάλων προ-
κλήσεων καθώς προ-
χωράμε στο 2024. Με 
το βάρος των πρόσφα-
των παγκόσμιων κρίσε-
ων, όπως η πανδημία 
COVID-19 και οι γεω-
πολιτικές αναταραχές, η 
Ε.Ε. βρίσκεται μπροστά 
σε μια σειρά από δύσκο-
λες αποφάσεις και στρα-
τηγικές προκλήσεις.

Πέντε είναι, κατά την 
άποψή μου, οι σημαντι-
κότερες. Πρώτα-πρώτα, 
η επίτευξη οικονομικής 
σταθερότητας και ανά-
πτυξης. Η οικονομική 
κρίση που προκλήθη-
κε από την πανδημία 
COVID-19 έχει αφήσει 
σημαντικές πληγές στις 
οικονομίες των κρατών-
μελών. Η ανάγκη για 
ισχυρή ανάκαμψη είναι 
πιο επιτακτική από ποτέ. 
Η Ε.Ε. θα πρέπει να εστι-
άσει στην ενίσχυση των 
οικονομικών δομών της, 
προωθώντας ταυτόχρο-

να την ανάκαμψη και τη 
βιωσιμότητα. Αυτό περι-
λαμβάνει την υιοθέτηση 
νέων οικονομικών πολι-
τικών, την ενίσχυση του 
εμπορίου και την επέν-
δυση σε βιώσιμες τεχνο-
λογίες.

Επιπλέον, η κλιματική 
αλλαγή αποτελεί μια 
από τις σημαντικότερες 
προκλήσεις που αντιμε-
τωπίζει η ανθρωπότητα. 
Η Ε.Ε. έχει δεσμευτεί σε 
αυστηρούς στόχους για 
βιώσιμη ανάπτυξη και 
μείωση των εκπομπών 
ρύπων. Η εφαρμογή αυ-
τών των στόχων απαιτεί 
συντονισμένη δράση, 
καινοτομία και έναν ισχυ-
ρό περιβαλλοντικό πλαί-
σιο. Αυτό περιλαμβάνει 
την ενθάρρυνση της χρή-
σης ανανεώσιμων πηγών 
ενέργειας, την επένδυση 
σε πράσινες τεχνολογί-
ες και την ενίσχυση των 
περιβαλλοντικών νόμων 
και πρωτοκόλλων. Η τρί-
τη πρόκληση σχετίζεται 
με τη διεύρυνση και τις 
εξωτερικές σχέσεις.

Η διεύρυνση της Ε.Ε. 

και η ενίσχυση των εξω-
τερικών σχέσεων είναι 
κεντρικής σημασίας. Η 
διαχείριση των σχέσεων 
με γειτονικές χώρες, η 
αντιμετώπιση της γεω-
πολιτικής αστάθειας και 
η ενίσχυση της διεθνούς 
συνεργασίας είναι κρί-
σιμες προκλήσεις. Αυτό 
περιλαμβάνει την ανανέ-
ωση των διπλωματικών 
πρωτοβουλιών, την ενί-
σχυση των σχέσεων με 
κρίσιμους εταίρους και 
την ενεργό συμμετοχή σε 
παγκόσμια φόρα. Τα κρά-
τη-μέλη της Ε.Ε. έχουν 
δεσμευτεί να συνεχίσουν 
τη βοήθεια προς την Ου-
κρανία, αλλά εμφανίζο-
νται σημάδια κούρασης 
από τον πόλεμο και είναι 
εμφανής ο αγώνας για 
συμφωνία και οικονομι-
κή υποστήριξη.

Η στάση της Ε.Ε. στις 
ειρηνευτικές διαπραγμα-
τεύσεις της Ουκρανίας 
με τη Ρωσία ενδέχεται 
επίσης να επανεξεταστεί. 
Το ζήτημα της ενδεχόμε-
νης ένταξης της Ουκρα-
νίας στην Ε.Ε. προκαλεί 
συζητήσεις. Ενώ τα πε-

ρισσότερα κράτη-μέλη 
υποστηρίζουν την έντα-
ξη της Ουκρανίας, οι 
ανησυχίες για το κόστος 
και τις επιπτώσεις της 
ενσωμάτωσης μιας κατε-
στραμμένης από τον πό-
λεμο Ουκρανίας προκα-
λούν δισταγμούς ακόμη 
και στους ισχυρότερους 
υποστηρικτές της.

Μια άλλη μεγάλη πρό-
κληση είναι η ψηφιακή 
μετάβαση. Η ψηφιακή 
εποχή φέρνει τεράστιες 
ευκαιρίες αλλά και προ-
κλήσεις για την Ε.Ε. Η 
ενίσχυση της ψηφιακής 
υποδομής, η προώθηση 
της καινοτομίας και η 
διασφάλιση της ασφά-
λειας των δεδομένων 
αποτελούν πρωταρχικής 
σημασίας ζητήματα. Η 
Ε.Ε. πρέπει να διασφα-
λίσει ότι η τεχνολογική 
της πρόοδος παραμένει 
ικανοποιητική και κα-
θιστά την ίδια ισχυρό 
ανταγωνιστή απέναντι 
στις Ηνωμένες Πολιτεί-
ες, την Ιαπωνία και την 
Κίνα. Τέλος, οι αλλαγές 
στην αγορά εργασίας και 
η ανάγκη για κοινωνική 

προστασία οδηγούν στην 
αναγκαιότητα για ισχυ-
ρές κοινωνικές πολιτικές.

Η δημιουργία ευκαιρι-
ών και η ενίσχυση της 
κοινωνικής συνοχής εί-
ναι ζωτικής σημασίας. 
Δυστυχώς, στον τομέα 
αυτό η Ε.Ε. έχει χάσει 
έδαφος. Πολλά κοινω-
νικά στρώματα νιώθουν 
ότι οι ευρύτερες εξελί-
ξεις αφορούν τις ευρω-
παϊκές ελίτ και όχι τους 
ίδιους, με αποτέλεσμα 
να στρέφονται στην υπο-
στήριξη ακραίων πολι-
τικών συνασπισμών και 
κομμάτων, με έντονες 
εθνικιστικές ιδεολογί-
ες. Συμπερασματικά, οι 
προκλήσεις του 2024 
απαιτούν από την Ε.Ε. να 
προσαρμοστεί, να καινο-
τομήσει και να ενεργήσει 
συντονισμένα. Αντιμετω-
πίζοντας αυτές τις προ-
κλήσεις, η Ε.Ε. έχει την 
ευκαιρία να εδραιώσει τη 
θέση της ως παγκόσμιου 
παίκτη και να οικοδομή-
σει ένα βιώσιμο μέλλον 
για τους πολίτες της..

www.real.gr

Η βαριά σκιά του Τραμπ

γράφει 
η ΚΑΤΙΑ ΜΑΚΡΗΣ

Ενα φάντασμα έριξε βα-
ριά τη σκιά του στο φετι-
νό Παγκόσμιο Οικονομικό 
Φόρουμ στο Νταβός. Ο 
Ντόναλντ Τραμπ μπορεί να 
ήταν χιλιάδες χιλιόμετρα 
μακριά, ωστόσο η υποψη-
φιότητά του για μια δεύ-
τερη προεδρική θητεία και 
η προοπτική της επικράτη-
σής του μονοπώλησαν τις 
συζητήσεις στα πάνελ της 
παγκόσμιας ελίτ. Ο τέως 
Αμερικανός Πρόεδρος δεν 
τους το έκανε εύκολο. Λί-
γες ημέρες πριν ξεκινήσει 
το φόρουμ, σάρωσε στα 
προκριματικά της Αϊόβα με 
το μεγαλύτερο ποσοστό 
που έχει πάρει ποτέ υποψή-
φιος.

Οσοι «ξορκίζουν» την επι-
στροφή του στο Λευκό 
Οίκο ελπίζουν ότι η Αϊόβα 
είναι απλώς μια αναλαμπή 
και πως η αμερικανική Δι-
καιοσύνη θα καταφέρει τε-
λικά να αποτρέψει την υπο-
ψηφιότητα του ανθρώπου 
που επιχείρησε πραξικόπη-
μα το 2020 (το πρώτο στην 
αμερικανική ιστορία μετά 

την απόσχιση του Νότου 
από την Ενωση, το 1865). 
Αυτά, ωστόσο, μπορεί να 
αποδειχθούν φρούδες ελ-
πίδες και, μάλιστα, πολύ 
σύντομα. Την Τρίτη, διεξά-
γονται προκριματικά στην 
πολιτεία του Νιου Χαμσάιρ. 
Αν ο Τραμπ επαναλάβει τον 
θρίαμβο της Αϊόβα, γίνεται 
το φαβορί για το χρίσμα 
των Ρεπουμπλικανών και 
για τη νίκη στις εκλογές 
του Νοεμβρίου. Κανένα 
δικαστήριο δεν θα μπορεί 
να τον σταματήσει - και αν 
το επιχειρήσει, θα τον ενι-
σχύσει ακόμα περισσότερο 
εκλογικά.

Αν, όμως, ο εκκεντρικός 
δισεκατομμυριούχος από 
τη Νέα Υόρκη ξαναγίνει 
Πρόεδρος, οτιδήποτε και 
να λέει η ελίτ στο Νταβός 
καθίσταται ανεπίκαιρο και 
παρωχημένο. Γι’ αυτό και η 
Κριστίν Λαγκάρντ, που και 
εκ του αξιώματός της έχει 
καλύτερη αντίληψη των 
πραγμάτων, χρειάστηκε 
πρώτα μια γουλιά καφέ για 
να απαντήσει στην ερώτη-
ση για τις προοπτικές μιας 
δεύτερης θητείας Τραμπ.

Ο 45ος Αμερικανός Πρό-
εδρος δεν κρύβει πως θέ-
λει να πάρει τη ρεβάνς και 
να κλείσει την οικογένεια 
Μπάιντεν στη φυλακή. 
Αυτά, ωστόσο, αφορούν 
τους Αμερικανούς οι οποί-
οι, όπως όλα δείχνουν, θα 
πρέπει να επιλέξουν για 
την πιο απαιτητική πολιτική 
θέση της υφηλίου ανάμε-
σα σε έναν ιδεοληπτικό και 

εκδικητικό 78άρη και έναν 
82χρονο με συχνά κενά 
μνήμης.

Σε όλα τα υπόλοιπα, όμως, 
η ατζέντα Τραμπ αφορά 
όλο τον πλανήτη: Από τον 
πόλεμο στην Ουκρανία 
έως τις οικονομικές σχέ-
σεις των ΗΠΑ με την Κίνα 
και από την κλιματική αλ-
λαγή έως το μέλλον του 
ΝΑΤΟ. Δεν είναι τυχαίο 
πως ο ένας μετά τον άλλο 
οι αυταρχικοί ηγέτες της 
υφηλίου (με τους οποίους 
ο Τραμπ διατηρούσε εξαι-
ρετικές σχέσεις) βγαίνουν 
στο ξέφωτο και τάσσονται 
έμμεσα ή άμεσα υπέρ της 
επανεκλογής του. Ο Πούτιν, 
ο Νετανιάχου, ο Ερντογάν, 
ο Ορμπαν. Ο ίδιος ο Τραμπ, 
ανάμεσα στις προεκλογι-
κές του περιοδείες και τις 
δικαστικές του υποχρεώ-
σεις, έχει υποσχεθεί πως θα 
τερματίσει τους πολέμους 
στην Ουκρανία (με απευ-
θείας διαπραγμάτευση με 
τον Πούτιν) και στο Ισραήλ. 
Θεωρείται επίσης δεδομέ-
νο πως θα ξεκινήσει έναν 
εμπορικό πόλεμο με την 
Κίνα. Και είναι γνωστό πως 
δεν πιστεύει ούτε στην κλι-
ματική αλλαγή.

Σε σχετική ερώτηση στο 
Νταβός, ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης απάντησε πως 
θα ήταν ανάρμοστο να 
εκφράσει προτίμηση. Η 
εξόχως διπλωματική πρω-
θυπουργική απάντηση δεν 
μπορεί να κρύψει τη βαθιά 
ανησυχία για τις οικονομι-
κές επιπτώσεις μιας νέας 

περιόδου Τραμπ για το πα-
γκόσμιο εμπόριο και την οι-
κονομία ή για τις συνέπειες 
μιας πιθανής αμερικανικής 
συνθηκολόγησης με τους 
Ρώσους στην Ουκρανία. 
Οπως εύστοχα επισημάν-
θηκε στο Νταβός, θα είναι η 
«ώρα της αλήθειας» για την 
Ευρώπη αν οι Αμερικανοί 
αποσυρθούν και η Ενωση 
βρεθεί στην ανάγκη να εξο-
πλίσει και να κρατήσει μόνη 
της την Ουκρανία όρθια 
απέναντι στους Ρώσους. 
Κανείς δεν πιστεύει πως η 
Ε.Ε. είναι σε θέση να αντα-
ποκριθεί σε μια τέτοια πρό-
κληση χωρίς να διαλυθεί. Η 
Ελλάδα, που είχε εμπλακεί 
και είχε επενδύσει στη δυτι-
κή αλληλεγγύη απέναντι σε 
μια κατάφωρη παραβίαση 
του Διεθνούς Δικαίου, θα 
χάσει διπλά από μια τέτοια 
εξέλιξη. Και οι Ρώσοι θα 
πετύχουν αυτό που επεδίω-
καν από την αρχή, ανοίγο-
ντας την όρεξη και άλλων 
για περιπέτειες, και η αί-
σθηση ασφάλειας που είχε 
δημιουργήσει για τη χώρα 
μας η συμμετοχή στην Ε.Ε. 
θα αποδυναμωθεί.

Η αποχαλίνωση των πολι-
τικών φίλων του Ντόναλντ 
Τραμπ αποτελεί μια ακόμα 
πηγή ανησυχίας, ειδικά για 
τη χώρα μας. Είναι κοινό 
μυστικό ότι η κυβέρνηση 
Μπάιντεν υποχρέωσε τον 
Ερντογάν σε μια πιο διαλ-
λακτική στάση απέναντι σε 
όλους τους γείτονες, προ-
κειμένου να του δώσουν 
τα F-16. Είναι επίσης κοι-
νό μυστικό ότι ο Τούρκος 

Πρόεδρος έχει μια ιδιαίτε-
ρη σχέση με τον Τραμπ, που 
μπορεί να μην του έκανε 
όλα τα χατίρια στη διάρκεια 
της θητείας του, επέδειξε 
ωστόσο μεγάλη ανοχή και 
καθυστέρησε όσο μπορού-
σε αρνητικές για την Τουρ-
κία αποφάσεις. Ο Ερντογάν 
ήδη θεωρεί πως η τυχόν 
επανεκλογή του Τραμπ θα 
του «λύσει τα χέρια» και 
υπάρχουν ενδείξεις πως οι 
Τούρκοι έχουν αποφασίσει 
να περιμένουν τον Νοέμ-
βριο για να διευθετήσουν 
τα θέματά τους με τις ΗΠΑ.

Ο Ερντογάν έχει την εύνοια 
και την υποστήριξη των 
Ρώσων. Αν ο Τραμπ κερδί-

σει τις εκλογές, θα περιμέ-
νει την ίδια αντιμετώπιση 
και από τους Αμερικανούς. 
Τι σημαίνει αυτό για την 
περιοχή μας το είδαμε την 
τετραετία 2016-2020. Τη 
δεύτερη φορά θα είναι 
μάλλον χειρότερα.

www.real.gr
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Κάθε εβδομάδα η εφημερίδα “ΑΝΑΛΥΤΗΣ” στο χώρο σας. 
Γίνετε συνδρομητές μόνο με ένα τηλεφώνημα στο 2510 23 10 33

Φοιτητικόι Συλλόγοι Καβάλας  
Κάτω τα χέρια από τα πτυχία μας

Το νομοσχέδιο που ανα-
κοινώνει δίνει το τε-
λειωτικό χτύπημα στις 
σπουδές, τα πτυχία και 
την εργασιακή μας προ-
οπτική!

Είναι η σταγόνα που ξεχεί-
λισε το ποτήρι της οργής 
για την κατάσταση στις 
σπουδές μας! Η πρώτη απά-
ντηση δόθηκε! Τους δείξα-
με πως όσο και να προσπα-
θούν να μας πιάσουν στον 
ύπνο περνώντας το νομο-
σχέδιο εν μέσω εξεταστι-
κής δεν θα τα καταφέρουν! 
Θα μας βρίσκουν απέναντι 
τους στους δρόμους, όλο 
και πιο πολλούς όλο και πιο 
δυνατούς!

Κάτω τα χέρια από τα πτυ-
χία μας!

Όχι την περαιτέρω εμπο-
ρευματοποίηση της ανώτα-
της εκπαίδευσης!

Αυτό το νομοσχέδιο είναι 
απέναντι στις ανάγκες μας

• Κάνει την αδικία νόμο!

Ενώ εμείς για να σπου-
δάσουμε περνάμε χίλια 
δυο εμπόδια, άγχος, πα-
νελλαδικές εξετάσεις με 
ελάχιστη βάση εισαγωγής, 
πληρώνουμε ένα σκασμό 
λεφτά σε ενοίκια και άλλα 
έξοδα… η κυβέρνηση μας 
λέει ότι όποιος έχει λεφτά 
θα περνάει σε όποια σχολή 
θέλει και θα αγοράζει ισά-
ξιο πτυχίο με το δικό μας! 
Ενώ παράλληλα βαφτίζουν 
πανεπιστήμια
τα κολέγια που λειτουρ-
γούνε ήδη!

Οι μόνοι κερδισμένοι είναι 
οι κολεγιάρχες και οι επι-
χειρηματίες που θα πουλά-
νε πτυχία! Για τα δικά τους 
συμφέροντα η κυβέρνηση 
παραβιάζει ακόμα και το 
άρθρο 16 του Συντάγματος 
που αποκλείει την ίδρυση 
ιδιωτικών πανεπιστημίων!

• Διαλύει τα πτυχία μας!

Απαιτούμε πτυχία με αξία!

Με την ίδρυση ιδιωτικών 
πανεπιστημίων και το με-
γάλο παζάρι πτυχίων που 
στήνεται, θα πουλιούνται 
και αγοράζονται πτυχία δι-
αφορετικών ειδών και τα-
χυτήτων στην λογική… ότι 
πληρώνεις, παίρνεις&quot;, 
εντείνοντας την κατηγορι-
οποίηση σχολών, πτυχίων, 
αποφοίτων.

Δεν ανεχόμαστε την υπο-
βάθμιση του πτυχίου μας 
που θα εντείνει το ατελεί-
ωτο κυνήγι πανάκριβων 
πιστοποιητικών, σεμιναρίων 
και μεταπτυχιακών! Ο αντα-
γωνισμός που θα ενταθεί 
μεταξύ των αποφοίτων θα 
συμπιέσει όλα μας τα εργα-
σιακά, επαγγελματικά και 
μισθολογικά μας δικαιώ-
ματα προς τα κάτω με τους 
εργοδότες &quot;να διαλέ-
γουν&quot; τον πιο φθηνό 
από μια μεγαλύτερη μάζα 
αποφοίτων!

• Υποβαθμίζει τις σχολές 
μας!

Ενώ από τις σχολές μας 
λείπουν η κρατική χρημα-
τοδότηση, οι καθηγητές, η 
αναβάθμιση και ο εκσυγ-
χρονισμός των υποδομών, 
η κυβέρνηση επιλέγει να 
ενισχύσει την επιχειρη-
ματική λειτουργία και να 
οδηγήσει σε οικονομική 
ασφυξία τα ιδρύματα. Η 
δήθεν &quot;απελευθέ-
ρωση&quot; του δημοσίου 
πανεπιστημίου από το κρά-
τος ουσιαστικά σημαίνει 
την πλήρη απελευθέρωση 
του κράτους από την ευ-
θύνη χρηματοδότησης και 
στήριξης των δημοσίων 
πανεπιστημίων!

Είναι δεδομένο πως σε 
λίγο καιρό οι εισακτέοι 
των σχολών και της δικής 
μας σχολής αλλά και όλων 
των περιφερειακών πα-
νεπιστημίων θα μειωθούν 
δραματικά, αφού αρκετές 
οικογένειες θα διαλέγουν 
να στείλουν το παιδί τους 
να σπουδάσει στο ιδιωτικό 
της πόλης τους. Μείωση 
εισακτέων όμως σημαίνει 

και μείωση χρηματοδό-
τησης, μέχρι και κλείσιμο 
τμημάτων. Δεν πάει πολύς 
καιρός από όταν δώσαμε 
τον αγώνα μας πλάι στους 
συμφοιτητές μας από το 
Φυσικό που απειλούταν με 
κλείσιμο λόγω της ΕΒΕ που 
μειώθηκαν δραματικά οι 
εισακτέοι και καταφέραμε 
να το κρατήσουμε ανοιχτό. 
Όταν αυτά γίνονταν χωρίς 
το Νομοσχέδιο για τα Ιδιω-
τικά εύκολα μπορεί να φα-
νταστεί κανείς τι έρχεται με 
την ίδρυση τους.

Αντίστοιχα η μείωση εισα-
κτέων άρα και χρηματοδό-
τησης και η παραπέρα προ-
ώθηση της λειτουργίας και 
των δημοσίων ΑΕΙ ως επι-
χειρήσεις θα έχουν τραγικά 
αποτελέσματα στην ποιότη-
τα σπουδών μας. Αν τώρα 
αντιμετωπίζουμε ελλείψεις 
σε εργαστηριακό εξοπλι-
σμό , αν τώρα πληρώνουμε 
από την τσέπη μας αναλώ-
σιμα για τα εργαστήρια μας 
και ερχόμαστε καθημερινά 
αντιμέτωποι με τις απαρ-
χαιωμένες υποδομές, με το 
Νομοσχέδιο για τα ιδιωτικά 
οι σχολές μας θα φτάσουν 
στα όρια τους και το τι θα 
μαθαίνουμε και πώς θα 
φτάσει στον πάτο, ενώ δεν 
αποκλείεται να δούμε και 
καλούς καθηγητές να φεύ-
γουν προς τα ιδιωτικά και 
να μην αναπληρώνονται 
και πότε, αν οι μισθοί εκεί 
είναι καλύτεροι.

Όσο για την μέριμνα, αν μια 
φορά τώρα το Πανεπιστή-
μιο πετάει από πάνω του 
την ευθύνη για την σίτιση, 
την στέγαση, τις μετακι-
νήσεις τότε αν τσακιστεί 
κι άλλο η χρηματοδότηση 
λόγω έλλειψης εισακτέων 
θα μας βάλουν να πληρώ-
νουμε και τον αέρα που 
αναπνέουμε!

Δεν ανεχόμαστε να μειώ-
νεται η χρηματοδότηση για 
τα ιδρύματά μας στο όνο-
μα του να μην θιχτούν τα 
ιδιωτικά, να κλείνουν τμή-
ματα επειδή δεν βρίσκουν 
χορηγούς, να αναζητούν 

έσοδα με δίδακτρα και επί 
πληρωμή παροχές, να με-
γαλώνουν τα κενά σε καθη-
γητές επειδή θα αναζητούν 
καλύτερους μισθούς στα 
ιδιωτικά.

Η κυβέρνηση κάνει το επό-
μενο αποφασιστικό βήμα 
στο δρόμο της εμπορευ-
ματοποίησης της ανώτατης 
εκπαίδευσης εκτοξεύοντας 
την επιχειρηματική δράση 
των δημοσίων πανεπιστη-
μίων, την πλήρη λειτουργία 
τους σαν επιχειρήσεις, με 
τους φοιτητές πελάτες και 
τη γνώση εμπόρευμα.

Απαιτούμε να αναβαθμι-
στούν οι σπουδές μας, να 
μαθαίνουμε ολοκληρωμένα 
στο αντικείμενό μας. Η πλή-
ρης υποβάθμιση των ιδρυ-
μάτων θα έχει επίπτωση και 
στο περιεχόμενο των σπου-
δών μας, στα προγράμματα 
σπουδών, στην επιστήμη 
μας.

Η κυβέρνηση να σταμα-
τήσει την κοροϊδία!

Την ίδια στιγμή που η κυ-
βέρνηση μας υπόσχεται 
αναβάθμιση σε τρίτο πανε-
πιστήμιο της Ελλάδας, βλέ-
πουμε να μην προβλέπεται 

καμία χρηματοδότηση για 
τις ανάγκες μας. Ίσα- Ίσα, 
ακούμε υπέρογκα ποσά 
να προορίζονται για ερευ-
νητικά προγράμματα, που 
καμία σχέση δεν έχουν με 
τους προπτυχιακούς φοι-
τητές. Ξέρουμε καλά πως 
η λύση

των προβλημάτων μας δεν 
βρίσκονται στην αλλαγή 
της ταμπέλας στην είσοδο 
του πανεπιστημίου αλλά 
στον αγώνα μας για αύ-
ξηση της χρηματοδότησης 
στην παιδεία στο ύψος των 
αναγκών μας.

Αυτοί που μείωσαν τους 
εισακτέους στα ΑΕΙ με την 
ΕΒΕ και που στερούν τις 
σπουδές σε χιλιάδες φοι-
τητές λόγω τους τεράστιου 
κόστους σπουδών βαφτί-
ζουν ;ευκαιρίες&quot; τα 
νέα εμπόδια που βάζουν 
στους νέους! Παράλληλα 
τα;αυστηρά κριτήρια που 
υπόσχονται ξέρουμε ότι 
για τους επενδυτές μετα-
φράζονται στο &quot;ό-
τι πουλάει&quot; παίρνει 
&quot;άριστα!

Η κυβέρνηση της ΝΔ, όσοι 
κυβέρνησαν και κυβερνούν 
τη χώρα, προώθησαν την 
πολιτική της εμπορευματο-
ποίησης της ανώτατης εκ-
παίδευσης, την πολιτική της 
ΕΕ και τώρα έρχονται να 
ολοκληρώσουν το έγκλη-
μα με την ίδρυση ιδιωτικών 
πανεπιστημίων!

Ξεσηκωμός!

Είναι δική μας υπόθεση η 
υπεράσπιση των σπουδών 
και των πτυχίων μας!

Όλοι οι φοιτητές μια γρο-
θιά μαζί με τους μαθητές 
και τους εργαζόμενους να 
σηκώσουμε ένα μεγάλο 
πανελλαδικό κίνημα αγώ-
να ενάντια στο νομοσχέδιο 
που αποτελεί αντιδραστική 
τομή στην εκπαίδευση. Με 
τους αγώνες μας έχου-
με αφήσει στα χαρτιά και 
άλλους νόμους. Έχουμε 
ακυρώσει αντίστοιχη προ-
σπάθεια στο παρελθόν για 
ίδρυση ιδιωτικών πανεπι-

στημίων!

Όλα θα κριθούν στο δρόμο 
του αγώνα!

Απαιτούμε:
•  Να αποσυρθεί το νο-

μοσχέδιο!

•  Όχι στα Ιδιωτικά Πα-
νεπιστήμια – Όχι στην 
παράκαμψη του άρ-
θρου 16!

•  Αποκλειστικά δημόσι-
ες και δωρεάν σύγχρο-
νες σπουδές!

• 
•  Όχι στην υποβάθμι-

ση των πτυχίων μας 
– Πτυχία με αξία για 
δουλειά με δικαιώμα-
τα!

•  Αύξηση της κρατικής 
χρηματοδότησης για 
τα Πανεπιστήμια και 
τις ανάγκες μας! Δω-
ρεάν σίτιση, στέγαση 
και μεταφορές από και 
προς το πανεπιστήμιο 
για όλους τους φοιτη-
τές.

•  Σύγχρονα και πλήρη 
εξοπλισμένα εργαστή-
ρια

•  Παιδεία δικαίωμα και 
όχι εμπόρευμα!

Προχωράμε σε:
Πανεκπαιδευτική πορεία 
την Πέμπτη 25 Γενάρη, στις 
17:00 στην Κεντρική Πλα-
τεία

Αποφασίζουμε μέσα από τις 
Γενικές Συνελεύσεις μας, το 
πώς θα κλιμακώσουμε τις 
δράσεις μας και τι πολύ-
μορφες πρωτοβουλίες θα 
πάρουμε
Καλούμε τους μαθητές, 
τους εργαζόμενους, τους 
γονείς της πόλης σε Κινη-
τοποίηση την

Πέμπτη 25/01 στις 17:00 
στην Κεντρική πλατεία
Ενώνουμε τις φωνές μας 
για να μην περάσει το νο-
μοσχέδιο έκτρωμα των ιδι-
ωτικών πανεπιστημίων!



info@enachannel.gr44 ΑΝΑΛΥΤΗΣ ΠΑΓΓΑΙΟ Δευτέρα 29 Ιανουαρίου 2024

Δύσκολος ο χειμώνας για τα καταστήματα της Νέας Περάμου
Όπως κάθε χειμώνα έτσι 
και φέτος, οι επιχειρήσεις 
μιας τουριστικής περιοχής, 
όπως είναι η Νέα Πέραμος 
του Δήμου Παγγαίου, αντι-
μετωπίζουν αρκετά οικονο-
μικά προβλήματα λόγω της 
μειωμένης καταναλωτικής 
και τουριστικής κίνησης.

Για το συγκεκριμένο θέμα 
μιλάει στο ENA CHANNEL, 
o αντιπρόεδρος των επαγ-
γελματιών Νέας Περάμου, 
κ. Γιώργος Τσαλίκης, ο 

οποίος δηλώνει πως πολλά 
είναι τα καταστήματα της 
περιοχής τα οποία βάζουν 
λουκέτο τους χειμερινούς 
μήνες και ανοίγουν μόνο 
καλοκαίρι. Ενω ο ίδιος 
αναφέρθηκε και στο νέο 
φορολογικό νομοσχέδιο 
αλλα και το πως αυτό επι-
ρεάζει καταστήματα μίας 
τουριστικής περιοχής τα 
οποία έχουν τζίρο μόνο το 
καλοκαίρι.

Η Νέα Πέραμος ετοιμάζεται για την νέα τουριστική περίοδο

Αρχές του νέου έτους έτους και οι Νέα Πέραμος του Δήμου Παγγαίου έχει ήδη ξεκινήσει να ετοιμάζεται για την ερχόμενη τουριστική περίοδο και οχι μόνο.
Σύμφωνα με τον πρόεδρο της τοπικής κοινότητας της Νέας Περάμου, κ. Τάσο Μεταξά, οι κάτοικοι της περιοχής ετοιμάζονται για πλήθος εκδηλώσεων που ακολούθουν απ τώρα εως 
και τον καλοκαίρι και βέβαια όσο αφορά της επιχειρήσεις της περιοχής έχουν ξεκινήσει την δική τους προετοιμασία για την ερχόμενη τουριστική σεζόν.

Καβάλα
Υπεγράφη από τον Αντιπεριφερειάρχη η Απόφαση Κύρωσης 
του Αναδασμού «Τενάγη Φιλίππων Υπέρ ΣΑΑΚ Αμισιανών
Η ΠΑΜΘ/ΠΕ Καβάλας και ειδι-
κότερα η Διεύθυνση Αγροτικής 
Οικονομίας και Κτηνιατρικής, 
ανακοινώνει ότι υπεγράφη 
από τον Αντιπεριφερειάρχη 
Καβάλας κ. Θεόδωρο Μαρκό-
πουλο η Απόφαση Κύρωσης 
του Αναδασμού «Τενάγη Φι-
λίππων Υπέρ ΣΑΑΚ Αμισιανών 
ετών 2004 – 2005» και θα 
αποσταλεί στο Εθνικό Τυπο-
γραφείο για την δημοσίευσή 
της στην Εφημερίδα της Κυ-
βέρνησης.

Η έκδοση των τίτλων ιδιοκτη-
σίας στους δικαιούχους του 
αναδασμού θα γίνει μετά την 
έκδοση και αποστολή από τον 
ΕΚΧΑ των ΚΑΕΚ των αγροτε-
μαχίων του αναδασμού και θα 
υπάρξει σχετική ανακοίνωση 
από την Διεύθυνση Αγροτικής 
Οικονομίας και Κτηνιατρικής 
της ΠΕ Καβάλας.



ΑΝΑΛΥΤΗΣ 5 ΝΕΣΤΟΣinfo@enachannel.gr
Δευτέρα 29 Ιανουαρίου 2024

Ξεκινούν αγώνα κατά του φωτοβολταϊκού πάρκου 
στη Λεκάνη

Η Επιτροπή Αγώνα της Λε-
κάνης του δήμου Νέστου, 
με επιστολή της προς τους 
συναρμόδιους φορείς εκ-
φράζει την αντίθεσή της 
στην εγκατάσταση φωτο-
βολταϊκού πάρκου 1460 
στρεμμάτων στην περιοχή.  

Αναλυτικά στην επιστολή 
αναφέρουν:

Στην Λεκάνη, σήμερα, 21-
01-2024 ημέρα Κυριακή 
και ώρα 1:00 μ.μ. στον χώρο 
του Κ.Ε.Π. Λεκάνης επί της 
επαρχιακής οδού Λεκάνης 
– Κεχροκάμπου, πραγματο-
ποιήθηκε η 1 η Γενική Συ-
νέλευση του Δ.Δ. Λεκάνης, 
με την αυθόρμητη έλευ-
ση των κατοίκων, με θέμα 
την «γνωμοδότηση για την 
έγκριση περιβαλλοντικών 
όρων επί της Μελέτης Πε-
ριβαλλοντικών Επιπτώ-
σεων (Μ.Π.Ε.) του έργου: 
«Φωτοβολταϊκός Σταθμός 
με συνολική ισχύ 75 MW 
της CES 2 Ι.Κ.Ε. στην πε-
ριοχή «ΛΕΚΑΝΗ»» της Τ.Κ. 
Λεκάνης, της Π.Ε. Καβάλας. 
(ΠΕΤ 2302903329)». Η Γε-
νική Συνέλευση όρισε ομο-
φώνως, για τον συντονισμό 
και την καταγραφή των 
Πρακτικών, συντονίστρια 
την κ. Ειρήνη Κουτσοδόντη.

Στην Γ.Σ. παρέστη ο κ. 
Νικόλαος Δημόπουλος, 

πρόεδρος του Συνδέσμου 
Κτηνοτρόφων Ν. Καβάλας, 
και εισηγήθηκε επί του θέ-
ματος, ενημερώνοντας την 
Γ.Σ. για την αρνητική επί-
πτωση του Φ/Β σταθμού 
στην τοπική κτηνοτροφία.

Η Γενική Συνέλευση, 
λαμβάνοντας υπόψιν το 
απόσπασμα πρακτικού 
11/2023 της συνεδρίασης 
της επιτροπής αγροτικής 
οικονομίας και περιβάλ-
λοντος του περιφερειακού 
συμβουλίου ανατολικής 
Μακεδονίας και Θράκης 
με αριθμ. απόφασης 
144/2023 διαμαρτυρήθηκε 
έντονα για την θετική εισή-
γηση του έργου από το ως 
άνω συμβούλιο (ΙV. Συμπέ-
ρασμα εισήγησης) για τους 
παρακάτω λόγους:

1. Ποτέ δεν ενημερώθηκε 
το τοπικό συμβούλιο εγ-
γράφως και επισήμως για 
το έργο αυτό, έτσι ώστε 
να δοθεί το δικαίωμα του 
λόγου, μιας Δημοκρατικής 
Χώρας, στους κατοίκους 
του οικισμού Λεκάνη ώστε 
να επιλέξουν αυτοί εάν 
θα επωμιστούν τις μακρο-
χρόνιες επιπτώσεις που 
θα προκληθούν στο περι-
βάλλον του οικισμού τους 
(καταστροφή 1.460,784 
στρεμμάτων βοσκότοποι, 
τοπική άνοδος θερμοκρα-

σίας, σταδιακή ανάπτυξη 
ασθενειών των καλλιερ-
γειών πατάτας λόγω της 
ανόδου της θερμοκρασίας 
με αποτέλεσμα την αύξηση 
των εξόδων της καλλιέρ-
γειας, κ.λπ.). Το έργο ανα-
καλύφθηκε τυχαία από τον 
Δήμο στην ‘’ΔΙΑΥΓΕΙΑ’’.

2. Εφόσον αναγράφονται 
στις παραγράφους

α. ΙΙΙ.1 (Επισημάνσεις – Πα-
ρατηρήσεις) αναφέρεται ότι 
ο φ/β σταθμός βρίσκεται σε 
απόσταση 200μ από τον οι-
κισμό Λεκάνης και ότι η πε-
ριοχή του έργου βρίσκεται 
μακριά από οικισμούς, ενώ 
η έκταση 1 του φ/β σταθ-
μού απέχει μόλις 30μ από 
το όριο του οικισμού,

β. ΙΙΙ.2 (Επισημάνσεις – Πα-
ρατηρήσεις) περί «υφιστά-
μενα Φ/Β συστήματα και 
Α.Π.Ε.», ενώ δεν υφίστα-
νται και είναι ψευδής, και

γ. ΙΙΙ.5 (Επισημάνσεις – Πα-
ρατηρήσεις) «Στη μελέτη 
γίνεται έμμεση αναφορά σε 
4 κτηνοτροφικές μονάδες 
σε απόσταση από 100 έως 
300μ από τα πολύγωνα 
εγκατάστασης και παραλεί-
πεται οποιαδήποτε αναφο-
ρά στη μονάδα που περι-
βάλλεται από την έκταση 1. 
Ωστόσο, από την εφαρμογή 

του Google Earth εντοπί-
στηκαν τουλάχιστον εφτά 
(7) μονάδες πλησίον του 
έργου».

Γιατί δεν καταγγέλλονται 
αυτές οι ύποπτες ψευδείς 
αναφορές της μελέτης και 
περνάει στο απυρόβλητο;

3. Στις παραγράφους:

α. ΙΙ.2 (Περιγραφή του έρ-
γου ή της δραστηριότητας 
– Βασικά στοιχεία έργου) 
κάπου προς το τέλος, μετα-
ξύ άλλων γράφει, «Κατά τη 
φάση λειτουργίας θα πραγ-
ματοποιείται ετήσια πλύση 
των επιφανειών των πλαι-
σίων και απαιτούνται 8.625 
m3 νερού. Δεν προβλέπε-
ται διαχείριση των υγρών 
πλύσης, οπότε εκτιμάται ότι 
διατίθενται στο έδαφος.» 
και

β. ΙΙΙ.4 (Επισημάνσεις – Πα-
ρατηρήσεις) μεταξύ άλλων 
γράφει, «…καθώς και πυκνή 
περιμετρική φύτευση με 
ζώνη υψηλής και χαμηλής 
βλάστησης στο ΝΔ και ΝΑ 
όριο της έκτασης 1, ώστε 
να περιορισθεί η θέαση από 
τον οικισμό και να απο-
σβεσθεί το φαινόμενο της 
θερμικής νησίδας. Η ίδια 
φύτευση προτείνεται και 
στο όριο των εκτάσεων πα-
ράλληλα και σε επαφή με 

την επαρχιακή οδό, καθώς 
και περιμετρικά του υπο-
σταθμού, με στόχο τον με-
τριασμό της οπτικής όχλη-
σης και τη βελτίωση της 
αισθητικής του περιβάλλο-
ντος από την παρεμβολή 
των κατασκευών στο τοπίο, 
λόγω της μεγάλης έκτασης 
που καταλαμβάνουν.»

Πού βρίσκονται τόσα πολ-
λά κυβικά νερό για τις 
ανάγκες της πλύσης και 
του ποτίσματος; Όταν οι 
καλλιεργητές της πατάτας 
από τα μέσα Ιουλίου δεν 
έχουν νερό για να ποτίσουν 
της καλλιέργειές τους; Μή-
πως υπάρχουν μελέτες για 
την άντληση νερού από το 
υπέδαφος; Αν, ναι, γιατί δεν 
αντλείται προς όφελος των 
καλλιεργητών;

4. Στην παράγραφο ΙΙ.1 
(Συσχέτιση του έργου με 
άλλα έργα) αναφέρεται 
«αναμονή εκκρεμών αιτή-
σεων προς αξιολόγηση δύο 
Φ/Β σταθμών της εταιρίας 
DIREEN A.E. στις θέσεις 
Κρανιά Λύκου και Πηγάδι 
σε απόσταση από το έργο 
της Λεκάνης λιγότερη του 
ενός χιλιομέτρου». Μετά 
από έρευνα βρέθηκαν 
τα παραπάνω έργα στην 
ιστοσελίδα www.rae.gr με 
αριθμ. Αιτήσεων Γ-014779 
με ημ/νια υποβολής 07-10-
2022 για την θέση Κρανία 
Λύκου και Γ-014787 με ημ/
νια υποβολής 07-10-2022 
για την θέση Πηγάδι καθώς 
επίσης και Γ-014501 με 
ημ/νια υποβολής 29-06-
2022 για την Λεκάνη.

Πότε θα ενημερώνονταν οι 
κάτοικοι της περιοχής για 
τα παραπάνω έργα;

Αφού συζητήθηκαν οι θε-
τικές και οι αρνητικές επι-
πτώσεις του έργου από 
εισηγήσεις εμπειρογνω-

μόμων επί των Φ/Β, των 
γεωπονικών επιστημών, 
της γεωργίας και της κτη-
νοτροφίας, κατέληξε, η Γ.Σ. 
στο συμπέρασμα ότι μόνον 
αρνητικές επιπτώσεις θα 
υπάρξουν στο κλίμα, την 
κτηνοτροφία, την γεωργία, 
τον φυσιολατρικό τουρισμό 
και την επιβίωση των κα-
τοίκων στο άμεσο μέλλον, 
με αποτέλεσμα την μετανά-
στευση των κατοίκων από 
τα πατρώα εδάφη που με 
κόπο, αίμα και ιδρώτα έχτι-
σαν οι πρόγονοί τους αφή-
νοντας ιστορία εξοριών και 
αγώνων κατά των κατακτη-
τών Γερμανών και Βουλγά-
ρων την δεκαετία του ΄40.

Η Γ.Σ. του Δ.Δ. Λεκάνης 
κατέληξε στην σύσταση 
επταμελούς (7) Επιτροπής 
Αγώνα ώστε, να αγωνιστεί 
με κάθε νόμιμο και συνταγ-
ματικό δικαίωμα που της 
δίνεται από το Σύνταγμα 
της Ελλάδος, την γενέτειρα 
της Δημοκρατίας και της 
Εκκλησίας του Δήμου, και 
να συντονίσει τις ενέργει-
ες που θα ακολουθήσουν 
ώστε να σταματήσουν οι 
ενέργειες της εγκατάστα-
σης οποιουδήποτε έργου 
συμβάλλει προς την κατα-
στροφή του τόπου.

Η επταμελής Επιτροπή 
Αγώνα απαρτίζεται από τα 
παρακάτω μέλη και έχει ως 
εξής: 1. Γεώργιος Κουντου-
ρίδης 2. Γεώργιος Τσαλι-
κίδης 3. Δέσποινα Αργυ-
ροφθάλμου 4. Δημήτριος 
Καραμανλίδης 5. Πρεσβύ-
τερος Δημήτριος Νταβής 6. 
Δημήτριος Ρίζος 7. Ευστά-
θιος Πολυχρονίδης

Η συντονίστρια Ειρήνη 
Κουτσοδόντη

Από:
Εφημερίδα ΕΝΗΜΕΡΟΣ

Γιάννης Πασχαλίδης  
Συνάντηση με τον Γ.Γ του ΥΠΑΑΤ για τους δικαιούχους των 
σχεδίων βελτίωσης Νέστου

Ο Βουλευτής Π.Ε. Καβά-
λας και Θάσου Γιάννης 
Πασχαλίδης πραγματο-
ποίησε συνάντηση με 
τον Γενικό Γραμματέα 
Ενωσιακών Πόρων και 
Υποδομών του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων κ. 
Δημήτριο Παπαγιαννί-
δη.

Ειδικότερα, ο Βουλευτής, 
αμέσως μόλις πληροφορή-
θηκε τον τρόπο διανομής 
των χρημάτων του προ-
γράμματος των σχεδίων 
βελτίωσης, έσπευσε να επι-
σκεφθεί τον Γ.Γ. του Υπουρ-
γείου, προκειμένου να συ-
ζητήσει το θέμα. Μετά τη 
σχετική παρέμβαση του 
Βουλευτή, ο Γ.Γ. ανέφερε 
ότι θα κάνει το καλύτερο 
δυνατό, ώστε να δοθεί η 
βέλτιστη λύση στο ζήτημα.

Επιπλέον, ο Βουλευτής έθι-
ξε για μία ακόμη φορά το  
σοβαρό ζήτημα της άρδευ-
σης νερού από τον ποταμό 
Νέστο, που ταλανίζει τους 
αγρότες της περιοχής. Ο Γ.Γ. 
ενημέρωσε τον Βουλευτή 
πως έθεσε το θέμα στους 
ιθύνοντες της ΔΕΗ και πως 
δεν πρέπει να υπάρχει λό-
γος ανησυχίας. 

Ο  Γιάννης Πασχαλίδης δή-
λωσε σχετικά: «Θερμές ευ-
χαριστίες προς τον Γ.Γ. για 
την εσπευσμένη συνάντη-
ση. Τα ζητήματα που συ-
ζητήθηκαν είναι ιδιαιτέρως 
σοβαρά και εκτιμώ πως θα 
υπάρξει επίλυση. » 
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Η εφημερίδα μας φιλοξενεί  στην έκδοση της αυτή και στην συνέχεια μια σειρά κειμένων που θα αφορούν την νεότερη 
τοπική ιστορία. Είναι από την έρευνα και αναζήτηση του Ερευνητή της τοπικής ιστορίας κ. Κώστα Π. Παπακοσμά 

αποτελούν δε το περιεχόμενο μια μεγάλης εργασίας που σύντομα θα εκδοθεί. Η εφημερίδα μας ευχαριστεί τον κ. Κώστα 
Π. Παπακοσμά για την ευγενική παραχώρηση των κειμένων αυτών για τους αναγνώστες του ΑΝΑΛΥΤΗ.

Ένας χάρτης της Καβάλας στην  δεκαετία του 1920 
Ο δρόμος είχε την δική του ιστορία..
Του Κωνσταντίνου Π. Παπακοσμά*

Ένας παλιός χάρτης 
της πόλης που έχουμε 
στα χέρια μας, γυρίζει 

την ιστορία αρκετές δεκαε-
τίες πίσω, στην Καβάλα της 
δεκαετίας του 1920. Στην 
πόλη μετά πολλά ξενοδο-
χεία αλλά και τους προ-
σφυγικούς συνοικισμούς 
που αποτυπώνονταν στον 
χάρτη εκείνο.

Πολλοί δρόμοι παραμέ-
νουν και σήμερα , εξίσου 
πολλοί έχουν αλλάξει ονο-
μασία και βέβαια αρκετοί 
νέοι προστέθηκαν. Η πόλη 
άλλαξε προσέθεσε ζωτι-
κό χώρο  στον αστικό της 
ιστό . 

Στην ιστορία της πόλης 
μας συναντάμε αρκετές 
μετονομασίες οδών. Για 
διάφορους λόγους τα ονό-
ματα άλλαξαν ή οι ονο-
μασίες μετεφέρθησαν σε 
άλλες περιοχές. Θα επιχει-
ρήσω μια καταγραφή των 
αλλαγών αυτών. Θα προ-
σπαθήσω να “αναπαρα-
στήσω” την χαρτογράφηση 
της πόλης της δεκαετίας 
του 1920.

ΤΑ ΠΡΩΤΑ ΧΡΟΝΙΑ
Ο 20ος αιώνας βρίσκει 
την Καβάλα στη χρυσή της 
εποχή. Από το 1903 μέχρι 
το 1909 οι Έλληνες κάτοι-
κοι, με υψηλό εθνικό φρό-
νημα, παίρνουν μέρος στον 

Μακεδονικό αγώνα, καθώς 
και στην άμυνα κατά της 
βουλγαρικής προπαγάνδας 
των κομιτατζήδων.

Τον Οκτώβριο του 1912 
Βούλγαροι κομιτατζήδες 
καταλαμβάνουν την Καβά-
λα χωρίς να αντισταθούν 
οι Τούρκικες αρχές. Ακο-
λουθούν βασανιστήρια, 
ομηρίες, καταπίεση. Όμως 
το μήνυμα της ελευθερί-
ας φέρνουν τα ελληνικά 
πλοία του στόλου. Μια 
μοίρα του στόλου με ναυ-
αρχίδα το πασίγνωστο θω-
ρηκτό Αβέρωφ και έχοντας 
βάση τη Θάσο που είχε 
ελευθερωθεί τον Οκτώ-
βριο 1912, περιπολεί στα 
νερά του κόλπου της Κα-
βάλας. Στις 25 Ιουνίου του 
1913 εμφανίζονται ελλη-
νικά σκάφη και το πρωί 
της επομένης, 26 Ιουνίου 
του 1913, το αντιτορπιλι-
κό “Δόξα” καταπλέει στον 
όρμο της Καβάλας και με 
την βοήθεια φλογερών πα-
τριωτών Καβαλιωτών, που 
βοηθούν στον εντοπισμό 
των ναρκών στον κόλπο 
της Καβάλας καταλαμβά-
νει την πόλη. 

Ο πλωτάρχης Αντώνης 
Κριεζής με ένα μικρό άγη-
μα ναυτών αποβιβάζεται 
στο σημείο εκεί που σή-
μερα είναι η διασταύρω-
ση των οδών Ερυθρού 

Σταυρού και Κουντουριώ-
τη, και κατευθύνεται στο 
Διοικητήριο της πόλης 
(το για πολλές δεκαετίες 
Δικαστήριο, που σήμερα 
έχει αφεθεί στην φθορά 
του χρόνου) κάτω από τις 
ζητωκραυγές των εκατο-
ντάδων Ελλήνων που κα-
τέβηκαν από κάθε γωνιά 
της πόλης. 

Ο Στόλαρχος Παύλος Κου-
ντουριώτης στέλνει από το 
θωρηκτό “Αβέρωφ” ένα 
αξέχαστο ραδιοτηλεγρά-
φημα: "Εξ Αβέρωφ τη 27 
Ιουνίου, ώρα 5 και 30' 
μ.μ. Σήμερον επισήμως 
προκηρύχθη η κατάλη-
ψις της Καβάλας. Εκα-
θαρίσαμεν τα περίχωρα 
από τους κομιτατζήδες 
και ικανούς Βουλγά-
ρους στρατιώτας αδέ-
σποτους. Ο ενθουσια-
σμός είναι μέγιστος. Οι 
Τούρκοι συμμετέχουσι 
πλήρως αυτού. Κου-
ντουριώτης." .

Η πόλη τιμώντας τις στιγ-
μές εκείνες έδωσε τα ονό-
ματα των πρωταγωνιστών 
και των γεγονότων σε 
δρόμους της πόλης. Οδός 
Παύλου Κουντουριώτη 
ονομάσθηκε ο δρόμος 
από την παραλία μέχρι τα 
δικαστήρια. Η οδός Αντώ-
νη Κριεζή την συναντάμε 
στην περιοχή του Αγίου 
Νικολάου , ενώ “Αβέρωφ” 
ονομάσθηκε ο δρόμος από 
την παραλία μέχρι την οδό 
Ομονοίας και λίγο ψη-
λότερα. Το πλοίο “Δόξα” 
έδωσε την ονομασία του 
στην πλατεία, μπροστά 
στην παραλία, όπου έγινε 
η αποβίβαση των Ελληνι-
κών Ναυτικών δυνάμεων. 
Όμως στην δεκαετία του 
1950 και μετά τα γεγονό-
τα στην Κύπρο η πλατεία 
ονομάσθηκε “Καραολή Δη-
μητρίου”, τα ονόματα των 
Κυπρίων ηρώων ενάντια 
στον Αγγλικό ζυγό της με-
γαλονήσου.

ΟΙ ΑΛΛΑΓΕΣ
Στη περιοχή της συνοικίας 
του Τιμίου Σταυρού συνα-
ντάμε την οδό Ολύμπου. 
Ξεκινά με την διασταύρω-
ση της με την οδό Ελλη-
νικής Δημοκρατίας, στις 
Καμάρες και καταλήγει 
στην εκκλησία του Τιμίου 
Σταυρού. Ο δρόμος αυτός 
μετονομάσθηκε σε Ποιη-
τού Ιωάννη Κωνσταντινί-
δη. Την οδό Ολύμπου δεν 
την συναντάμε αλλού στην 
πόλη.. Εκεί βρίσκονται και 
δυο σημαντικά κτίρια για 
την ιστορία της πόλης. 
Το “Γυμνάσιο Αρρένων” ( 
στην οδό Κωνσταντινίδου 
Ποιητού 16) το οποίο ανε-
γέρθηκε το 1909-10 από 
τη Οθωμανική Κοινότητα 
Καβάλας, με υποχρεωτική 
εισφορά των κατοίκων της 
πόλης. Αρχικά στέγασε το 
οθωμανικό σχολείο. Στη 
διάρκεια των Βαλκανικών 
Πολέμων και ως το 1916 
χρησιμοποιήθηκε ως ελλη-
νικό νοσοκομείο. Το 1922 
αγοράστηκε από τη Δ.Α.Π. 
( Διαχείρισις Ανταλλαξί-
μου Περιουσίας ). Μέχρι 
το 1980 περίπου στέγαζε 
το Γυμνάσιο Αρρένων. Σή-
μερα στο κτίριο λειτουργεί 
το 1ο Γυμνάσιο Καβάλας. 
Εκεί είναι και η “Παλιά Με-
ραρχία – Σώμα Στρατού” 
στην οδό  Κωνσταντινίδου 
Ποιητού 16. Χτίστηκε στις 
αρχές του 1900 από το 
τούρκο μεγαλοκτηματία 
Αγά Χατζή Σεκίρ. Από το 
1922 ανήκει στο Ελληνι-
κό Δημόσιο. Στο παρελθόν 
στέγαζε το Σώμα Στρατού 
και αργότερα χρησιμοποι-
ήθηκε ως βοηθητικό κτί-
ριο από το Γυμνάσιο Αρ-
ρένων αλλά και στέγασε 
Νομαρχιακές υπηρεσίες 
κατάρτισης. Στα μέσα της 
δεκαετίας του 1920, έγι-
ναν και οι περισσότερες 
ονομασίες των οδών της 
πόλης, τότε, κυκλοφόρησε 
και ένας χάρτης με τα ονό-
ματα αλλά και τις θέσεις 
σημαντικών δημοσίων και 
δημοτικών κτιρίων, τρα-

πεζών αλλά αστυνομικών 
και στρατιωτικών κτιρίων. 
Μπορεί να διακρίνει κανείς 
τα ονόματα δρόμων  και 
πλατειών . Έτσι η σημερι-
νή οδός Κωστή Παλαμά 
ονομάζονταν Φουατ Α..  , 
Η σημερινή οδός Ευγενίου 
Ιορδάνου είχε την ονομα-
σία “Βουκεφάλα”. 

Το ίδιο συμβαίνει και για 
την οδό Δαμιανού όπου 
αναφέρεται η ονομασία 
Περσέως. Στο σημείο αυτό 
να αναφέρουμε ότι η οδός 
Δαμιανού βρίσκονταν, 
σύμφωνα με τον χάρτη 
στο σημείο της σημερινής 
οδού Μητροπόλεως. Το 
1935 και για μικρό χρο-
νικό διάστημα ονομάσθη-
κε ο δρόμος αυτός “Οδός 
Μισραχή” για να τιμηθεί 
το έργο του καπνεμπόρου 
Μισραχή που την εποχή 
εκείνη πραγματοποιούσε 
διάφορες φιλανθρωπίες 
στην πόλη.

Αργότερα ονομάσθηκε 
“Μητροπόλεως” και σή-
μερα ονομάζεται ο οδός 
“Μητροπολίτη Προκοπί-
ου”. Στην διασταύρωση 
της οδού με την Βενιζέλου 
Ελευθερίου υπήρχε, σύμ-
φωνα με τον χάρτη το Ξε-
νοδοχείο Χεδιβιάλ. 

Η σημερινή οδός “Εθνάρ-
χου Μακαρίου” ήταν όδός 
“Ηρώων” και τμήμα της, η 
οδός “Ομήρων”.

Το Α΄Αστυνομικό τμήμα 
βρίσκονταν στην διασταύ-
ρωση των οδών Δοϊράνης 
και Ομονοίας. Το Β΄ Αστυ-
νομικό τμήμα ήταν στην 
διασταύρωση των οδών 
Ήβης και Σοφοκλέους. 
Στην συνοικία του Αγίου 
Ιωάννη συναντάμε την 

οδό Αμπελοκήπων, που 
αργότερα μετονομάσθηκε 
σε οδό “16ης Ταξιαρχίας”. 
Η περιοχή μεταξύ Αγίου 
Ιωάννη και συνοικισμών 
προσφύγων ονομάζονταν 
“Αμπελόκηποι”. 

Το Φρουραρχείο ήταν κο-
ντά στα Δικαστήρια, δια-
σταύρωση των οδών Ομο-
νοίας και Κουντουριώτη.
Ο χάρτης αυτός μας έδω-
σε την ευκαιρία να ανα-
τρέξουμε και σε παλιούς 
“Οδηγούς” της πόλης 
όπως αυτόν που κυκλοφό-
ρησε τον Ιούνιο του 1949 
στην Καβάλα  σε επιμέλεια 
Γεωργίου Σπ. Τάτση και 
Χρ. Βραικίδη. Στο εντυπά-
κι αυτό καταγράφονται οι 
οδοί της πόλης ανά συ-
νοικία.  Στην συνοικία του 
Αποστόλου Παύλου συνα-
ντάμε την .. οδό Σκόμπυ 
(προσδιορίζεται πλησίον 
του Δημαρχείου) και ειδικά 
από Τηλεφωνικού κέντρου 
μέχρι γωνία στην οδό Δα-
γκλή (Αυστροελληνική). 
Είναι η σημερινή οδός 
Κύπρου (ονομάσθηκε έτσι 
στην δεκαετία του 1950).  
Στο χάρτη της δεκαετίας 
του 1920, ο συγκεκριμέ-
νος δρόμος  ήταν η οδός 
Φιλίππου που ξεκινήσουμε 
από την διασταύρωση της, 
με την οδό Περσέως.. Στις 
φωτογραφίες μας εικόνες 
από την πόλη της Καβά-
λας, στα παλιά δικαστήρια, 
στον Δημοτικό κήπο, το 
Δημαρχείο και η περιοχή 
του νεόδμητου ΙΚΑ αλλά 
και της Στρατιωτικής Λέ-
σχης στην οδό Ερυθρού 
Σταυρού.
..

*Ο Κωνσταντίνος Π. 
Παπακοσμάς 

καταγράφει τη νεότερη 
ιστορία της πόλη
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Απάντηση του Δημάρχου Θάσου για το κλειστό 
γυμναστήριο του Λιμένα

Αναφορικά με την πρόσφα-
τη δημοσιοποίηση της Λα-
ϊκής Συσπείρωσης Θάσου 
για το κλειστό γυμναστήριο 
του Λιμένα Θάσου, ο Δήμαρ-
χος Θάσου κ. Ελευθέριος 
Κυριακίδης δήλωσε τα εξής:

«Η Λαϊκή Συσπείρωση Θά-
σου συνεχίζει να δημοσιο-
ποιεί θέματα που προτίθεται 
να καταθέσει προς συζήτη-
ση στο Δημοτικό Συμβούλιο 
Θάσου, πριν την κατάθεσή 
τους στο Δημοτικό Συμβού-
λιο, παραποιώντας την αλή-
θεια και αναφέροντας μέρος 

της αλήθειας του ζητήμα-
τος, προσπαθώντας έτσι να 
δημιουργήσει εντυπώσεις.

Είναι ντροπή η οποιαδήπο-
τε αντιπολιτευτική τακτι-
κή να συμπεριλαμβάνει το 
ψεύδος.

Η συνέχεια εντός του Δη-
μοτικού Συμβουλίου Θά-
σου…».

Γραφείο Δημάρχου

Από:
Εφημερίδα ΕΝΗΜΕΡΟΣ

Επίσκεψη του Περιφερειάρχη ΑΜΘ στο Δήμο Θάσου

Τετάρτη 17 Ιανουαρίου 
2024, επισκέφθηκε τη Νήσο 
Θάσο και τον Δήμο της Θά-
σου ο Περιφερειάρχης Ανα-
τολικής Μακεδονίας και 
Θράκης κ. Χριστόδουλος 
Τοψίδης, συνοδευόμενος 
από τον Αντιπεριφερειάρ-
χη Π.Ε Καβάλας & Θάσου 
κ. Θεόδωρο Μαρκόπουλο, 
τον Θεματικό Αντιπεριφε-
ρειάρχη Τουρισμού κ. Πα-
ναγιώτη Αρχοντή και τον 
Προϊστάμενο του Τμήματος 

Συγκοινωνιακών Έργων 
της ΔΤΕ της Π.Ε Καβάλας 
κ. Γεώργιο Κυπραίο.

Ο Δήμαρχος Θάσου κ. 
Ελευθέριος Κυριακίδης 
υποδέχθηκε τον κ. Περιφε-
ρειάρχη και τους κ. Αντι-
περιφερειάρχες στο Δήμο 
της Θάσου και ακολούθησε 
σύσκεψη στην αίθουσα του 
Δημοτικού Συμβουλίου Θά-
σου.

Στη σύσκεψη συμμετεί-
χαν εκ μέρους του Δήμου 
Θάσου ο Πρόεδρος του 
Δημοτικού Συμβουλίου, οι 
Αντιδήμαρχοι του Δήμου 
Θάσου, οι Πρόεδροι του 
Δημοτικού Λιμενικού Τα-
μείου Θάσου και της ΔΕΥ-
ΑΘ καθώς και Δημοτικοί 
Σύμβουλοι.

Στη σύσκεψη πραγματο-
ποιήθηκε αναλυτική ενη-
μέρωση από τους εκπρο-

σώπους του Δήμου Θάσου 
για θέματα αρμοδιότητας 
της Περιφέρειας ΑΜΘ που 
απασχολούν το Δήμο και 
τη Θάσο ενώ συζητήθηκαν 
οι τρόποι αντιμετώπισης 
και επίλυσης χρόνιων εκ-
κρεμοτήτων, διά της στενής 
συνεργασίας.

Ο Δήμαρχος Θάσου κ. 
Ελευθέριος Κυριακίδης, σε 
ανάμνηση της επισκέψεως 
του κ. Περιφερειάρχη και 
των κ. Αντιπεριφερειαρχών 
στο Δήμο της Θάσου, τους 
πρόσφερε από ένα αντί-
γραφο αρχαίου νομίσματος 
της Θάσου.

Μετά το πέρας σύσκεψης ο 
Δήμαρχος Θάσου κ. Ελευ-
θέριος Κυριακίδης δήλωσε:

«Αποτελεί χαρά και τιμή για 
εμάς να υποδεχόμαστε το 
νέο Περιφερειάρχη Ανατολι-
κής Μακεδονίας και Θράκης 
καθώς και τους Αντιπεριφε-
ρειάρχες κ. Θεόδωρο Μαρ-
κόπουλο και κ. Παναγιώτη 
Αρχοντή στο Νησί της Θά-
σου στην πρώτη τους σύ-
σκεψη από την ανάληψη 
των καθηκόντων τους σε 
Δήμο της Περιφέρειας ΑΜΘ.

Τον ευχαριστούμε για το συ-
νεχές έμπρακτο ενδιαφέρον 
του και υπολογίζουμε στη 
στενή συνεργασία με την 
Περιφέρεια για την επίλυση 
χρόνιων εκκρεμοτήτων».

Από:
Εφημερίδα ΕΝΗΜΕΡΟΣ
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Παναγιωτόπουλος 
Η σχέση Ελλάδος-Τουρκίας περνά από μία 
φάση αποκλιμάκωσης των εντάσεων

Ακολουθεί η συνέντευ-
ξη του πρώην ΥΠΕΘΑ και 
βουλευτή Καβάλας της Ν.Δ 
Νίκου Παναγιωτόπουλου 
στον REAL FM και στον δη-
μοσιογράφο Τέρενς Κουϊκ.

Ερώτηση

Κύριε Υπουργέ καλημέρα 
από την Αθήνα.

Απάντηση

Καλημέρα σας καλημέρα 
και στους ακροατές. Πολύ 
ενδιαφέροντα αυτά που 
λέγατε για τις ζωοκτονί-
ες. Αν μη τι άλλο σε μένα 
αυτό λέει ότι για να εξα-
λείφθει, εν πάση περιπτώ-
σει να μετριαστεί, αυτό το 
φαινόμενο, δεν αρκεί να 
αυστηροποιήσουμε την 
ποινική νομοθεσία με αυ-
στηρότερες ποινές γι’ αυ-
τούς που τελούν τέτοιου 
είδους εγκλήματα-σωστό 
είναι αυτό δεν λέω-αλλά οι 
ρίζες του κακού θα έλεγα 
ότι είναι περισσότερο κοι-
νωνικοπολιτικές οι κοινω-
νικο-οικονομικές παρά νο-
μοτεχνικές. Η βία δυστυχώς 
βρίσκεται σε έξαρση, σε 
όλα τα επίπεδα. Δυστυχώς 
την πληρώνουν και ζωάκια.

Ερώτηση

Και κυρίως στους νέους και 
στους πιτσιρικάδες. Εγω 
βλεπω παλι ειχαμε περι-
στατικό με παιδιά δεκατε-
τράχρονα ή δεκαπεντάχρο-
να να πλακώνονται μεταξύ 
τους και να βγάζουν και 
μαχαίρια. Οι άλλοι στα Χα-
νιά που πήραν τότε τα όπλα 
του πατέρα τους από το 
σπίτι και πυροβολούσαν τα 
αυτοκίνητα που περνούσαν 
έξω από το σχολείο τους…

Απάντηση

Είναι μεγάλο πρόβλημα. 
Χθες είχα μια αντίστοιχη 
συζήτηση με κάποιους κα-
θηγητές εδώ στην εκλογική 
μου περιφέρεια, στην Κα-
βάλα, οι οποίοι μου είπαν 
με κάποια ανακούφιση ότι 
στην επαρχία είναι λιγότε-
ρο σφοδρό το φαινόμενο. 
Εδώ ακόμα κρατάει αν θέ-
λετε είτε το σχολείο είτε το 
οικογενειακό περιβάλλον, η 
επαφή με τα ζώα κτλ. Είναι 
όμως ένα μεγάλο πρόβλη-
μα και για μένα πάλι άμα 
θέλουμε να ζητήσουμε τις 
λύσεις των προβλημάτων, 
εγώ τις εντοπίζω στην 
ανατροφή, στο σπίτι και 
στην Παιδεία, στα πρώτα 
της στάδια, όχι βέβαια στο 
πανεπιστήμιο. Μέχρι τότε 
το κακό έχει γίνει. Άλλω-
στε οι δράστες αυτών των 
εγκλημάτων βίας, αυτών 
των πράξεων βίας, μάλ-
λον για να είμαι ακριβής, 
είναι πλέον, και αυτό είναι 

το ανησυχητικό, πιο νεαροί 
στην ηλικία.

Ερώτηση

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ 
που μου κάνατε αυτή την 
εισαγωγή πραγματικά έτσι 
μου τονώσατε λίγο και το 
σκοπό της εκπομπής, γιατί 
αργότερα θα έχω και την 
Πρόεδρο της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας «Νέμεσις» 
για το Περιβάλλον και τα 
Ζώα, την κα Νατάσσα Μπο-
μπολάκη. Αλλά θα ήθελα 
τώρα να σας πάω με την 
ιδιότητά σας και μετά από 
τη θητεία, την αξιοσημεί-
ωτη για μένα, το εννοώ 
αυτό επί των ημερών σας 
δεν έγιναν τα Rafale και τα 
Belharra ή κάνω λάθος;

Απάντηση

Τότε διαπραγματευτήκαμε, 
τότε υπογράψαμε και άλλα 
πολλά.

Ερώτηση

Για να μην τα ξεχνάμε, γι’ 
αυτό.

Απάντηση

Εντάξει, ήταν 4 αξέχαστα 
χρόνια με διαχείριση σοβα-
ρών κρίσεων. Κρίσεων, που 
θα έλεγα, χωρίς προηγού-
μενο τουλάχιστον στο πρό-
σφατο παρελθόν, την οικο-
δόμηση πολλών συμμαχιών 
στο πλαίσιο της αμυντικής 
διπλωματίας, που είναι 
πολύ αξιόπιστο είδος δι-
πλωματικής προσέγγισης, 
και βέβαια το φιλόδοξο 
πρόγραμμα να ξαναδυνα-
μώσει η Ελλάδα στρατιω-
τικά, γιατί πολύ απλά είχε 
μείνει πίσω. Αυτό σημαίνει 
και να βρούμε τρόπους να 
συντηρήσουμε, να ανα-
βαθμίσουμε τα υπάρχοντα 
συστήματα αλλά και να 
αποκτήσουμε καινούργια. 
Και δεν τελειώνει βέβαια. 
Κανείς δεν λέει, και πρώ-
τος εγώ δεν θα έλεγα ότι 
τα κάναμε όλα. Κάναμε 
όμως αρκετά. Ιδίως στο 
αεροπορικό πεδίο νομίζω 
είναι ορατή η αλλαγή και 
των συσχετισμών ισχύος 
στην περιοχή αλλά και του 
ηθικού στην Πολεμική Αε-
ροπορία, γιατί τα στελέχη 
θέλουν ένα βλέπουν τον 
κλάδο τους, το όπλο τους 
να δυναμώνει. Αυτό έχει 
αντίκτυπο θετικό και στο 
ηθικό, και αυτό είναι, θα 
έλεγα, ανεκτίμητη παράμε-
τρος. Αλλά η προσπάθεια 
συνεχίζεται, δεν σταματάει 
ποτέ. Οι ανάγκες υπάρχουν, 
οι συνθήκες μεταβάλλονται 
ασφαλώς. Εγώ συμφω-
νώ με αυτό που λέει ο εν 
ενεργεία Υπουργός Άμυνας, 
ο κ. Δένδιας ότι πρέπει να 
διδασκόμαστε μαθήματα 
από το πεδίο, μια που έχου-
με δυστυχώς φαινόμενο 
έξαρσης, συγκρούσεων και 
είμαι σίγουρος θα πάμε και 
σε αυτό προσεχώς,  και να 
προσαρμοζόμαστε, όσον 
αφορά τη δυνατότητα αντι-
μετώπισης αυτών, που άλ-
λωστε στο τέλος αυξάνει 
την αποτρεπτική ισχύ της 
χώρας. Και αυτό είναι το 
τελικό ζητούμενο.

Ερώτηση

Δεν κατάλαβα. Μου είπα-
τε ότι βαδίζουμε σε πεδίο 
συγκρούσεων; Δεν το κα-
τάλαβα.

Απάντηση

Όχι. Βλέπουμε ότι στο ευ-
ρύτερο περιβάλλον μας 
πλέον σοβούν ανοιχτές 
συγκρούσεις. Δεν λέω για 
εμάς. Σοβούν ανοιχτές συ-
γκρούσεις στη γειτονιά μας, 
είτε προς Βορρά, είτε στη 
Μέση Ανατολή.

Ερώτηση

Ο κ. Παρασκευαϊδης του 
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ βγήκε χθες, 
σε νοσοκομείο μέσα σε μια 
εκδήλωση, να πει πάρτε 
όπλα γιατι θα έρθουν οι 
Τούρκοι να μας σφάξουν.

Απάντηση

Εντάξει, δεν είναι τώρα 
αυτό σοβαρή προσέγγιση. 
Αλίμονο. Δεν χρειάζεται να 
πάρουν Έλληνες πολίτες 
όπλα. Οι Έλληνες πολίτες 
πρέπει μεν να ενισχύουν 
την ανθεκτικότητά τους 
στις κρίσεις, αλλά νομίζω 
ότι οι ένοπλες δυνάμεις της 
χώρας, φροντίζουν για την 
αποτροπή. Και αποτροπή 
δεν είναι τίποτα άλλο παρά 
η διαρκής αποθάρρυνση 
κάθε δυνητικού αντιπάλου 
να αναλάβει κάποια στρα-
τιωτικού τύπου ενέργεια, 
διότι εκτιμά ότι το κόστος 
θα είναι πολύ μεγαλύτερο 
από το όφελος. Αυτό είναι 
η αποτροπή στην πράξη και 
για μένα ο καλύτερος τρό-
πος αποτροπής δεν είναι 
να κάνεις δηλώσεις βαρύ-
γδουπες, αλλά να κανονί-
ζεις να έρχεται ένα Rafale 
το μήνα, όπως και έρχεται 
εδώ και 2 χρόνια. Και κατα-
λαβαίνουν όλοι τι σημαίνει 
αυτό.

Ερώτηση

Μου ξεφεύγετε όμως γιατί 
εγώ σας λέω αν ήσασταν 
εσείς υπουργός τώρα, και 
ένας βουλευτής της Νέας 
Δημοκρατίας έλεγε ότι θα 
μας σφάξουν οι Τούρκοι 
στο κρεβάτι την ώρα που 
κοιμόμαστε, θα σας άρεσε 
να το ακούσετε;

Απάντηση

Όχι, δεν νομίζω ότι κανένας 
σε θέση ευθύνης του αρέσει 
να ακούει μια τέτοια δήλω-
ση άστοχη όπως σας είπα, 
αλλά αυτό δεν σημαίνει ότι 
δεν θα υπάρχουν κατά και-
ρούς άστοχες δηλώσεις και 
για εντυπωσιασμό. Η δου-
λειά έχει σημασία.

Ερώτηση

Επειδή μπαίνουμε σε ένα 
κλίμα, παρόλο που επιμένει 
ο Ερντογάν για τη γαλάζια 
πατρίδα, εμείς μπαίνουμε 
σε μια διπλωματία, η οποία 
φαίνεται ότι στα μέτρα οι-
κοδόμησης εμπιστοσύνης 
δουλεύει, δουλεύει πολύ 
καλά και η οικονομική δι-
πλωματία. Μην ξεχνάμε ότι 

κάνει πολύ καλή δουλειά 
ο Κώστας Φραγκογιάννης, 
αλλά το ζήτημα είναι πράγ-
ματι πρέπει να αισθανόμα-
στε ως εν δυνάμει κίνδυνο 
τον Τούρκο, ο οποίος βε-
βαίως δεν λέει και να άρει 
και το casus belli;

Απάντηση

Οι σχέσεις της Ελλάδας με 
την Τουρκία περνάνε μια 
φάση αποκλιμάκωσης των 
εντάσεων και αυτό είναι 
καλό πράγμα. Μόνο ως 
καλό μπορεί να εκληφθεί. 
Ως παράθυρο ευκαιρίας το 
βλέπουμε. Μπορώ να θυ-
μηθώ τι γινότανε από πα-
ραβιάσεις και υπερπτήσεις 
τουρκικών μαχητικών στον 
εναέριο χώρο μας, υπερ-
πτήσεις πάνω από νησιά, 
και τι γίνεται σήμερα που 
έχει εκμηδενιστεί κυριολε-
κτικά το φαινόμενο. Αυτό 
είναι ένα καλό σημάδι. Από 
κει και πέρα όμως είμαι της 
άποψης του και κεινον ποι-
είν και τούτο μη αφιέναι. Εί-
ναι καλό η αναζήτηση κοι-
νών δρόμων, η προσπάθεια 
για συνεννόηση από κει και 
πέρα όμως, δεν θα πρέπει 
να χαλαρώσει η προσπά-
θεια για την ενίσχυση της 
χώρας. Άλλωστε, και απ’ 
ότι ακούω και από ότι γνω-
ρίζω, ο κ. Ερντογάν δεν μα-
ταίωσε τη ναυπήγηση του 
ελικοπτεροφόρου ή του 
άλλου που έχει στα σκαριά, 
συνεχίζει, έτσι δεν είναι; 
Δεν ματαίωσε το πρόγραμ-
μα πρόσκτισης ή ναυπήγη-
σης νέων μαχητικών πλοί-
ων, μονάδων  επιφανείας 
δηλαδή, ώστε να ενισχύσει 
τη ναυτική παρουσία της 
Τουρκίας σε μια εποχή που 
η ναυτική παρουσία αποκτά 
ιδιαίτερα μεγάλη στρατηγι-
κή σημασία στην ευρύτερη 
περιοχή. Δεν σταμάτησε 
Τουρκία αυτά τα φιλόδοξα 
προγράμματα, επειδή είναι 
σε καλύτερη φάση σχέσε-
ων με την Ελλάδα. Νομίζω 
ομοίως και εμείς πρέπει να 
πράξουμε και από κει και 
πέρα να ζητούμε δρόμους 
για καλύτερη συνεννόηση.

Ερώτηση

Όμως, κύριε υπουργέ γιατί 
έχουμε αποδυναμώσει τη 
δική μας την πολεμική βιο-
μηχανία; Δηλαδή μιλάω για 
ΠΥΡΚΑΛ, μιλάω για ΕΑΒ, 
που φτιάχναμε ακόμα και 
τζιπ.

Απάντηση

Είναι μεγάλη ιστορία που 
τραβάει πίσω πάρα πολ-
λά χρόνια. Νομίζω ότι η 
ελληνική αμυντική βιομη-
χανία έχει αποδυναμωθεί 
τα τελευταία χρόνια, διότι 
κυριαρχήθηκε από νοοτρο-
πίες όχι τόσο ΝΑΤΟϊκές. 
Και το ΝΑΤΟ αυτή τη στιγ-
μή είναι σε μια φάση που 
ζητά τρόπους να τονωθεί 
η αμυντική βιομηχανία, η 
παγκόσμια λόγω της ζήτη-
σης για πυρομαχικά για να 
υποστηριχθούν σε διαφο-
ρά πεδία φιλικές προς το 
ΝΑΤΟ δυνάμεις. Ας πούμε 
να ενισχυθούν οι Ουκρανοί, 
ας πούμε από χώρες μέλη, 
διευρύνοντας το οπλοστά-

σιο. Ακόμα και το Ισραήλ 
αυτή τη στιγμή ενισχύεται 
με πυρομαχικά για να αντι-
μετωπίσει αυτά που έχει 
να αντιμετωπίσει, που δεν 
έχει να κάνει μόνο με την 
κατάσταση στην Παλαιστί-
νη, αλλά με μια ευρύτερη 
ανάφλεξη στην περιοχή με 
συμμετοχή συγκεκριμένων 
δρώντων. Όμως για να 
επανέλθω, ξέρετε η αμυ-
ντική βιομηχανία για να 
λειτουργήσει πάνω απ όλα 
πρέπει να είναι ανταγωνι-
στική και εξωστρεφής, και 
θα ‘ελεγα και ανταγωνιστι-
κής διεθνώς. Εδώ και πάρα 
πολλά χρόνια κυριάρχησε 
η νοοτροπία ότι έναν πε-
λάτη μόνο πρέπει να έχει 
αμυντική βιομηχανία και 
αυτός πρέπει να φροντίζει 
για όλα. Δηλαδή το κρά-
τος, οι ελληνικές ένοπλες 
δυνάμεις. Καμία αμυντική 
βιομηχανία σοβαρή δεν 
προχώρησε μόνο με ένα 
πελάτη, το κράτος.Για να γί-
νει διεθνώς ανταγωνιστική, 
πρέπει να εκμεταλλευτεί 
ευκαιρίες. Αυτή τη στιγμή 
παγκοσμίως υπάρχουν οι 
ευκαιρίες, με τη ζήτηση δι-
εθνώς. Θυμίζω ότι ένα δύο 
μήνες πριν τις εκλογές επι-
σκέφθηκε την ΠΥΡΚΑΛ ή τα 
Ελληνικά Αμυντικά Συστή-
ματα, όπως λέγονται τώρα, 
ο Επίτροπος ο αρμόδιος για 
την Αμυντική Βιομηχανία 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ο 
κύριος Μπρετόν, και ευθαρ-
σώς τους είπε ότι αν μπο-
ρείτε υπάρχει δουλειά για 
σας, πείτε μου τι χρειάζεται 
για να κάνετε παραγωγή; 
Χρειάζεται χρηματοδότηση; 
Χρειάζεται μηχανολογικό 
εξοπλισμό; Χρηματοδότηση 
για μηχανολογικό εξοπλι-
σμό; Κοίταξε, δεν μπόρεσα 
να το παρακολουθήσω, 
αλλά αυτό που είπα τότε 
στους ιθύνοντες είναι ότι 
πείτε πραγματικά τι χρειά-
ζεται χωρίς, να το πω έτσι,  
να παρουσιάζετε ψευδείς 
καταστάσεις. Ή να ανα-
λαμβάνετε υποχρεώσεις 
που δεν είστε σε θέση στην 
πορεία να διεκπεραιώσετε. 
Διότι εδώ δεν είναι ελλη-
νική πραγματικότητα όπου 
μπορεί κάποιος, ας πούμε, 
να λειτουργήσει με επιεί-
κεια απέναντι στις καθυ-
στερήσεις, στην παράδοση 
πυρομαχικών ας πούμε στη 
συγκεκριμένη ημερομηνία, 
βάσει συγκεκριμένης συμ-
φωνίας ή Σύμβασης, επειδή 
είναι ελληνική βιομηχανία. 
Εδώ πρέπει να είσαι εντά-
ξει σε όλα, αλλά αυτό θέλει  
αλλαγή νοοτροπίας. Ασφα-
λώς θέλει μια χρηματοδοτι-
κή ένεση και θέλει και μια 
ζήτηση, η οποία αυτή τη 
στιγμή όμως υπάρχει. Αυτή 
η Συνθήκη εξυπηρετείται, 
ικανοποιείται τώρα που μι-
λάμε. Οι ευκαιρίες δεν κρα-
τούν για πάντα αυτό μόνο 
έχω να πω.

Ερώτηση

Θα σας κάνω ευθέως το 
ερώτημα το οποίο το δια-
βάζω μπροστά μου τώρα 
από 2 διαφορετικούς 
ακροατές. Αληθεύει ότι 
λόγω Ουκρανίας έχουμε 
στείλει συστήματα οπλικά 
και έχουν αποδυναμωθεί 

τα αμυντικά μας συστήματα 
στα νησιά του Αιγαίου, κυ-
ρίως στα ανατολικά;

Απάντηση

Αυτό είναι εξωφρενικό 
ψέμα.  Δεν αποδυναμώ-
θηκε τίποτα από την αμυ-
ντική μας διάταξη στα νη-
σιά πολύ απλά, διότι στην 
Ουκρανία στείλαμε από τα 
αποθέματα. Κάποιοι πήγαν 
και είπαν ότι φύγανε πυρο-
βόλα, έφυγαν συστήματα 
από τα νησιά κτλ. Δεν ισχύ-
ει αυτό στο ελάχιστο. Έχει 
διαψευστεί άλλωστε τόσο 
από μένα όσο και από στε-
λέχη στρατιωτικής ηγεσίας, 
αλλά και από τον εν ενερ-
γεία υπουργό πάρα πολλές 
φορές. Αν συνέβαινε αυτό, 
η Τουρκία δεν θα επέμενε 
ακόμα, και επιμένει από ότι 
ξέρετε, για αποστρατικο-
ποίηση των νησιών, ως ζη-
τούμενο αν θέλετε ή αίτημα 
στο διάλογο που γίνεται. 
Ζήτημα πήγε να δημιουρ-
γηθεί με τα περίφημα τε-
θωρακισμένα Marder που 
προμηθευτήκαμε από τους 
Γερμανούς, ανταλλάσσο-
ντας αυτά με 40 τεθωρα-
κισμένα, όχι τανκς, αλλά 
τεθωρακισμένα μεταφοράς 
προσωπικού. Τα παλιά που 
είχαμε προμηθευτεί από 
την Σοβιετική Ένωση, τότε 
δηλαδή την Ανατολική Γερ-
μανία, όταν αυτή διαλύθη-
κε, σοβιετικής κατασκευής, 
τα οποία Marder, επειδή 
ήταν πολύ μεγαλύτερων 
δυνατοτήτων, δεν πήγαν 
στα νησιά, αλλά προωθή-
θηκαν στον Έβρο για να 
συνδυαστούν, γιατί καλύτε-
ρα συνδυάζονται αυτά μετά 
με τα τανκς τα Leopard 
που έχουμε. Κάποιοι είπαν 
τότε ότι δεν φροντίσαμε 
να ενισχύσουμε τα νησιά. 
Πρώτον, τα παλιά οχήματα 
δεν ήταν ο διαφοροποιός 
παράγων. Ήταν ένα παρω-
χημένο σύστημα το οποίο 
θα είχαμε και πρόβλημα να 
υποστηρίξουμε με ανταλ-
λακτικά. Το καταλαβαίνετε, 
λόγω του ότι οι Ρώσοι δεν 
θα ήταν πρόθυμοι να δώ-
σουν σε εμάς, αφού αυτά 
θα πήγαινα στην Ουκρα-
νία. Δεύτερον, και τα παλιά 
οχήματα αντικαταστάθηκαν 
με τεθωρακισμένα οχήμα-
τα, αυτά τα αμερικάνικα 
που προμηθευτήκαμε και 
ακόμα συνεχίζουμε να προ-
μηθευόμαστε, από τα αμε-
ρικανικά περισσεύματα, και 
δεν υπάρχει κανένα κενό. Ή 
με τα παλιότερα Μ113 τα 
οποία προωθήθηκαν από 
τον Έβρο στα νησιά, και 
εν πάση περιπτώσει, για 
να μην λέω πολλές λεπτο-
μέρειες, γιατί δεν είναι και 
αυτό δόκιμο, δεν υπήρξε 
το παραμικρό κενό στην 
αμυντική μας διάταξη. Όσοι 
δημιουργούν φασαρία για 
αυτό, το κάνουν χωρίς να 
ξέρουν τα στοιχεία, ή εν 
γνώσει των στοιχείων, για 
να δημιουργήσουν μόνο 
εντυπώσεις.

διαβάστε περισσότερα
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Συνεχείς διακρίσεις και βραβεύσεις της Καβαλιώτικης 
Εταιρίας Πληροφορικής Lioncode

Η Lioncode και ο διευ-
θύνων σύμβουλος της 
εταιρείας Χρήστος Πα-
παδάκης κατακτούν συ-
νεχώς διακρίσεις και 
αποσπούν το ένα χρυσό 
βραβείο μετά το άλλο.

Η Εταιρία πλέον έχει επε-
κταθεί εκτός από την Χρυ-
σούπολη σε Αθήνα και 
Θεσσαλονίκη και έχει 6 
βραβεύσεις στα κορυφαία 

βραβεία πληροφορικής 
στην Ελλάδα ξεπερνώντας 
εταιρίες όπως Cosmote, 
Intrasoft, ΟΠΑΠ κ.α

Παράλληλα έχει κατακτή-
σει 2 χρυσά βραβεία για 
ψηφιακά έργα για άτομα με 
αναπηρία και για την βιωσι-
μότητα του Περιβάλλοντος.

Μάλιστα πρόσφατα βρα-
βεύτηκε από το Δ.Σ του 

Επιμελητηρίου Καβάλας 
για την σπουδαία δράση 
της εταιρίας.

Για όλες αυτές τις διακρί-
σεις ο διευθύνων σύμβου-
λος και ιδιοκτήτης της εται-
ρίας Χρήστος Παπαδάκης 
μίλησε στην εκπομπή Ανα-
λυτής του ENA Channel και 
στον Απόστολο Ατζεμιδά-
κη..

Έρευνα OPEN για τις ανατιμήσεις στα ράφια  
Πόσο αυξήθηκαν 22 βασικά προϊόντα σε 50 ημέρες
Ίλιγγο προκαλούν οι 
ανατιμήσεις σε βασικά 
προϊόντα. Οι καταναλω-
τές κάθε μήνα αναγκά-
ζονται να βάζουν το χέρι 
όλο και πιο βαθιά στην 
τσέπη, τη στιγμή που οι 
μισθοί τους παραμένουν 
στάσιμοι.

Το OPEN δημιούργησε το 
δικό του «καλάθι» κατα-
γράφοντας τις τιμές σε 22 
προϊόντα στις 28 Νοεμβρί-
ου. Μετά από 50 ημέρες 

επισκέφθηκε  ξανά το σού-
περ μάρκετ και αγόρασε 
ακριβώς τα ίδια προϊόντα 
και κλήθηκε να πληρώσει 7 
ευρώ περισσότερα

Συγκεκριμένα στις 28/11/ 
2023 είχαν πληρώ-
σει 86 ευρώ, ενώ στις 
23/01/2023 πλήρωσαν 93 
ευρώ. Ας δούμε πώς δια-
μορφώθηκαν οι τιμές σε 
ορισμένα προϊόντα:

• Φέτα 400 γραμμα-

ρίων συσκευασμένη 
στις 28/11/2023 κό-
στιζε 5,65 ευρώ. Στις 
23/01/2023 οι τιμή 
της είχε ανέβει στα 6 
ευρώ.

• Ζαμπόν μπούτι, που 
κόστιζε 1,93 ευρώ, 
ανέβηκε στα 2, 98 
ευρώ.

• Η τιμή οδοντόκρεμας 
75 ml τον Ιανουάριο 
είχε σχεδόν διπλασια-
στεί, ανεβαίνοντας στα 
3,96 ευρώ από 2,35 

ευρώ
• Αποσμηκτικό σε σπρέι, 

το οποίο κόστιζε 4,84 
ευρώ ανέβηκε στα 
5,53 ευρώ.

Τα μέτρα της κυβέρνη-
σης κατά της ακρίβειας 
θα μπουν σε ισχύ σε λίγες 
εβδομάδες και υπόσχονται 
επιφέρουν κάποιες μειώ-
σεις. Ωστόσο, θα εφαρμο-
στούν στις υφιστάμενες 
τιμές, που σημαίνει ότι σε 
ορισμένες περιπτώσεις 

ίσως απλώς καταφέρουν 
να τις σταθεροποιήσουν 
στα ‘ήδη φουσκωμένα επί-

πεδα. 
ethnos.gr

Εργαζόμενοι συνταξιούχοι 
Πότε έρχεται νέο εργασιακό νομοσχέδιο και τι θα περιλαμβάνει

Στη τελική ευθεία βρίσκε-
ται το νέο νομοσχέδιο του 
υπουργείου Εργασίας και 
Κοινωνικής ασφάλισης που 
θα περιλαμβάνει το άρθρο 

αναφορικά με τους εργαζό-
μενους συνταξιούχους.

«Τον επόμενο μήνα θα 
έχουμε νέο νομοσχέδιο 

του υπουργείου Εργασί-
ας όπου θα έχουμε και το 
θέμα με την απασχόληση 
των συνταξιούχων όπου 
το πέναλτι του 30% γίνεται 

μηδέν.  Και ως Νέα Δημο-
κρατία παραλάβαμε το πέ-
ναλτι αυτό στο 60%. Με 
αυτό το ποσοστό γινόταν η 
παρακράτηση στη σύνταξη 
ενός ασφαλισμένου που 
ήθελε να δουλέψει. Και 
αυτή τη στιγμή θα γίνει 0 
% στο σκέλος της σύνταξης 
τους», σημείωσε. Και ανέ-
φερε πως « υπάρχει μαύρη 
εργασία ».

Ποιες αλλαγές αναμέ-
νεται να υπάρξουν για 
τους εργαζόμενους συ-
νταξιούχους

Μερικές από τις αλλαγές 
που αναμένεται να έρθουν  
για τους  εργαζόμενους 
συνταξιούχους θα είναι οι 
εξής:

• -Για τους  μισθωτούς 

εργαζόμενους συ-
νταξιούχους

• Η επιβάρυνση αναμέ-
νεται να είναι 10% και 
αυτή θα επιβάλλεται 
επί του ακαθάριστου 
ετήσιου εισοδήματος 
από την εργαzσία.

• -Για τους  ελεύθε-
ρους επαγγελματίες 
συνταξιούχους που 
δεν έχουν επικούρη-
ση

• Οι ελεύθεροι επαγγελ-
ματίες που δεν έχουν 
επικούρηση αναμένε-
ται να έχουν μια επι-
πλέον  επιβάρυνση 
μόνο για την ασφάλιση 
στην κύρια σύνταξη η 
οποία θα ανέρχεται σε 
ποσοστό 50% επί της 
ασφαλιστικής κατηγο-

ρίας στην οποία έχουν 
ενταχθεί.

• -Οι μη μισθωτοί που 
καταβάλλουν ει-
σφορές και για επι-
κουρική ασφάλιση

Στις περιπτώσεις αυτές 
αλλά και στους εργαζόμε-
νους έμμισθους δικηγό-
ρους, μηχανικούς και υγει-
ονομικούς συνταξιούχους 
αναμένεται να υπάρξει μια 
επιβάρυνση της τάξεως του 
40% επί της ασφαλιστικής 
κλάσης που έχουν επιλέξει 
για κύρια σύνταξη και πρό-
σθετο 40% για την επικου-
ρική.

enikonomia.gr
https://youtu.be/

TP4JeLjGeMM
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Με τη στήλη αυτή είμαι στη διάθεσή σας να απαντήσω 
με υπευθυνότητα σε ερωτήσεις που  αφορούν προβλη-
ματισμούς σας σχετικά με τα παιδιά και την εκπαιδευτι-
κή τους πορεία. Στείλτε μου τις ερωτήσεις σας στο 

vvasiliad@outlook.com 
ή τηλεφωνείστε στο 

2510 220201

Από τη

Βασιλειάδου Βασιλική

• Mαθηματικός

• Κάτοχος Master in Education-Roehampton University

• Τ.β.  Καθηγητή Πανεπιστημίου Κρήτης

• Διευθύντρια σπουδών στα φροντιστήρια ΠΟΥΚΑΜΙΣΑΣ Καβάλας

• Μέλος του Δ.Σ. Μαθηματικής εταιρίας

ΣΧΟΛΙΚΟ ΑΓΧΟΣ

Οι Γερμανοί δεν ξεχνούν και τότε και τώρα

Για να κτιστεί το ανάκτορο του Όθωνα (σημερινή Βουλή) ο Βαυαρός πατέρας του δάνεισα 1.250.000 φλορί-
νια που δανείστηκε από τη Γαλλία. Ο Όθωνας δεν μπόρεσε ποτέ να επιστρέψει το δάνειο και ο πατέρας του 
κατηγορήθηκε από τη Βαυαρική βουλή και τη Γερμανική Δίαιτα.

Το 1878 ο Βίσμαρκ το απαίτησε και επειδή η Ελλάδα αδυνατούσε, ζήτησε την Θεσσαλία που επρόκειτο τότε 
να ενσωματωθεί στο Ελληνικό κράτος.

ΙΦΙΚΡΑΤΗΣ
Κάποιος ρήτορας ρώτησε τον στρατηγό Ιφικράτη που καταγόταν 
από πτωχή οικογένεια.

΄΄Ποιος επι τέλους είσαι και ζητάς την αρχηγία, είσαι ιππεύς, 
είσαι τοξότης, λογχοφόρος ή πεζός; ‘’

‘’ Τίποτα’’ απάντησε ο στρατηγός, ‘’είμαι όμως εκείνος που γνω-
ρίζει να κυβερνά όλους αυτούς που ανέφερες’’.

20.1.1830  
Η Ελλάδα ανακηρύσσεται ανεξάρτητο κράτος με το Πρωτόκολλο 
του Λονδίνου μεταξύ Αγγλίας Γαλλίας και Ρωσσίας. Φυσικά με 
την επιδέξια πολιτική του Ι. Καποδίστρια που αξιοποίησε τα συμ-
φέροντα των Μεγάλων Δυνάμεων.

23.1.1827  
Ο Ιωάννης Καποδίστριας αναλαμβάνει κυβερνήτης της Ελλάδας. 
Δεν ελάμβανε μισθό και προσέφερε την περιουσία του και τη ζωή 
του για την Ελλάδα. 

.......................................................................................................................

‣ Διαβάσαμε και αυτά...

‣ Μνήμες

‣ Οι Μεγάλοι μας είπαν…

Όταν μιλούμε για άγχος 
και σχολείο, συνήθως 
το μυαλό μας πηγαίνει 

στα παιδιά της Γ Λυκείου που 
έρχονται αντιμέτωποι με τις 
πανελλαδικές εξετάσεις ή στα 
‘’πρωτάκια΄΄. 

 Δυστυχώς υπάρχουν 
και άλλες κατηγορίες μαθητών 
που είναι ιδιαίτερα αγχώδεις 
στις διαδικασίες του σχολεί-
ου. Συγκεκριμένα, οι μαθητές 
αυτοί αν και προσπαθούν αρ-
κετά και είναι ιδιαίτερα μελε-
τηροί, δεν αντέχουν την ιδέα 
ενός απροειδοποίητου τεστ, 
ενός διαγωνίσματος ή ακόμα 
και της καθημερινής και τυπι-
κής εξέτασης τους στο μάθη-
μα της ημέρας. Συνήθως είναι 
αυστηροί με τον εαυτό τους, 
θεωρούν ότι ποτέ δεν είναι 
ικανοποιητικά διαβασμένοι 
και πολλές φορές κομπλάρουν 
στις εξετάσεις και δεν αποδί-
δουν ή όταν παίρνουν καλούς 
βαθμούς θεωρούν ότι είναι 
‘’χαριστικοί’’.

 Ποια είναι όμως τα 
συμπτώματα των παιδιών που 
αγχώνονται πέρα από το φυσι-
ολογικό και υγιές;

• Υπερβολικές φοβίες

• Εκνευρισμός και εκρή 
 ξεις θυμού

• Άρνηση για να πάει  
 σχολείο

• Έντονη ηττοπάθεια και  
 χαμηλή αυτοπεποίθη-
ση

• Απομόνωση

 Φυσικά οι γονείς και 
οι εκπαιδευτικοί μπορούν από 
τη δική τους πλευρά ο καθένας 
να βοηθήσουν τις καταστάσεις 
αυτές που βιώνουν τα παιδιά 
καθώς τα παιδιά δεν έχουν πά-
ντα την απαιτούμενη ωριμότη-
τα για να διαχειριστούν το άγ-
χος και την ανασφάλειά τους.

 Οι γονείς είναι σημα-
ντικό να μην είναι ακραία αυ-
στηροί κι απαιτητικοί με τις 
επιδόσεις των παιδιών τους 
στο σχολείο καθώς δημιουρ-
γούν το άγχος στα παιδιά τους 
και επικεντρώνονται περισ-
σότερο περισσότερο στις συ-
νέπειες μιας αποτυχίας παρά 
στο πως να πετύχουν σε μια 
γραπτή τους δοκιμασία. Επί-
σης καλό είναι να μην είναι 
υπερπροστατευτικοί και να 
καλλιεργούν στα παιδιά τους 

από πολύ μικρή ηλικία να είναι 
αγωνιστές και να εμπιστεύο-
νται τον εαυτό τους. Φυσικά 
αυτό δεν είναι πάντα εύκολο 
γι’αυτό και χρειάζεται πολύ 
προσπάθεια και επιμονή.

 Οι εκπαιδευτικοί οφεί-
λουν να εμπνεύσουν τους μα-
θητές στο να γίνουν καλύτεροι 
και να αποκτήσουν θέληση για 
μάθηση. Είναι κρίσιμο να κα-
ταλάβουν οι μαθητές από τους 
καθηγητές τους το ρόλο της 
εξέτασης ώστε να συνειδητο-
ποιήσουν τα παιδιά οι ακόμα 
και τα τεστ είναι ένας τρόπος 
και μια ευκαιρία για αυτούς 
να αποδείξουν ακόμα και στον 
εαυτό τους ότι κατάλαβαν μια 
έννοια και μπορούν να προ-
χωρήσουν σε βαθύτερες ή να 
συνδέσουν διαφορετικές έν-
νοιες πλέον σε οποιοδήποτε 
μάθημα.

Μας ρωτάτε, απαντούμε…

 Η κυρία Θ.Δ ρωτάει: 
‘’Η κόρη μου είναι μαθήτρια 
Λυκείου. Από το Γυμνάσιο όλοι 
καθηγητές της μου αναφέρουν 
την διστακτικότητα και τον πα-
νικό που την πιάνει όταν την 
εξετάζουν και συνήθως ‘’θολώ-
νει’’ και δεν τα πάει καλά. Είμαι 
σίγουρη ότι διαβάζει γιατί από 
την ανασφάλειά της, θέλει να 
την εξετάζω. Πρέπει με κάποιο 
τρόπο να τη βοηθήσω να ξε-
μπλοκάρει γιατί στις πανελλα-
δικές θα έχουμε πρόβλημα. Τι 
να κάνω;’’

Αγαπητή κυρία,

 Το πρόβλημα του 
υπερβολικού άγχους για τις 
σχολικές επιδόσεις είναι κάτι 
που απασχολεί πολλούς γο-
νείς. Υπάρχει περίπτωση να 
είχε κάποια τραυματική εμπει-
ρία από κάποιο καθηγητή που 
την έχει οδηγήσει στο να φο-
βάται τόσο πολύ; Ένα πιθανό 
ενδεχόμενο είναι η υπερβολι-
κά χαμηλή της αυτοπεποίθηση. 
Πρέπει να τη βοηθήσετε να κα-
ταλάβει ότι όλοι κάνουμε λάθη 
και δεν είναι το τέλος του κό-
σμου αν δεν ξέρει ένα μάθημα 
τέλεια ή αν δεν πάρει 20 σε 
ένα τεστ. Είναι σημαντικό να 
αναλαμβάνει πρωτοβουλίες 
που θα τη βοηθήσουν να φέρ-
νει εις πέρας μόνη της κατα-
στάσεις και να επωμίζεται τις 
ευθύνες όταν κάτι στραβώνει. 
Θα τη βοηθήσουν ομαδικές 
δραστηριότητες, ο αθλητισμός 
και καλό είναι να αρχίσει να 
εμπιστεύεται το διάβασμά της 
στον εαυτό της χωρίς να έχει 
εξάρτηση από τον έλεγχο σας.

Ευχές για επιτυχία

‘’..τα παιδιά 
δεν έχουν πά-
ντα την απαι-
τούμενη ωρι-
μότητα για 
να διαχειρι-
στούν το άγ-
χος και την 
ανασφάλειά 
τους..’’
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Ηδιαδικασία επιλογής 
όλων των προϊστα-
μένων στο Δημόσιο 

θα πραγματοποιείται με 
δημόσιο γραπτό διαγω-
νισμό δεξιοτήτων υπό το 
ΑΣΕΠ (Ανώτατο Συμβούλιο 
Επιλογής Προσωπικού), 
όπως αποκαλύπτει στη συ-
νέντευξή της η υπουργός 
Εσωτερικών Νίκη Κεραμέ-
ως. «Η εργασιακή εμπειρία, 
τα τυπικά προσόντα, αλλά 
και η απόδοση στον γραπτό 
διαγωνισμό, 
θα μας δώσουν τη δυνα-
τότητα να εντοπίσουμε 
τον κατάλληλο άνθρωπο 
και να τον τοποθετήσουμε 
στην κατάλληλη θέση προ-
κειμένου να βελτιώσουμε 
σημαντικά τον τρόπο λει-
τουργίας των δημοσίων 
υπηρεσιών», τονίζει. Ενώ 
το νομοσχέδιο για την επι-
στολική ψήφο αναμένεται 
να εισαχθεί προς συζήτηση 
στην ολομέλεια της Βουλής 
αύριο, η υπουργός χαρα-
κτηρίζει «ελπιδοφόρο μή-
νυμα για το πολιτικό μας 
σύστημα» τη στάση των πε-
ρισσότερων κομμάτων της 
αντιπολίτευσης, που έχουν 
συμφωνήσει επί της αρχής. 
Αναφέρει, επίσης, ότι η συ-
ζήτηση για την εφαρμογή 
της και στις εθνικές εκλο-
γές είναι μέσα στις προθέ-
σεις της κυβέρνησης. Οσον 
αφορά στο μπόνους παρα-
γωγικότητας, η υπουργός 
Εσωτερικών δηλώνει την 
πρόθεσή της να επεκτα-
θεί σε όλο το Δημόσιο ως 
«ένα υγιές κίνητρο το οποίο 
οδηγεί στην αναβάθμιση 
των δημοσίων υπηρεσιών».

– Η θεσμοθέτηση της 
επιστολικής ψήφου κα-
ταγγέλλεται από μέρος 
της αντιπολίτευσης ως 
εκλογικό κόλπο. Μά-
λιστα, ακούγεται ότι 
δεν θα είναι ασφαλής, 
επειδή θα μετέχουν και 
ιδιωτικές ταχυδρομικές 
εταιρείες. Τι απαντάτε σε 
αυτές τις ενστάσεις;

– Το νομοσχέδιο για την 
επιστολική ψήφο έγινε δε-
κτό επί της αρχής από τη 
Νέα Δημοκρατία, τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ, ενώ 
θετικά έχει τοποθετηθεί και 
η Πλεύση Ελευθερίας. Η 
ευρύτατη αυτή συναίνεση 
συνιστά ένα ελπιδοφόρο 
μήνυμα για το πολιτικό μας 
σύστημα και τη δυνατότητα 
να συμφωνούμε σε ζητή-
ματα δημοκρατίας πέρα και 
πάνω από κόμματα. Συνε-
πώς, μακριά από οποιο-
δήποτε εκλογικό κόλπο, 
πρόκειται για μία μεγάλη 
δημοκρατική μεταρρύθμιση 
της μεγάλης πλειοψηφίας 
του εθνικού Κοινοβουλίου 
που διευκολύνει την άσκη-
ση του δικαιώματος ψήφου 
και βαθαίνει τη δημοκρατία. 
Πρόκειται για πρακτική που 
εφαρμόζεται σε πάρα πολ-
λές χώρες και ακριβώς γι’ 
αυτό είχαμε τη δυνατότητα 
όχι μόνο να υιοθετήσουμε 
τις καλύτερες πρακτικές, 
αλλά και να ενσωματώ-
σουμε πρόσθετες δικλίδες 
ασφαλείας, ώστε να είναι 
πλήρως διασφαλισμένες 
η μυστικότητα της ψήφου 
και η διαφάνεια σε όλα τα 
στάδια της διαδικασίας. Σε 

ό,τι αφορά τους παρόχους 
ταχυδρομικών υπηρεσιών, 
οι προδιαγραφές θα είναι 
πολύ αυστηρές και σε κάθε 
περίπτωση, δεν υπάρχει 
κανένας τρόπος να παρέμ-
βουν στις επιλογές των πο-
λιτών.

– Είναι η εφαρμογή της 
επιστολικής ψήφου στις 
ευρωεκλογές μια πρόβα 
για την καθιέρωσή της 
και στις εθνικές;

– Στο υπουργείο Εσωτε-
ρικών επιδιώκουμε τη δι-
ευκόλυνση στην άσκηση 
του δικαιώματος ψήφου 
για όλους τους πολίτες. Η 
συγκεκριμένη νομοθετική 
πρωτοβουλία που συζητεί-
ται στη Βουλή αφορά τις 
ευρωεκλογές και τα δημο-
ψηφίσματα. 
Για τις εθνικές εκλογές, το 
θεσμικό πλαίσιο είναι δια-
φορετικό. Κάνουμε τώρα 
ένα πολύ σημαντικό βήμα 
για την ενίσχυση της συμ-
μετοχής και την εμβάθυνση 
της δημοκρατίας. Πρόθεσή 
μας είναι να συζητήσουμε 
ζητήματα που αφορούν την 
εφαρμογή της επιστολικής 
ψήφου και στις εθνικές 
εκλογές.

Στόχος μας είναι 
ένα πιο ευέλικτο, 
πιο αξιοκρατικό, πιο 
λειτουργικό Δημό-
σιο και για να γίνει 
αυτό πρέπει πρώτα 
από όλα να διασφα-
λίσουμε ότι θα βρί-
σκεται ο κατάλλη-
λος άνθρωπος στην 
κατάλληλη θέση.

– Αλλάξατε πρόσφα-
τα τον τρόπο επιλογής 
των διοικήσεων σε φο-
ρείς του Δημοσίου. Εχει 
εφαρμοστεί στην πράξη;

– Η πρώτη προκήρυξη που 
αφορά στους επικεφαλής 
των Υγειονομικών Περιφε-
ρειών δημοσιεύθηκε πριν 
από το τέλος του χρόνου, 
ενώ πριν από λίγες ημέρες 
δημοσιεύθηκε και η προ-
κήρυξη που αφορά στους 
διοικητές και αναπληρωτές 
διοικητές όλων των νοσο-
κομείων της χώρας μας. 
Παράλληλα, βρίσκονται 
ήδη σε εξέλιξη οι προπα-
ρασκευαστικές ενέργειες 
για προκηρύξεις σε πολ-
λούς φορείς του Δημοσί-
ου. Συνεπώς, η υλοποίηση 
του νόμου έχει ξεκινήσει 
και προχωράει με γοργούς 
ρυθμούς, όπως ακριβώς εί-
χαμε δεσμευθεί, βάζοντας 
τέλος σε πρακτικές του 
παρελθόντος. Στόχος μας 
είναι ένα πιο ευέλικτο, πιο 
αξιοκρατικό, πιο λειτουργι-
κό Δημόσιο και για να γί-
νει αυτό πρέπει πρώτα απ’ 
όλα να διασφαλίσουμε ότι 
θα βρίσκεται ο κατάλληλος 
άνθρωπος στην κατάλληλη 
θέση. Γι’ αυτό η κυβέρνηση 
επέλεξε να θέσει τη δια-
δικασία υπό το ΑΣΕΠ, θέ-
σπισε αυξημένα προσόντα 
για τους υποψηφίους και 
προχώρησε στην εισαγω-
γή, για πρώτη φορά, τεστ 
δεξιοτήτων για όλους τους 
υποψηφίους.

– Eχετε προαναγγείλει 
αλλαγές στον τρόπο 
επιλογής προϊσταμένων 
στο Δημόσιο. Πώς θα γί-
νουν αυτές και πού στο-
χεύετε;

– Με γνώμονα την αποτε-
λεσματικότερη λειτουργία 
του Δημοσίου, προχωρού-
με σε μία δομική αλλαγή, 
εισάγοντας οριζόντια στη 
διαδικασία επιλογής όλων 
των προϊσταμένων στο Δη-
μόσιο γραπτό διαγωνισμό 
δεξιοτήτων, αποσκοπώντας 
να ανιχνεύσουμε στους 
υποψηφίους δεξιότητες 
όπως ο επαγωγικός ή ο 
παραγωγικός συλλογισμός. 
Ο γραπτός διαγωνισμός θα 
διεξάγεται υπό το ΑΣΕΠ και 
οι επιδόσεις των υποψηφί-
ων σε αυτόν θα συνυπολο-
γίζονται στη συνολική μορι-
οδότησή τους. Στόχος μας 
είναι να διαμορφώσουμε 
τις συνθήκες εκείνες που 
θα επιτρέψουν στις δημόσι-
ες υπηρεσίες να εργαστούν 
αποτελεσματικότερα για 
την εξυπηρέτηση του πολί-
τη και οι θέσεις των προϊ-
σταμένων είναι μείζονος 
σημασίας για την επίτευξη 
αυτού του σκοπού. 
Η εργασιακή εμπειρία, τα 
τυπικά προσόντα, αλλά 
και η απόδοση στον γρα-
πτό διαγωνισμό, θα μας 
δώσουν τη δυνατότητα να 
εντοπίσουμε τον κατάλ-
ληλο άνθρωπο και να τον 
τοποθετήσουμε στην κα-
τάλληλη θέση προκειμένου 
να βελτιώσουμε σημαντικά 
τον τρόπο λειτουργίας των 
δημοσίων υπηρεσιών προς 
όφελος των πολιτών.

– Το μπόνους παραγω-
γικότητας θα λέγατε ότι 
έχει φέρει αποτελέσματα 
σε σχέση με την αποδο-
τικότητα στις υπηρεσίες 
όπου εφαρμόζεται; Πώς 
τεκμαίρεται η αποδοτι-
κότητα;

– Θεωρούμε πολύ σημα-
ντικό να εισαγάγουμε υγιή 
κίνητρα στη λειτουργία του 
Δημοσίου, αλλά και στον 
τρόπο εργασίας των δη-
μοσίων υπαλλήλων. Ενα 
από αυτά τα κίνητρα είναι 
το λεγόμενο «μπόνους πα-
ραγωγικότητας», το οποίο 
ήδη εφαρμόζεται: α) σε 
υπηρεσίες που σχετίζονται 
με την υλοποίηση έργων 
του Ταμείου Ανάκαμψης, β) 
σε υπηρεσίες που ασχολού-
νται με την επίτευξη δημο-
σιονομικών στόχων και γ) 
σε υπηρεσίες που σχετίζο-
νται με την υλοποίηση των 
ετήσιων σχεδίων δράσης 
των υπουργείων. Με απλά 
λόγια, δημόσιοι υπάλληλοι 
που έχουν υπάρξει ιδιαιτέ-
ρως παραγωγικοί θα επι-
βραβεύονται οικονομικά. 
Τα αποτελέσματα από την 
πιλοτική εφαρμογή του εί-
ναι ενθαρρυντικά, έχουμε 
όμως σίγουρα πολλά περι-
θώρια βελτίωσης. Πρόθεσή 
μας είναι το μέτρο να επε-
κταθεί σε όλο το Δημόσιο, 
καθώς η οικονομική επι-
βράβευση είναι ένα πολύ 
σημαντικό και υγιές κίνη-
τρο, το οποίο οδηγεί στην 
αναβάθμιση των δημοσίων 
υπηρεσιών.

– Οι διαδικασίες προσλή-
ψεων μέσω ΑΣΕΠ είναι 
εξαιρετικά χρονοβόρες, 
με αποτέλεσμα πολλές 
φορές να αποδεικνύο-
νται αλυσιτελείς. Υπάρ-
χει σχεδιασμός για την 
επίσπευσή τους; Προ-
βλέπεται πραγματοποί-
ηση άλλου μεγάλου πα-
νελλήνιου διαγωνισμού;

– Το ΑΣΕΠ είναι μία πολύ-
τιμη ανεξάρτητη Αρχή, η 
οποία έχει κερδίσει το στοί-
χημα της αδιαβλητότητας, 
της αντικειμενικότητας και 
της διαφάνειας. Είναι αλή-
θεια, όμως, ότι σε ό,τι αφο-
ρά τους χρόνους, υπάρχει 
ανάγκη να επιταχυνθούν 
οι διαδικασίες πρόσληψης 
δημοσίων υπαλλήλων. Στο 
νομοσχέδιο για την επι-
στολική ψήφο, το οποίο 
συζητείται αυτές τις ημέ-
ρες στη Βουλή, έχουμε εν-
σωματώσει διατάξεις που 
αφορούν στην επίσπευση 
των διαδικασιών του ΑΣΕΠ. 
Να δώσω ένα παράδειγ-
μα: Εδώ και δεκαετίες, οι 
επιλογές των υποψηφίων 
σε μία μόνο προκήρυξη εί-
ναι απεριόριστες, δηλαδή 
μπορεί ένας υποψήφιος να 
δηλώσει ενδεικτικά 800 δι-
αφορετικές επιλογές. Αυτό 
έχει αποδειχθεί άκρως προ-
βληματικό, γιατί, όπως τα 
στοιχεία δείχνουν, ένα με-
γάλο ποσοστό των τελικών 
επιλογών προσώπων του 
ΑΣΕΠ –που μπορεί να φτά-
σει και το 70%!– τελικώς 
δεν εμφανίζεται, καθώς δη-
λώνουν όσο περισσότερες 
επιλογές μπορούν, χωρίς 
όμως να τις έχουν ιεραρ-
χήσει και να γνωρίζουν ότι, 
εάν επιλεγούν, θα καλύ-
ψουν τη θέση. Για την αντι-
μετώπιση αυτού του φαι-
νομένου, λοιπόν, εισάγεται 
περιορισμός στις επιλογές, 
με στόχο οι υποψήφιοι να 
εξετάσουν ποια θέση τους 
ενδιαφέρει πραγματικά και 
μπορούν να υπηρετήσουν, 
να εξοικονομηθούν πόροι 
από το ΑΣΕΠ και να επι-
σπευσθεί συνολικά η δια-
δικασία.

Σέβομαι τη διαφωνία 
στον γάμο, αλλά δεν 
τη συμμερίζομαι

– Eχετε μιλήσει για την 
εφαρμογή ενός συστή-

ματος αξιολόγησης των 

υπηρεσιών του Δημο-
σίου από τους ίδιους 
τους πολίτες μέσω μιας 
ψηφιακής πλατφόρμας 
στα πρότυπα του trip 
advisor. Πότε σχεδιάζε-
τε να τεθεί σε εφαρμογή; 

– Στοχεύουμε σε ένα Δη-
μόσιο που θα λειτουργεί 
με επίκεντρο τον πολίτη. 
Τις προτεραιότητες και τις 
ανάγκες του. Αποτελεί, 
λοιπόν, προτεραιότητα, η 
παροχή στους πολίτες της 
δυνατότητας να αποτιμούν 
την ποιότητα των υπηρε-
σιών που τους παρέχει το 
Δημόσιο. Αφενός θέλουμε 
να ακούγεται πιο δυνατά 
η φωνή των πολιτών και 
αφετέρου, μέσω της κατάλ-
ληλης ανατροφοδότησης, 
να ωθήσουμε τις δημόσιες 
υπηρεσίες σε συνεχή βελτί-
ωση. Σύντομα, λοιπόν, όταν 
για παράδειγμα κάποιος  
επισκέπτεται ένα Κέντρο 
Εξυπηρέτησης Πολιτών, 
μετά την ολοκλήρωση 
της επίσκεψής του θα έχει 
ηλεκτρονικά τη δυνατότη-
τα να εκφράσει τον βαθμό 
ικανοποίησής του από τις 
υπηρεσίες που του παρα-
σχέθηκαν από το προσωπι-
κό που τον εξυπηρέτησε ως 
προς τη συμπεριφορά του, 
την ταχύτητά του, την απο-
τελεσματικότητά του, την 
κατάρτισή του στο εν λόγω 
αντικείμενο. Δημιουργούμε 
ένα Δημόσιο που «ακούει» 
τους πολίτες και γίνεται 
διαρκώς πιο ευέλικτο, πιο 
αποτελεσματικό, πιο απο-
δοτικό, πιο φιλικό, πιο εξυ-
πηρετικό. 
 
– Θα έχει συνέπειες η 
αξιολόγηση για τους 
υπαλλήλους; 

– Οι δημόσιοι υπάλληλοι 
αξιολογούνται ήδη με βάση 
συγκεκριμένη διαδικασία 
και στη βάση επίτευξης ή 
μη και των στόχων που 
έχουν τεθεί για κάθε τμή-
μα. Η δυνατότητα που σύ-
ντομα θα έχουν οι πολίτες 
να αποτιμούν την ποιότητα 
των υπηρεσιών που τους 
παρέχει το Δημόσιο θα 
αποτελεί πρόσθετο εργα-
λείο ανατροφοδότησης με 
στόχο τη διαρκή βελτίωση.

– Η πρωτοβουλία για 
τον γάμο των ομόφυλων 

ζευγαριών έχει διχάσει 

την κοινοβουλευτική 
ομάδα της Ν.Δ. Πολλοί 
ρωτούν γιατί χρειαζόταν 
να ληφθεί τώρα αυτή η 
πρωτοβουλία.

– Πρόκειται για μια πρω-
τοβουλία της κυβέρνησης 
και του πρωθυπουργού 
Κυριάκου Μητσοτάκη, η 
οποία είχε εξαγγελθεί προ 
των εκλογών και στοχεύει 
στην ισότητα στο γάμο. Σε 
ζητήματα ισότητας και δι-
καιωμάτων, ο πλέον κατάλ-
ληλος χρόνος είναι ο πλέον 
σύντομος χρόνος που μπο-
ρεί ένα ζήτημα να επιλυθεί. 
Σήμερα, η αλήθεια είναι ότι 
έχουμε πολλές στρεβλώ-
σεις από την έλλειψη αυτής 
της ισότητας. 

Να σας δώσω ως παρά-
δειγμα κάποια ζητήματα 
που αντιμετωπίζουμε με το 
υφιστάμενο νομικό πλαίσιο 
στο υπουργείο Εσωτερι-
κών: υπάρχει μία ομόφυλη 
οικογένεια με δύο πατε-
ράδες παντρεμένους στο 
εξωτερικό, ο ένας είναι 
Ελληνας, ο άλλος Ισπανός. 
Το παιδί δεν μπορεί να εγ-
γραφεί στο Δημοτολόγιο 
και με τους δύο γονείς και 
άρα, από την οπτική του 
κράτους, δεν έχει καμία 
συγγένεια με τον μη ανα-
γνωρισμένο γονέα, με απο-
τέλεσμα σε περίπτωση που 
ο μη γένοιτο συμβεί κάτι 
στον ένα γονέα, το παιδί να 
καταλήξει σε ίδρυμα ή σε 
μακρινούς συγγενείς. Επί-
σης, αν ο αναγνωρισμένος 
γονέας δεν είναι Ελληνας, 
το παιδί δεν θα λάβει την 
ελληνική ιθαγένεια. Κατα-
νοώ το να έχει κάποιος μια 
ιδεολογική ή φιλοσοφική 
αντίρρηση. Δεν το συμμερί-
ζομαι, αλλά το σέβομαι. Το 
σημαντικό, όμως, είναι να 
αναγνωριστούν ίσα δικαιώ-
ματα και αυτό προβλέπει η 
συγκεκριμένη ρύθμιση που 
προτείνουν η κυβέρνηση 
και ο πρωθυπουργός Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης. 

Νίκη Κεραμέως 
Με τεστ δεξιοτήτων όλες οι προαγωγές

διαβάστε περισσότερα

Μέσω γραπτού διαγωνισμού του ΑΣΕΠ θα επιλέγονται οι προϊστάμενοι στο 
Δημόσιο – Επιστολική ψήφος και στις εθνικές εκλογές
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Δημοσκόπηση MARC για τον ΑΝΤ1
Η πρόθεση ψήφου στις Ευρωεκλογές - Τι λένε οι πολίτες για 
την ακρίβεια και τα μη κρατικά ΑΕΙ

Ο Θωμάς Γεράκης και ο 
Νίκος Χατζηνικολάου 
παρουσίασαν και ανέλυ-
σαν τις απαντήσεις των 
πολιτών για τις ανατι-
μήσεις και την ακρίβεια 
στην αγορά, τα μη κρα-
τικά πανεπιστήμια και 
την πρόθεση ψήφου στις 
Ευρωεκλογές.

Στο ερώτημα «Που οφεί-
λεται η ακρίβεια και οι 
αυξήσεις στην αγορά;» οι 
συμμετέχοντες στην δη-
μοσκόπηση απάντησαν ότι 
κατά 39% φταίει η κερδο-

σκοπία επιχειρήσεων και 
τα καρτέλ, 24,9% φταίει η 
κυβερνητική πολιτική και 
24,5% ευθύνεται η ενερ-
γειακή κρίση, ο πόλεμος, 
η κλιματική αλλαγή και η 
αύξηση των πρώτων υλών, 
ενώ το 10,8% αποδίδει τις 
ανατιμήσεις σε ελλιπείς 
ελέγχους στην αγορά.

Η συντριπτική πλειονότητα 
απάντησε ότι επιλέγει προϊ-
όντα ιδιωτικής ετικέτας από 
τις αλυσίδες σούπερ-μάρ-
κετ, ενώ περίπου 2 στους 3 
θεωρούν ότι τα μέτρα που 

υιοθετεί η Κυβέρνηση δεν 
θα καταφέρουν να ρίξουν 
τις τιμές.

Για την λειτουργία των μη 
κρατικών πανεπιστημίων 
στην Ελλάδα, το 56,1% φέ-
ρεται να είναι θετικό, ενώ 
το 40,9% των ερωτώμε-
νων φέρεται ως αρνητικό 
σε τέτοια εξέλιξη.

Σε ότι αφορά την αξιολό-
γηση της Κυβέρνησης και 
της αντιπολίτευσης από 
τους πολίτες, οι συμμετέ-
χοντες στην δημοσκόπη-

ση του ΑΝΤ1 απάντησαν 
κατά 42,4% ότι βλέπουν 
θετικά ή μάλλον θετικά την 
εικόνα του κυβερνητικού 
σχήματος, ενώ το 55,9% 
απάντησε ότι βλέπει αρνη-
τικά ή μάλλον αρνητικά την 
Κυβέρνηση.

Σε ότι αφορά το κόμμα που 
κάνει την πιο ουσιαστική 
αντιπολίτευση στην Κυβέρ-
νηση, τις πρώτες θέσεις 
στις απαντήσεις των πο-
λιτών καταλαμβάνουν το 
ΠΑΣΟΚ με 15,7%, ακολου-
θεί το ΚΚΕ με 9,8% και τρί-

το κόμμα είναι ο ΣΥΡΙΖΑ με 
ποσοστό 9%, ενώ το 50,5% 
απάντησε ότι κανένα κόμμα 
δεν κάνει ουσιαστική αντι-
πολίτευση στην Κυβέρνηση 
του Κυριάκου Μητσοτάκη

Στην πρόθεση ψήφου στις 
Ευρωεκλογές λαμβάνουν: 
29,7% η Νέα Δημοκρατία, 
δεύτερο κόμμα είναι το 
ΠΑΣΟΚ με 13,4%, τρίτος 
ο ΣΥΡΙΖΑ με μόλις 10,1% 
ο ΣΥΡΙΖΑ και έπονται ΚΚΕ 
με 7,5%, Ελληνική Λύση 
με 5,6% και ακολουθούν 
Σπαρτιάτες και ΝΙΚΗ με 

2,5%, Πλεύση Ελευθερίας 
με 2,4%, ΜέΡΑ25 με 2,3%, 
Νέα Αριστερά με 1,9%, 
άλλο κόμμα επιλέγει το 
2,1%, ενώ άκυρο/λευκό και 
αποχή επιλέγουν συνολικά 
4,8% των ερωτηθέντων, 
ενώ αναποφάσιστο είναι το 
15,2%.

www.real.gr

διαβάστε περισσότερα
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ΑΝΤΙΔΡΑ Η ΑΓΟΡΑ

Το μείζον θέμα του κα-
θορισμού των ανταπο-
δοτικών τελών καθα-

ριότητας και φωτισμού 
στον Δήμο Καβάλας για 
το οικονομικό έτος 2024 

συζητήθηκε τη Δευτέρα 
22 Ιανουαρίου  κατά τη 
συνεδρίαση του Δημοτι-

κού Συμβουλίου Καβά-
λας.

Οι αυξήσεις στα ανταπο-
δοτικά τέλη προκάλεσαν 
σφοδρές αντιδράσεις τόσο 
από την αντιπολίτευση του 
Δημοτικού Συμβουλίου 
όσο και από εκπροσώπους 
Συλλόγων και εργατικών 
φορέων που έδωσαν το 
«παρών» στη συνεδρία-
ση, όπως ο πρόεδρος του 
Εμπορικού Συλλόγου Κα-
βάλας, Γιάννης Κελγιώρ-
γης και ο πρόεδρος των 
Καφεζυθοπωλών, Γιώργος 
Βαφείδης.

Άπαντες τόνισαν ότι οι 
αυξήσεις είναι υπέρογκες, 
με την αντιπολίτευση να 
ζητάει την απόσυρση του 
θέματος και να τεθεί σε δι-
αβούλευση μεταξύ των πα-
ρατάξεων και των φορέων 
της πόλης.

EXOYN ΔΙΚΑΙΟ

«Έχετε δίκιο να διαμαρτύ-
ρεστε. Έχουμε καταντήσει 
εισπρακτικός μηχανισμός 
του κράτους. Στα επόμε-
να χρόνια της θητείας μου 
στόχος είναι η μείωση των 
ανταποδοτικών, όμως και ο 
Δήμος πρέπει να παραμεί-

νει λειτουργικός. Η καθαρι-
ότητα πρέπει να δουλέψει 
και αύριο», ανέφερε μεταξύ 
άλλων ο Δήμαρχος Καβά-
λας, Θόδωρος Μουριάδης 
κατά την τοποθέτησή του.

Οι αυξήσεις στα ανταποδο-
τικά τέλη εγκρίθηκαν κατά 
πλειοψηφία, μετά από ονο-
μαστική ψηφοφορία με 20 
ναι, 14 όχι.

www.efimeridakavala.gr

Σφοδρές αντιδράσεις για τις αυξήσεις στα ανταποδοτικά τέλη καθαριότητας και φωτισμού στον Δήμο Καβάλας

Η πρόταση του Επιμε-
λητηρίου για το θέμα 
των αυξήσεων σε τέλη 
καθαριότητας, τραπεζο-
καθισμάτων και λοιπών 
τελών, που θα συζητηθεί 
στο Δημοτικό Συμβούλιο 
Καβάλας

Επιστολή προς τον Δήμαρ-
χο Καβάλας Θόδωρο Μου-
ριάδη απέστειλε η διοίκηση 
του Επιμελητηρίου Καβά-
λας με την οποία του με-
ταφέρει τις τις αντιρρήσεις 
και τους προβληματισμούς 
των επιχειρήσεων της πε-
ριοχής για τις αυξήσεις σε 
τέλη καθαριότητας, τραπε-

ζοκαθισμάτων και λοιπών 
τελών, που θα συζητηθούν 
στο Δημοτικό Συμβούλιο.

Στην επιστολή ζητείται να 
επανεξεταστεί ο τρόπος και 
το μέγεθος των αυξήσεων 
αυτών ενώ κατατίθεται και 
μια πρόταση για τον ορισμό 
των ανταποδοτικών τελών 
με το μέτρο του μεγέθους 
απορριμμάτων και όχι με 
βάση τα τετραγωνικά.

Η επιστολή αναφέρει σχε-
τικά:
«Αξιότιμε κύριε Δήμαρχε. 
Γνωρίζοντας, για την από-
φαση σας να προχωρήσε-

τε σε αυξήσεις, στα τέλη 
καθαριότητας, τραπεζοκα-
θισμάτων, και λοιπών τε-
λών, σας μεταφέρουμε την 
αγωνία της τοπικής αγοράς 
για τις γενικότερες δυσκο-
λίες που αντιμετωπίζουν 
τα καταστήματα, εμπορικά 
και εστίασης, καθώς και 
μεταποίησης, τα τελευταία 
χρόνια της κρίσης και κυρί-
ως μέσα στην ακρίβεια των 
τελευταίων 2 ετών, όπου 
όλες οι τιμές και τα λει-
τουργικά κόστη των επιχει-
ρήσεων έχουν εκτοξευθεί.

Μεταφέρουμε τις αντιρ-
ρήσεις μας και τους προ-

βληματισμούς των επιχει-
ρήσεων μας και πρέπει να 
δείτε πολύ λελογισμένα 
τις αυξήσεις, τις οποίες 
πρόκειται να επιβάλλεται, 
προκειμένου να μην διατα-
ραχθούν οι λεπτές ισορρο-
πίες στην τοπική οικονομία 
και σας παροτρύνουμε να 
μας παρουσιάσετε αναλυ-
τικά, ποια θα είναι τα οφέ-
λη προς την ποιότητα των 
υπηρεσιών που προσφέ-
ρονται ανταποδοτικά, μέσα 
από αυτές τις αυξήσεις.

Κύριε Δήμαρχε, πρέπει να 
εξετάσετε και προβλημα-
τιστείτε για τον τρόπο και 

το μέγεθος των αυξήσεων 
αυτών, που μπορεί να φέρει 
σε δύσκολη θέση, την ήδη 
πιεστική κατάσταση που 
υποφέρουν οι επιχειρήσεις 
μέλη μας.

Είμαστε στην διάθεση σας, 
για να συνεργαστούμε και 
να προσφέρουμε και τις 
δικές μας προτάσεις (όπως 
ενδεικτικά, να γίνει σταδια-
κά η οποιαδήποτε αύξηση 
αποφασίσετε, καθώς γνω-
ρίζοντας ως επιχειρήσεις 
την λέξη ανταποδοτικότητα 
γίνεται άμεσα σαφές και η 
αναλογικότητα ως προς τα 
απορρίμματα μας, ως τού-

του σας προτείνουμε να 
προχωρήσουμε άμεσα στο 
απόλυτα ακριβές μέτρο του 
μεγέθους απορριμμάτων 
και όχι με βάση τα τετρα-
γωνικά).

Αναμένουμε να δεχτείτε τις 
θέσεις του Επιμελητηρίου 
Καβάλας, στον σχεδιασμό 
που έρχεστε να υλοποιήσε-
τε για τα τέλη καθαριότη-
τας και λοιπών τελών».

www.kavalapost.gr

Επιμελητήριο Καβάλας: Ανταποδοτικά τέλη με μέτρο τον όγκο των απορριμμάτων και όχι τα τετραγωνικά

«Ως έμπορο με τιμά που 
στελέχη του Εμπορικού 
Συλλόγου είναι μέσα 
στο δημοτικό συμβού-
λιο, όμως είμαι κάθετα 
αντίθετος για το ότι ψή-
φισαν τις αυξήσεις»

«Από την πλευρά μας κάνα-
με ό,τι έπρεπε ως φορέας, 
αλλά νομίζω το σημαντι-
κότερο είναι ότι θα έπρε-
πε όλοι να ξεσηκωθούμε, 
διότι η αύξηση που έγινε 
στα ανταποδοτικά τέλη δεν 

είναι λογική, είναι παράλο-
γη».

Τα παραπάνω υπογράμμι-
σε σε δηλώσεις του στον 
«Ενήμερο», ο γραμματέας 
του Εμπορικού Συλλόγου 
Καβάλας, Γιάννης Τσίρλης, 
εκφράζοντας την έντονη 
αντίθεσή του με τις αυ-
ξήσεις στα ανταποδοτικά 
τέλη που ψήφισε τη Δευ-
τέρα (22/1) η διοίκηση του 
Δήμου Καβάλας. 

«Είναι ανεπίτρεπτο αυτό 
που συνέβη και η αλή-
θεια είναι ότι δεν το πε-
ρίμενα κιόλας. Η αγορά 
αιφνιδιάστηκε φυσι-
κά…»

«Η αύξηση αυτή καθιστά το 
επιχειρηματικό περιβάλλον 
κι όχι μόνο μη ανταγωνιστι-
κό με τις γειτονικές περιο-
χές. Βλέπουμε ότι βάλλεται 

ο πολίτης γενικότερα καθη-
μερινά από υπέρογκες αυ-
ξήσεις στα προϊόντα, στην 
ενέργεια, όλα έχουν πάρει 
φωτιά. Δεν μας έφταναν 
όλα αυτά έχουμε τώρα και 
τις αυξήσεις στα ανταπο-
δοτικά τέλη. Αντί λοιπόν 
να βοηθήσουμε την τοπι-
κή κοινωνία επιβάλλουμε 
επιπλέον κόστος στον Κα-
βαλιώτη; Οι αυξήσεις είναι 
υπέρογκες, για μένα είναι 
ανεπίτρεπτο αυτό που συ-
νέβη και η αλήθεια είναι 
ότι δεν το περίμενα κιόλας. 
Η αγορά αιφνιδιάστηκε 
φυσικά. Αν και αντέδρασε 
ο συλλογικός μας φορέ-
ας που λέγεται Εμπορικός 
Σύλλογος Καβάλας και μά-
λιστα με παράσταση στο 
δημοτικό συμβούλιο. Παρά 
ταύτα είδαμε ότι δυστυ-
χώς πέρασε η αύξηση των 
ανταποδοτικών τελών. Νο-
μίζω ότι δεν είναι καθόλου 

σωστή η απόφαση αυτή», 
τόνισε χαρακτηριστικά ο 
Γιάννης Τσίρλης.

«Ως έμπορο με τιμά που 
στελέχη του Εμπορικού 
Συλλόγου είναι μέσα 
στο δημοτικό συμβού-
λιο, όμως είμαι κάθε-
τα αντίθετος για το ότι 
ψήφισαν, δυστυχώς, τις 
αυξήσεις στα ανταποδο-
τικά τέλη…»

«Υπάρχουν στελέχη του 
Εμπορικού Συλλόγου στο 
δημοτικό συμβούλιο. Μι-
λάμε για έναν Σύλλογο με 
εκατοντάδες μέλη. Μέσα 
σε όλα αυτά τα μέλη δεν 
μπορεί να συμφωνούμε 
όλοι. Ο καθένας έχει την 
προσωπικότητα του, έχει 
τις δικές του προσλαμβά-
νουσες και βγάζει το δικό 
του συμπέρασμα για οτι-
δήποτε γίνεται. Ως έμπορο 

με τιμά που στελέχη του 
Εμπορικού Συλλόγου είναι 
μέσα στο δημοτικό συμβού-
λιο και μας εκπροσωπούν, 
παρά ταύτα είμαι κάθετα 
αντίθετος σε αυτό το κομ-
μάτι και διαφωνώ κάθετα 
και με τους συναδέλφους 
που ψήφισαν, δυστυχώς, 
τις συγκεκριμένες αυξήσεις 
στα ανταποδοτικά τέλη», 
επισήμανε ακόμη στις δη-
λώσεις του  στον «Ε» ο 
γραμματέας του Εμπορικού 
Συλλόγου Καβάλας. 

«Η υπόσχεση ότι κάποια 
στιγμή θα μειωθούν τα 
τέλη δεν με ικανοποιεί. 
Θα έπρεπε να δούμε πώς 
μπορούμε να βρούμε με-
θόδους και πρακτικές να 
ελαφρύνουμε τα νοικο-
κυριά και τις επιχειρή-
σεις και όχι να τους επι-
βαρύνουμε επιπλέον…»

Τέλος, σε ερώτηση για το 
αν τον ικανοποιεί η υπό-
σχεση της δημοτικής αρχής 
ότι κάποια στιγμή θα μει-
ωθούν και πάλι τα αντα-
ποδοτικά τέλη, ο Γιάννης 
Τσίρλης απάντησε: «Η υπό-
σχεση ότι κάποια στιγμή θα 
μειωθούν και πάλι τα τέλη 
δεν με ικανοποιεί. Δεν θα 
έπρεπε καν να το συζητά-
με αυτό το θέμα τώρα. Θα 
έπρεπε να δούμε πώς μπο-
ρούμε να βρούμε διάφορες 
μεθόδους και πρακτικές να 
ελαφρύνουμε τα νοικοκυ-
ριά και τις επιχειρήσεις και 
όχι να τους επιβαρύνουμε 
επιπλέον. Και πόσο μάλλον 
από μία προοδευτική παρά-
ταξη, με φρέσκες ιδέες που 
θα ‘πρεπε να το βλέπει και 
διαφορετικά το θέμα και 
όχι τόσο φοροληστρικά».

Από:
Εφημερίδα ΕΝΗΜΕΡΟΣ

Γιάννης Τσίρλης: Η αύξηση που έγινε στα ανταποδοτικά τέλη είναι παράλογη

«Οι αυξήσεις στα αντα-
ποδοτικά τέλη που ψή-
φισε η δημοτική αρχή, 
είναι ό,τι χειρότερο θα 
μπορούσε να συμβεί 
αυτή τη στιγμή».

Τα παραπάνω τόνισε μιλώ-
ντας στην ΕΡΑ Καβάλας, ο 
πρόεδρος του Σωματείου 
Καφεζυθοπωλών Καβάλας, 
Γιώργος Βαφείδης, σχολι-

άζοντας τις αυξήσεις στα 
ανταποδοτικά τέλη που 
ψήφισε η παράταξη της 
διοίκησης του Δήμου Κα-
βάλας στη συνεδρίαση του 
δημοτικού συμβουλίου την 
Δευτέρα (22/1).

«Η υπερβολική αύξηση 
στα ανταποδοτικά τέλη 
ήρθε με άκομψο τρό-
πο μέσα στο πρώτο δε-
καπενθήμερο της νέας 
θητείας του δημοτικού 
συμβουλίου…»

«Τα πράγματα είναι απλά. 
Θεωρούμε, σαν συλλογι-
κότητα, ότι είναι πάρα πολύ 
δύσκολη περίοδος γενικό-
τερα για αυξήσεις. Βαλλό-
μαστε όλοι, όχι μόνο εμείς 
οι άνθρωποι της εστίασης, 
αλλά και τα νοικοκυριά, 

όλοι οι κλάδοι, όλες οι συ-
ντεχνίες από το φορολογι-
κό, από τα ασφαλιστικό, γε-
νικότερα από την ακρίβεια, 
την ενεργειακή κρίση. Προ-
ερχόμαστε από μία υγειο-
νομική κρίση που οι πληγές 
που έχει αφήσει ακόμα εί-
ναι ανοιχτές. Οπότε θεωρώ 
τις αυξήσεις στα ανταποδο-
τικά τέλη που ψήφισε η δη-
μοτική αρχή πως είναι ό,τι 
χειρότερο θα μπορούσε να 
συμβεί αυτή τη στιγμή, να 
μας έρθει δηλαδή και αυτή 
η υπερβολική αύξηση στα 
ανταποδοτικά τέλη και με 
αυτόν τον άκομψο τρόπο 
μέσα στο πρώτο δεκαπεν-
θήμερο της νέας θητείας 
του δημοτικού συμβουλίου 
να ξεκινάμε με τέτοιου εί-
δους οικονομικές αναπρο-
σαρμογές», ανέφερε σχετι-

κά ο Γιώργος Βαφείδης.

«Δεν περιμέναμε αυτή η 
δημοτική αρχή, αυτή η 
διοίκηση, που απαρτίζε-
ται από πολλούς ελεύθε-
ρους επαγγελματίες, να 
μην αφουγκράζεται τον 
προβληματισμό μας…»

«Αυτό που μας στεναχώ-
ρησε περισσότερο είναι το 
γεγονός ότι δεν περιμέναμε 
αυτή η δημοτική αρχή, αυτή 
η διοίκηση, η οποία για 
πρώτη φορά στα χρονικά 
στην ιστορία του καβαλιώ-
τικου δημοτικού συμβουλί-
ου, απαρτίζεται από πάρα 
πολλούς ελεύθερους επαγ-
γελματίες που είναι ενεργά 
μέλη του Εμπορικού Συλ-
λόγου και του Επιμελητηρί-
ου, να μην αφουγκράζεται 

τον προβληματισμό μας, να 
μην καλούμαστε ως φορείς 
σε μία μορφή διαβούλευ-
σης αφού πήρε την από-
φαση η δημοτική αρχή να 
ανακοινώσει και να θέσει 
σε εφαρμογή τις συγκεκρι-
μένες αλλαγές», σημείωσε 
στη συνέχεια των δηλώ-
σεών του ο πρόεδρος του 
Σωματείου Καφεζυθοπω-
λών Καβάλας.

«Θεωρώ ότι θα έπρεπε 
να είναι και το Επιμελη-
τήριο μαζί μας στη συ-
νεδρίαση του δημοτικού 
συμβουλίου Καβάλας…»

«Αυτή είναι η άποψή μας, 
αυτά εκφράστηκαν από 
όσους φορείς παραβρέθη-
καν στη συνεδρίαση του 
δημοτικού συμβουλίου Κα-

βάλας το βράδυ της Δευ-
τέρας (22/1). Επίσης μας 
προβλημάτισε πάρα πολύ 
το γεγονός ότι δεν συμ-
μετείχε σε αυτήν την συ-
νεδρίαση το Επιμελητήριο 
Καβάλας πού είναι το ανώ-
τερο όργανό μας. Μπορεί 
να είναι ο σύμβουλος του 
κράτους, αλλά από αυτή 
τη θέση αφουγκράζεται και 
μεταφέρει τους δικούς μας 
προβληματισμούς. Θεωρώ 
ότι θα έπρεπε να είναι και 
το Επιμελητήριο μαζί μας 
στη συνεδρίαση του δημο-
τικού συμβουλίου Καβά-
λας», ανέφερε καταληκτικά 
στις δηλώσεις του ο Γιώρ-
γος Βαφείδης.  

Από:
Εφημερίδα ΕΝΗΜΕΡΟΣ

Γιώργος Βαφείδης: Οι αυξήσεις στα ανταποδοτικά τέλη είναι ό,τι χειρότερο αυτή τη στιγμή
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ΑΙΣΘΗΤΙΚΗ ΑΛΛΕΡΓΙΟΛΟΓΟΙ

ΚΑΡΔΙΟΛΟΓΟΙ

ΠΑΙΔΙΑΤΡΟΙ

ΓΕΝΙΚΟΙ ΟΙΚ. ΙΑΤΡΟΙ

ΔΕΡΜΑΤΟΛΟΓΟΙ - ΑΦΡΟΔΙΣΙΟΛΟΓΟΙ

ΔΙΑΙΤΟΛΟΓΟΙ - ΔΙΑΤΡΟΦΟΛΟΓΟΙ

ΓΥΝΑΙΚΟΛΟΓΟΙ - ΜΑΙΕΥΤΗΡΕΣ ΚΛΙΝΙΚΕΣ

ΛΟΓΟΘΕΡΑΠΕΥΤΕΣ

ΨΥΧΙΑΤΡΟΙ
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AUTO - MOTO

COFFEE BAR - ΕΣΤΙΑΣΗ

ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΕΛΕΤΩΝ

ΔΙΑΦΟΡΕΣ ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ

ΔΙΚΗΓΟΡΟΙ

ΘΕΡΜΑΝΣΗ

ΕΤΙΚΕΤΟΠΟΙΙΕΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ

CAFE BAR

ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΑ ΥΛΙΚΑ

ΓΥΝΑΙΚΕΙΑ ΥΠΟΔΗΜΑΤΑ

ΤΕΧΝΙΚΑ ΓΡΑΦΕΙΑ

ΚΟΜΜΩΤΗΡΙΑ
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ΕΙΔΗ ΣΥΣΚΕΥΑΣΙΑΣ

ΠΙΤΣΑΡΙΕΣ ΜΕΤΑΦΟΡΕΣ

ΜΗΧΑΝΟΥΡΓΕΙΟ

ΤΕΧΝΙΚΑ ΓΡΑΦΕΙΑ - ΜΗΧΑΝΙΚΟΙ ΚΑΛΛΥΝΤΙΚΑ

ΦΡΟΝΤΙΣΤΗΡΙΑ

ΠΡΑΤΗΡΙΑ ΥΓΡΩΝ ΚΑΥΣΙΜΩΝ

ΥΓΡΑΕΡΙΑ

ΕΙΔΗ ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ

ΑΝΑΚΥΚΛΩΣΗ

ΞΗΡΟΙ ΚΑΡΠΟΙ

ΕΛΑΣΤΙΚΑ

ΜΕΣΙΤΙΚΑΟΒΕΛΙΣΤΗΡΙΟ ΜΕΤΑΛΛΙΚΕΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΕΣ

ΕΠΙΠΛΑ

ΟΠΤΙΚΑ

ΑΠΟΦΡΑΞΕΙΣ

ΜΕΣΙΤΙΚΑ

ΦΥΤΩΡΙΑ

 ΛΙΠΑΝΤΙΚΑ

ΛΟΓΙΣΤΙΚΑ ΓΡΑΦΕΙΑ

ΕΙΔΗ ΔΙΑΤΡΟΦΗΣ
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Ο Χρήστος Δελής μπαίνει καθημερινά στην κουζίνα του ΕΝΑ Channel παρουσιάζοντας 
την πιο νόστιμη εκπομπή μαγειρικής.

Μας ταξιδεύει στην Ελληνική κουζίνα, στις πιο γευστικές γωνιές της πόλης μας 
γνωρίζοντάς μας τους chef και τα εστιατόρια που θα μας εκπλήξουν γαστρονομικά.

Ανακαλύπτει μοναδικά τοπικά προϊόντα, γεύσεις και αρώματα μαγειρεύοντας απλές, 
αλλά νόστιμες και υγιεινές συνταγές.

Ο αγαπημένος μας chef για αυτήν την εβδομάδα προτείνει:

Καρμπονάρα με μανιτάρια και κάσιους

Συνταγή για 
Καρμπονάρα με μανιτάρια και κάσιους

Διάρκεια συνταγής: 20'
Βαθμός δυσκολίας: εύκολη  

  
Υλικά 

• 350 γρ. ζυμαρικά
• 3 φλ. τσαγιού μανιτάρια κομμένα σε φέτες
• 3 κ. σ. ελαιόλαδο
• 1/2 κ. γλ. πάπρικα
• 1/2 κ. γλ. αλάτι
• 1/2 κ. γλ. πιπέρι
• 1/2 φλ. τσαγιού κάσιους
• 1/4 φλ. τσαγιού ελαιόλαδο
• 1/3 φλ. τσαγιού μη γαλακτοκομικό γάλα χωρίς ζάχαρη
• 3 σκελίδες σκόρδου, ψιλοκομμένες
• 1 1/2 κ. σ. μαγιά
• 1 1/2 κ. σ. χυμό λεμονιού
• 1/2 κ. γλ. πιπέρι
• 1 κ. γλ. αλάτι
• 1/4 κ. γλ. πάπρικα
• Φρέσκο μαϊντανό, για το σερβίρισμα

Εκτέλεση

Βήμα 1
Προθερμάνετε το φούρνο στους 190 βαθμούς και βράστε τα ζυμαρικά σύμφωνα με τις 
οδηγίες της συσκευασίας.
Βήμα 2
Σε ένα μπολ ανακατέψτε τα μανιτάρια με το ελαιόλαδο, την καπνιστή πάπρικα, το αλάτι 
και το πιπέρι.
Βήμα 3
Τοποθετήστε σε ταψί πάνω σε λαδόκολλα και ψήστε για 7 λεπτά. Αναποδογυρίστε τα 
μανιτάρια και συνεχίστε το ψήσιμο για 7-8 λεπτά.
Βήμα 4
Για τη σάλτσα, τοποθετήστε τα κάσιους, το ελαιόλαδο, το σκόρδο, τη μαγιά, το γάλα, 
το χυμό λεμονιού, πιπέρι, αλάτι και πάπρικα σε ένα μπλέντερ και χτυπήστε μέχρι να 
αποκτήστε μία λεία και κρεμώδη υφή.
Βήμα 5
Στραγγίστε το νερό από τα ζυμαρικά και επιστρέψτε τα ζυμαρικά στην κατσαρόλα.
Βήμα 6
Προσθέστε τη σάλτσα και ανακατέψτε μέχρι να επικαλυφθούν καλά τα ζυμαρικά.
Βήμα 7
Ανακατέψτε και τα μανιτάρια και σερβίρετε γαρνίροντας με φρέσκο μαϊντανό.

Διαφήμιση

Η Ιστορία της διαφήμι-
σης στο πέρασμα των 
αιώνων
ΑΡΧΑΙΑ ΑΙΓΥΠΤΟΣ & 
ΑΡΧΑΙΑ ΚΙΝΑ
 
Οι Αρχαίοι Αιγύπτιοι χρησι-
μοποίησαν τον πάπυρο για 
να δημιουργήσουν μηνύ-
ματα πωλήσεων και αφίσες 
τοίχων. Εμπορικά μηνύμα-
τα και πολιτικές καμπάνιες 
έχουν βρεθεί στις ανασκα-
φές της Πομπηίας και της 
αρχαίας Αραβίας. Η ζωγρα-
φική τοίχων ή βράχων για 
εμπορική διαφήμιση είναι 
μια άλλη εκδήλωση μιας 
αρχαίας μορφής διαφήμι-
σης, η οποία σώζεται μέχρι 
σήμερα σε πολλά μέρη της 
Ασίας, της Αφρικής και της 
Νότιας Αμερικής. Σύμφω-
να με έρευνες, η διαφήμι-
ση πρωτοεμφανίστηκε στη 
ζωγραφική και στα σχέδια 
που έκαναν στα σπήλαια 
οι πρωτόγονοι, όπως στην 
Αλταμίρα της Ισπανίας 
16.000 χρόνια πριν. Η πα-
ράδοση της ζωγραφικής 
τοίχων έχει επίσης της ρίζες 
της στα ινδικά έργα ζωγρα-

φικής πέτρας που χρονολο-
γούνται από το 4000 π.χ. 
Στην αρχαία Κίνα, η πρώτη 
γνωστή διαφήμιση ήταν 
προφορική, με φλάουτα 
φτιαγμένα από μπαμπού τα 
οποία χρησιμοποιούσαν για 
να πωλήσουν γλυκίσματα. 
Η διαφήμιση συναντάται 
συνήθως υπό μορφή καλ-
λιγραφικών πινακίδων και 
μελανωμένων εγγράφων. 
Ένα πιάτο αποτύπωσης 
χαλκού που χρονολογείται 
από τη δυναστεία Song 
(960-1279) χρησιμοποιού-
ταν για την εκτύπωση αφι-
σών σε τετράγωνα φύλλα 
χαρτιού με ένα λογότυπο 
κουνελιών.

Μπορείτε να μας στέλνετε 
τις απορίες αλλά και τις 
ερωτήσεις σας ή προβλη-
ματισμούς που έχετε, κα-
θώς και προβλήματα που 
αντιμετωπίζετε σχετικά με 
πωλήσεις ή τεχνολογία στο 
email: 

piliotisenachannelgr

Επίσης μπορείτε να δια-

βάσετε όλα τα νέα για 
την τεχνολογία αλλά και 
τα άρθρα στο site: www.
enanews.gr   και στην κα-
τηγορία: 

ΝΕΩΤΕΡΟΙ ΧΡΟΝΟΙ

Στην Ευρώπη, καθώς οι 
οικισμοί και οι πόλεις κατά 
τη περίοδο του Μεσαίωνα 
άρχισαν να αυξάνονται και 
το μεγαλύτερο μέρος του 
πληθυσμού δεν ήταν ικανό 
να διαβάσει, αντί γραπτών 
πινακίδων όπως «Υποδημα-
τοποιός», «Μυλωνάς», «Ρά-
φτης», ή «Σιδηρουργός» 
χρησιμοποιούταν εικόνες 
που συνδεόταν με τις υπη-
ρεσίες τους όπως μια μπό-
τα, ένα κοστούμι, ένα καπέ-
λο, ένα ρολόι, ένα διαμάντι, 
ένα πέταλο αλόγου, ένα 
κερί ή ακόμα και μια τσάντα 
του αλευριού. Οι γνωστοί 
ντελάληδες ήταν ουσιαστι-
κά οι πρώτοι που έκαναν 
την διαφήμιση επάγγελμα 
αφού παρουσίαζαν τα προ-
ϊόντα με ένα ιδιαίτερο τρό-
πο και τραβούσαν τα βλέμ-
ματα. Τα φρούτα και τα 
λαχανικά πωλούνταν στους 
δρόμους των πόλεων από 
πλανόδιους με κάρα οι 
οποίοι χρησιμοποιούσαν 
ντελάληδες για να αναγγεί-
λουν τα εμπορεύματα προς 
διευκόλυνση των πελατών. 
Η αμοιβή τους λέγεται ότι 
ήταν ένα ποτήρι κρασί ή 
τσίπουρο. Παρέμειναν για 
αρκετό καιρό το μέσο πα-
ρουσίασης των αγαθών και 
των προϊόντων τόσο στο 
Βυζάντιο όσο και αργότε-
ρα. 

Παρόλο που η διαφήμιση 

ξεκίνησε να απλώνεται και 
να μαθεύεται οι κήρυκες λι-
γόστεψαν, όμως συνέχισαν 
να υπάρχουν. Στον Μεσαί-
ωνα το μόνο είδος διαφή-
μισης που συναντούμε είναι 
αυτό των ντελάληδων, τρο-
βαδούρων και ραψωδών οι 
οποίοι πήγαιναν από παλάτι 
σε παλάτι για να διαφημί-
σουν τις τοπικές θεατρικές 
παραστάσεις τους, είτε για 
να βρουν χορηγούς ή για 
να γίνουν πιο γνωστοί και 
σε άλλα παλάτια. Το 1455 
κυκλοφόρησαν τα πρώτα 
έντυπα,  εφημερίδες και 
ουσιαστικά ήταν η «επανά-
σταση» της διαφήμισης.

Η διαφήμιση στο 18ο και 
19ο αιώνα

18ος αιώνας
Στο 18οαιώνα οι διαφη-
μίσεις άρχισαν να εμφανί-
ζονται στις εβδομαδιαίες 
εφημερίδες της Αγγλίας. 
Αυτές οι πρόωρες μορφές 
τυπωμένων διαφημίσεων 
χρησιμοποιήθηκαν κυρίως 
για να προωθήσουν βιβλία 
και εφημερίδες, τα οποία 
εκείνη τη περίοδο έγιναν 
όλο και πιο προσιτά με τις 
προόδους της τυπογρα-
φίας, καθώς επίσης και 
φάρμακα, τα οποία έγιναν 
περισσότερο επιθυμητά, 
αφού οι ασθένειες συνέ-
τριβαν τον πληθυσμό της 
Ευρώπης. Εντούτοις, η 
ψεύτικη διαφήμιση και οι 
αποκαλούμενες «κομπο-
γιαννίτικες» διαφημίσεις 
έγιναν ένα πρόβλημα, το 
οποίο συνοδεύτηκε με τη 
ρύθμιση του περιεχομένου 
διαφήμισης.

19ος αιώνας
Ο Thomas J. Barratt από 
το Λονδίνο έχει μείνει στην 
ιστορία ως ο «πατέρας της 
σύγχρονης διαφήμισης». 
Εργαζόμενος για την επι-
χείρηση σαπουνιών Pears 
Soap, ο Barratt δημιούρ-
γησε μια αποτελεσματική 
διαφημιστική καμπάνια για 
τα προϊόντα της επιχείρη-
σης, τα οποία περιέλαβαν 
τη χρήση των στοιχειοθε-
τημένων  συνθημάτων, των 
εικόνων και των φράσεων. 
Ένα από τα συνθήματά του, 
«Καλημέρα. Έχετε χρησιμο-
ποιήσει το σαπούνι Pears;» 
ήταν πασίγνωστο στις ημέ-
ρες, μέχρι και τον 20ο αι-
ώνα .Ο Barratt εισήγαγε 
πολλές από τις κρίσιμες 
ιδέες που βρίσκονται πίσω 
από την επιτυχή διαφήμιση 
και ήταν ευρέως διαδεδο-
μένες στις ημέρες του. Τό-
νιζε συνεχώς τη σημασία 
μιας ισχυρής και αποκλει-
στικής εικόνας εμπορικών 
σημάτων για την Pears. 

Κατάλαβε επίσης τη σημα-
σία της συνεχώς μεταβαλ-
λόμενης αγοράς σχετικά 
με τα γούστα και τα ήθη 
και έθιμα, δηλώνοντας το 
1907 ότι  «Τα γούστα αλ-
λάζουν, η μόδα αλλάζει, 
και ο διαφημιστής πρέπει 
να αλλάξει μαζί τους. Μια 
ιδέα που ήταν αποτελε-
σματική, μια γενιά πριν θα 
φαινόταν άσχημη στο κοινό 
αν παρουσιαζόταν σήμερα. 
Όχι ότι μια ιδέα σήμερα 
είναι πάντα καλύτερη από 
μια παλαιότερη ιδέα, αλλά 
είναι διαφορετική, και στο-
χεύει το παρόν γούστο. »
Καθώς η οικονομία επε-

κτάθηκε σε όλο το κόσμο 
κατά τη διάρκεια του 19ου 
αιώνα, η διαφήμιση αυξή-
θηκε όπως ήταν λογικό. 
Στις Ηνωμένες Πολιτείες, 
η επιτυχία αυτού του σχή-
ματος διαφήμισης οδήγη-
σε τελικά στην αύξηση της 
διαφήμισης ταχυδρομικών 
παραγγελιών.

Τελικά έχουν αλλάξει και 
πόσο οι διαφημίσεις στον 
πέρασμα των αιώνων; 
Πόσο έχει επηρεαστεί η 
φιλοσοφία της διαφήμισης 
στο πέρασμα της στον 20ο 
αιώνα;

Ποιες είναι οι νέες τάσεις 
της διαφημιστικής αγοράς 
στον 20ο αιώνα, και πως 
εξελίχθηκαν αυτές;

 -- Μπορείτε να μας 
στέλνετε τις απορίες αλλά 
και τις ερωτήσεις σας ή 
προβληματισμούς που έχε-
τε, καθώς και προβλήματα 
που αντιμετωπίζετε σχετικά 
με πωλήσεις ή τεχνολογία 
στο email: 
piliotis@enachannel.gr

Επίσης μπορείτε να δια-
βάσετε όλα τα νέα για την 
τεχνολογία αλλά και τα άρ-
θρα στο site: 
www.enanews.gr 

και στην κατηγορία: 
Οικονομία → Τεχνολογία.

Παναγιώτης Πυλιώτης
Δημοσιογράφος

ΕΝΑ Channel 
Διπλ. Μηχανικός  Ε.Μ.Π.

Τ. Εργαστ. Συνεργ. 
Πανεπιστημίου Δυτικής 

Αττικής 



ΔΕΥ. – ΤΕΤ. - ΠΑΡ. 
02:00	 Αναλυτής	(Ε)
04:00	 Engine	Power	(Ε)
04:30	 Εξελίξεις	(Ε)
06:00	 Εδώ	Είμαστε	
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:30	 Τηλεπωλήσεις
10:00	 Πρώτο	Θέμα
12:00	 Τηλεπωλήσεις
13:00	 Ίασις
14:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
14:30	 Αναλυτής	
16:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
17:30	 Μαγειρεύοντας	
Απλά
18:30	 Μαζί
19:30 ENA Live News
20:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
22:00	 Αυτόπτης		 	
	 Μάρτυρας
23:00	 Εξελίξεις
00:30	 Δελτίο	Ειδήσεων

ΤΡΙΤΗ - ΠΕΜΠΤΗ
01:30	 Αναλυτής	(Ε)	
03:30 Engine Power
04:00	 Εξ-Ιστορώ	(Ε)
05:00	 Κρυμμένοι		 	
	 Θησαυροί	(Ε)	
06:00	 Εδώ	Είμαστε
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:30	 Τηλεπωλήσεις
10:00	 Πρώτο	Θέμα
12:00	 Τηλεπωλήσεις
13:00	 Ίασις
14:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
14:30	 Αναλυτής	
16:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
17:30	 Μαγειρεύοντας		 	
	 Απλά
18:30	 Μαζί
19:30 ENA Live News 
20:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
22:00	 Κρυμμένοι		 	
	 Θησαυροί	
23:00	 Εξ-Ιστορώ
00:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
03:30	 Ελληνική	Ταινία	
50:00	 Ιστορικά	Γεγονότα		
	 (Ε)	
06:00 Εδώ	Είμαστε 
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:30	 Τηλεπωλήσεις
10:00	 Πρώτο	Θέμα
12:00	 Τηλεπωλήσεις

 ΣΑΒΒΑΤΟ - ΚΥΡΙΑΚΗ
01:30	 Πάμε	Τσάρκα
02:30	 Όλο	Υγεία
03:30	 Άνθρωποι	(Ε)
04:00	 Πυξίδα	
05:00	 Imam	Baildi	(Ε)
06:00	 Εξ	Ιστορώ
07:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
08:00	 Τηλεπωλήσεις
14:00	 Δελτίο	Ειδήσεων
14:30 Engine Power
15:00	 Άνθρωποι	(Ε)
15:30	 Πάμε	Διακοπές	(Ε)	
16:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
17:30	 Meet	The	Chef	(Ε)
18:30	 Για	μια	
	 ομορφότερη	ζωή
19:30	 Κρυμμένοι		 	
	 Θησαυροί	(Ε)	
20:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
21:30	 Ένα	Τραγούδι		 	
	 Ακόμα	
23:30	 Εξ-Ιστορώ
00:30	 Δελτίο	Ειδήσεων
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ΔΕΥΤΕΡΑ – ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ        

06:00-08:00	 Μουσικό	πρόγραμμα
08:00-10:00	 Πρωινός	Καφές	
	 	 με	τον	Απόστολο	Ατζεμιδάκη
10:00-11:00	 Νίκος	Χατζηνικολάου
11:00-12:00	 Νίκος	Χατζηνικολάου	και	
	 	 Νίκος	Δελλατόλας
12:00-12:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
12:00-13:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
13:00-13:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
13:05-14:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
14:00-15:00	 Μαγκαζίνο
	 	 Γιάννης	Παπαδόπουλος
15:00-15:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
15:00-16:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
17:00-19:00	 Γιώργος	Γεωργίου
18:00-18:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
18:00-19:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
19:00-19:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
19:05-20:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
20:00-20:05	 Πεντάλεπτο	Δελτίο	Ειδήσεων
20:05-06:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα

ΣΑΒΒΑΤΟ – ΚΥΡΙΑΚΗ

06:00-10:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
10:00-12:00	 Πάνος	Αμυράς
12:00-15:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
15:00-16:00	 Δημήτρης	Μάρκου
16:00-19:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
19:00-22:00	 Real	Sports
22:00-06:00	 Μουσικό	Πρόγραμμα
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ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ ΕΠΙΧΕΙΡΩ

Το νέο πρόγραμμα 
«Εξοικονομώ Επι-
χειρώ» είναι προ-

σανατολισμένο στις πολύ 
μικρές, μικρές και μεσαίες 
επιχειρήσεις με στόχο την 
μείωση του αυξημένου 
ενεργειακού κόστους και 
του περιβαλλοντικού απο-
τυπώματος τους.

Νέο Πρόγραμμα Εξοικο-
νομώ για Επιχειρήσεις & 
Ξενοδοχεία

Ο προϋπολογισμός δημό-
σιας δαπάνης της δράσης 
ανέρχεται συνολικά σε 200 
εκατ. € και θα κατανέμεται 
διακριτά σε 100 εκατ. € για 
τους κλάδους Εμπορίου και 
Υπηρεσιών και σε 100 εκατ. 
€ για τον κλάδο Τουρισμού. 
Κάθε επιχείρηση μπορεί 
πλέον να αναβαθμιστεί 
ενεργειακά με επιδότηση 
έως και 50%!
Επιλέξιμες για τη Δράση 
είναι όλες οι επιχειρήσεις 
των κλάδων:

 D Εμπορίου
 D Υπηρεσιών
 D Τουρισμού

Για τους κλάδους εμπο-
ρίου και υπηρεσιών ενι-
σχύονται έργα συνολικού 
προϋπολογισμού ύψους 
επένδυσης έως 100.000 
ευρώ.

Για τον κλάδο του του-
ρισμού ενισχύονται έργα 
συνολικού προϋπολογι-
σμού ύψους επένδυσης 
από 50.000 ευρώ έως και 
500.000 ευρώ. Η δυνα-
μικότητα της μονάδας θα 
πρέπει να είναι έως εκατό 
(100) κλίνες.

Προϋποθέσεις συμμετο-
χής:

• Η επιχείρηση να είναι 
εν ενεργεία τουλάχι-
στον τα τελευταία 2 
έτη.

• Η έδρα της να βρίσκε-
ται εντός Ελληνικής 
Επικράτειας.

• Να λειτουργεί νόμιμα.
• Να μη κινδυνεύει από 

πτώχευση, εκκαθάριση 
ή αναγκαστική διαχεί-
ριση.

• Έχει καταταγεί βάσει 

του πρώτου Πιστοποι-
ητικού Ενεργειακής 
Απόδοσης (Α’ ΠΕΑ) σε 
κατηγορία χαμηλότερη 
ή ίση της Γ

• Να λειτουργεί απο-
κλειστικά με μία από 
τις ακόλουθες μορ-
φές: Ανώνυμη Εταιρία, 
Εταιρία Περιορισμένης 
Ευθύνης, Ομόρρυθμη 
Εταιρία ή Ετερόρρυθ-
μη Εταιρία, Ι.Κ.Ε, Ατο-
μική Επιχείρηση, Κοι-
νωνική Συνεταιριστική 
Επιχείρηση.

• Να δεσμευτεί ότι οι 
δαπάνες που περιλαμ-
βάνονται στη συγκε-
κριμένη αίτηση χρημα-
τοδότησης δεν έχουν 
χρηματοδοτηθεί, εντα-
χθεί και δεν θα υπο-
βληθούν προς έγκριση 
χρηματοδότησης σε 
άλλο πρόγραμμα. 

• Να υπάρχει ιδιοκτησία 
ή παραχώρηση χρήσης 
ή μίσθωση ή νόμιμη 
σύσταση επικαρπίας 
επί του ακινήτου για 
χρονικό διάστημα 6 
ετών μετά την ολοκλή-

ρωση της επένδυσης 
για τις μικρομεσαίες 
επιχειρήσεις.

Το πρόγραμμα θα περι-
λαμβάνει:

Ενεργειακές αναβαθμίσεις 
κτηριακών υποδομών

• Αντικατάσταση Κου-
φωμάτων.

• Τοποθέτηση/ αναβάθ-
μιση Θερμομόνωσης.

• Αναβάθμιση συστήμα-
τος Θέρμανσης/ Ψύ-
ξης.

• Αναβάθμιση συστήμα-
τος Αερισμού.

• Σύστημα παροχής Ζε-
στού Νερού Χρήσης με 
ΑΠΕ.

• Εγκατάσταση Φωτο-
βολταϊκών συστημά-
των.

• Επεμβάσεις αναβάθμι-
σης συστήματος Φωτι-
σμού τεχνολογίας LED.

• Λοιπές Παρεμβάσεις 
Εξοικονόμησης (smart 
home, συστήματα βελ-
τίωσης ποιότητας ισχύ-
ος).

Ενεργειακή αναβάθμιση 
της παραγωγικής διαδικα-
σίας
• Αναβάθμιση συστημά-

των παραγωγής και δι-
ανομής θερμικής ενέρ-
γειας.

• Αντικατάσταση κινητή-
ρων και αντλιών.

10 λόγοι για να επιλέ-
ξεις την Partners Esco 
για την ενεργειακή ανα-
βάθμιση του ακινήτου 
σου! 

1. Εμπειρία 10 ετών σε 
περισσότερα από 700 έργα 
ενεργειακής αναβάθμισης
2 Άριστη γνώση του αντι-
κειμένου
3 Πιστοποίηση και εγγύ-
ηση αποτελεσμάτων 
4. Υψηλής ποιότητας υλι-
κά και μελέτες
5. Πιστοποιημένη εται-
ρεία για την κατασκευή 
Παθητικών Κτιρίων
6. Υποστήριξη του έργου 
από εξειδικευμένους μηχα-
νικούς
7. Ακρίβεια στο συντονι-
σμό όλων των εργασιών 

και των εμπλεκόμε-ν ω ν 
συνεργείων
8. Δίκτυο συνεργατών σε 
όλη την Ελλάδα
9. Απόλυτη αξιοπιστία 
και ευθύνη διεκπεραίωσης 
του προγράμματος
10. Εταιρεία ESCo 
(Energy Services 
Company) με εγγυημένη 
απόδοση μέσω υπογρα-
φής Σύμβασης Ενεργεια-
κής Απόδοσης (ΣΕΑ) και 
με χρήση μέτρων και υπη-
ρεσιών βελτίωσης ενεργει-
ακής αποδοτικότητας για 
την ανάληψη τεχνικών και 
οικονομικών κινδύνων, με 
σκοπό την επίτευξη των 
συμφωνημένων στόχων.

Η εταιρεία μας αναλαμβά-
νει όλη τη διαδικασία του 
προγράμματος, από την αρ-
χικό έλεγχο των εγγράφων 
σας έως και την ολοκλήρω-
ση του έργου. 

Καραγιαννίδου Φωτεινή
Υπεύθυνη μάρκετινγκ & 

επικοινωνίας MBA 
Partners Esco
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Αποζημιώσεις για ακαρ-
πία ελιάς και περονό-
σπορο «μαγειρεύει» ο 
Αυγενάκης  

Η λεγόμενη ομάδα των 
EUMED-9 έχει συνεδριάσει 
στο παρελθόν για ζητήματα 
που αφορούν οικονομική 
ή μεταναστευτική πολιτι-
κή, αλλά για πρώτη φορά, 
επιδιώχθηκε η συγκρότηση 
ενός κοινού μετώπου των 9 
ευρωπαϊκών μεσογειακών 
χωρών, για την αντιμετώπι-
ση προβλημάτων που αφο-
ρούν τον πρωτογενή τομέα.

Ο Έλληνας Υπουργός Λευ-
τέρης Αυγενάκης, στην 
εισήγησή του, έθεσε τρία 
ζητήματα:

• Τις επιπτώσεις της κλι-
ματικής κρίσης και την 
ανάγκη δημιουργίας 
μόνιμου μηχανισμού 
για την αντιμετώπισή 
τους.

• Την ακαρπία και τον 
περονόσπορο

• Την αντιμετώπιση των 
προβλημάτων που δη-
μιουργούν στην αλιεία, 
τα ψάρια εισβολείς στη 
Μεσόγειο, όπως ο λα-
γοκέφαλος και το λεο-
ντόψαρο.

 

Για το ζήτημα της ακαρπίας 
και του περονόσπορου, ο 
Λευτέρης Αυγενάκης είπε:

Α) Ακαρπία: Οι υψηλές θερ-
μοκρασίες του φθινοπώρου 
και του χειμώνα, περίοδος 
κρίσιμη για την ανθοφορία 
της ελιάς, αλλά και το ξηρό 
καλοκαίρι που ακολούθησε, 
είχαν ως αποτέλεσμα στη 
χώρα μας, να μειωθεί ση-
μαντικά η παραγωγή. Στην 
Ελλάδα, η μείωση της πα-
ραγωγής υπολογίζεται σε 
περίπου 60% στις ελαιο-
ποιήσιμες και σε 45% στην 
επιτραπέζια ελιά. Ενδεικτι-
κά ανέφερε μείωση 80% 
στην Χαλκιδική, 50% στην 
Κρήτη, άνω από 50% στην 
Πελοπόννησο και 40% 
στην Κεντρική Ελλάδα, τη 
Θεσσαλία και τη Φθιώτιδα.

Β) Περονόσπορος: Η κλι-
ματική κρίση είχε ως απο-
τέλεσμα και τη συσσώ-
ρευση σημαντικών ζημιών 
από περονόσπορο στις 
καλλιεργούμενες ποικιλίες 
αμπέλου και των τριών πα-
ραγωγικών κατευθύνσεων 
(οινοποίησιμες, επιτραπέζι-
ες, σταφιδοποιίας). Σε όλες 
σχεδόν τις περιοχές της Χώ-
ρας και για όλες τις ποικιλί-
ες των οιναμπέλων, λευκές 
και ερυθρές οι ζημιές εκτι-
μώνται από 50-70% με το 
ποσοστό να φτάνει και το 
90-100% στις βιολογικές 
καλλιέργειες.

Αποτέλεσμα της συγκεκρι-
μένης ασθένειας είναι να 
μειωθεί το εισόδημα σε χι-
λιάδες παραγωγούς.

Η σχετική ανακοίνωση του 
υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης αναφέρει:

Ενιαίο μέτωπο των 9 

χωρών του Νότου της 
ΕΕ απέναντι στα κοινά 
προβλήματα που δημι-
ουργεί η κλιματική κρί-
ση στους αγρότες

Επιτυχημένη η πρώτη 
συνεδρίαση υπουργών 
Γεωργίας - Αλιείας του 
EUMED-9, που πραγμα-
τοποιήθηκε με πρωτο-
βουλία Αυγενάκη

Με απόφαση για ενιαία 
στάση απέναντι στα κοι-
νά προβλήματα, ώστε η 
φωνή του αγροτικού νό-
του της ΕΕ να ακουστεί 
πιο δυνατά στα ευρωπαϊ-
κά fora, ολοκληρώθηκε με 
απόλυτη επιτυχία, η πρώτη 
συνεδρίαση της ομάδας 
των Υπουργών Γεωργίας 
και Αλιείας των 9 χωρών 
του Νότου της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης (EUMED-9), 
η οποία συνήλθε για πρώ-
τη φορά, στις Βρυξέλλες, 
ύστερα από πρωτοβουλία 
του υπουργού Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίμων 
Λευτέρη Αυγενάκη.

Στη συνεδρίαση - εκπρο-
σωπώντας τις 9 χώρες 
- συμμετείχαν, ακόμη, ο 
Υπουργός Γεωργίας, Κυρι-
αρχίας Τροφίμων και Δα-
σών της Ιταλίας Francesco 
Lollobrigida, η Υπουργός 
Γεωργίας, Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Περιβάλλοντος 
της Κύπρου Μαρία Πανα-
γιώτου, η Υπουργός Γε-
ωργίας και Τροφίμων της 
Πορτογαλίας Maria do 
Céu Antunes, ο Υπουργός 
Γεωργίας και Αλιείας Τρο-
φίμων και Δικαιωμάτων 
Ζώων της Μάλτας Hon. dr 
Anton REFALO, η Υπουρ-
γός Γεωργίας της Κροατίας 
Marija Vučković, ο ΓΓ Γε-
ωργικών Πόρων και Ασφά-
λειας Τροφίμων της Ισπα-
νίας Fernando Miranda 
Sotillos, η ΓΓ Γεωργίας 
και Δασών της Σλοβενίας 
Eva KNEZ, ο Γενικός Δι-
ευθυντής Οικονομικής και 
Περιβαλλοντικής Απόδο-
σης των Επιχειρήσεων της 
Γαλλίας Philippe Duclaud 
και ο Αναπληρωτής Μόνι-
μος Αντιπρόσωπος της Ελ-
λάδας στην ΕΕ κ. Ευθύμιος 
Κωστόπουλος.

Η ομάδα των EUMED-9, 
έχει συνεδριάσει στο πα-
ρελθόν για ζητήματα που 
αφορούν οικονομική ή 
μεταναστευτική πολιτική, 
αλλά για πρώτη φορά, με 
ελληνική πρωτοβουλία, 
επιδιώχθηκε η συγκρότηση 
ενός κοινού μετώπου των 9 
ευρωπαϊκών μεσογειακών 
χωρών, για την αντιμετώπι-
ση προβλημάτων που αφο-
ρούν τον πρωτογενή τομέα, 
τα οποία είναι απόρροια 
της κλιματικής κρίσης.

Ο Έλληνας Υπουργός Λευ-
τέρης Αυγενάκης, στην 
εισήγησή του, έθεσε ουσι-
αστικά τρία μείζονα ζητή-
ματα:

• Τις επιπτώσεις της κλι-
ματικής κρίσης και την 
ανάγκη δημιουργίας 
μόνιμου μηχανισμού 

για την αντιμετώπισή 
τους.

• Την ακαρπία και τον 
περονόσπορο

• Την αντιμετώπιση των 
προβλημάτων που δη-
μιουργούν στην αλιεία, 
τα ψάρια εισβολείς στη 
Μεσόγειο, όπως ο λα-
γοκέφαλος και το λεο-
ντόψαρο. 

«Ήταν μια συνάντηση πολύ 
ενδιαφέρουσα. Είναι η 
πρώτη φορά που συνα-
ντηθήκαμε οι 9 χώρες του 
Ευρωπαικού Νότου για θέ-
ματα Γεωργίας και Αλιείας. 
Η ατζέντα ήταν εξαιρετικά 
πλούσια και οι προτάσεις 
μας αγκαλιάστηκαν από 
το σύνολο των ανθρώ-
πων των χωρών», τόνισε 
ο ΥπΑΑΤ και πρόσθεσε ότι 
η συνάντηση αυτή θα επα-
ναληφθεί μέσα στον Φε-
βρουάριο ώστε να γίνονται 
βήματα συντονισμένα με 
στόχο κάθε φορά την υλο-
ποίηση διαφορετικών στό-
χων.

Για την αντιμετώπιση 
των επιπτώσεων της 
κλιματικής κρίσης στον 
πρωτογενή τομέα, ο 
Υπουργός πρότεινε:

• Αύξηση του ύψους του 
Γεωργικού Αποθεματι-
κού. To ποσό των 450 
εκατ. ευρώ είναι πολύ 
μικρό συγκριτικά με τις 
ανάγκες του πρωτογε-
νούς τομέα και τις επι-
πτώσεις της κλιματικής 
κρίσης στο εισόδημα 
των αγροτών.

• Ad hoc αντιμετώπιση 
κρίσεων με χρήση μέ-
γιστου ποσοστού 2% 
επί του προϋπολογι-
σμού του Στρατηγικού 
Σχεδίου ΚΑΠ 2023-
2027.

• Δημιουργία Νέου Τα-
μείου για αποκλειστική 
κάλυψη των απωλειών 
γεωργικής και κτηνο-
τροφικής παραγωγής 
λόγω της κλιματικής 
κρίσης.

• Απλοποίηση των δια-
δικασιών για ενίσχυση 
της απορροφητικότη-
τας των ευρωπαϊκών 
πόρων. Είναι κρίμα να 
υπάρχουν διαθέσιμοι 
πόροι και να μένουν 
αναξιοποίητοι, ενώ ο 
αγροτικός κόσμος τα 
χρειάζεται.

Ο Υπουργός τόνισε ότι οι 
συμμετέχοντες στη Συνε-
δρίαση, «συνηγόρησαν ότι 
πρέπει να υπάρξει αύξηση 
του αποθεματικού του Τα-
μείου για την αντιμετώπιση 
περιστατικών, όπως αυτά 
της Θεσσαλίας. Συμφώνη-
σαν στη δυνατότητα αξιο-
ποίησης του ποσοστού του 
2% από την ΚΑΠ για την 
"ανακούφιση" από πληγές 
που έχουν προκύψει από 
την κλιματική κρίση. Ακόμη, 
συμφώνησαν, συνολικά, με 
κάποιες επιμέρους σημει-
ώσεις από τον καθένα ξε-
χωριστά, για τη δημιουργία 
ενός νέου μηχανισμού που 
θα απαντά σε τέτοια φαι-
νόμενα άμεσα και χωρίς 
καθυστερήσεις».

Για το ζήτημα της ακαρ-
πίας και του περονόσπο-
ρου, ο ΥπΑΑΤ είπε:

Α) Ακαρπία: Οι υψηλές 
θερμοκρασίες του φθινο-
πώρου και του χειμώνα, 
περίοδος κρίσιμη για την 
ανθοφορία της ελιάς, αλλά 
και το ξηρό καλοκαίρι που 
ακολούθησε, είχαν ως απο-
τέλεσμα στη χώρα μας, να 
μειωθεί σημαντικά η παρα-
γωγή. Στην Ελλάδα, η μεί-
ωση της παραγωγής υπο-
λογίζεται σε περίπου 60% 
στις ελαιοποιήσιμες και σε 
45% στην επιτραπέζια ελιά. 
Ενδεικτικά ανέφερε μείω-
ση 80% στην Χαλκιδική, 
50% στην Κρήτη, άνω από 
50% στην Πελοπόννησο 
και 40% στην Κεντρική Ελ-
λάδα, τη Θεσσαλία και τη 
Φθιώτιδα.

Β) Περονόσπορος: Η 
κλιματική κρίση είχε ως 
αποτέλεσμα και τη συσσώ-
ρευση σημαντικών ζημιών 
από περονόσπορο στις 
καλλιεργούμενες ποικιλίες 
αμπέλου και των τριών πα-
ραγωγικών κατευθύνσεων 
(οινοποίησιμες, επιτραπέζι-
ες, σταφιδοποιίας). Σε όλες 
σχεδόν τις περιοχές της Χώ-
ρας και για όλες τις ποικιλί-
ες των οιναμπέλων, λευκές 
και ερυθρές οι ζημιές εκτι-
μώνται από 50-70% με το 
ποσοστό να φτάνει και το 
90-100% στις βιολογικές 
καλλιέργειες.

Αποτέλεσμα της συγκεκρι-
μένης ασθένειας είναι να 
μειωθεί το εισόδημα σε χι-
λιάδες παραγωγούς.

Βασική προτεραιότητα:

• Στήριξη των αγροτών, 
που μειώνεται ση-
μαντικά το εισόδημά 
τους.

• Συνεργασία και ανταλ-
λαγή γνώσεων, σε 
επίπεδο ερευνητικών 
ινστιτούτων, αρμόδιων 
φορέων, κλπ για την 
βελτίωση της ανθεκτι-
κότητας των καλλιερ-
γειών.  

Για το πρόβλημα με τα 
ψάρια εισβολείς στη Με-
σόγειο, είπε:

Το φαινόμενο με τα ψάρια 
εισβολείς από την Ερυθρά 
Θάλασσα ή τον Ινδικό Ωκε-
ανό στην Ανατολική Μεσό-
γειο μέσω της διώρυγας 
του Σουέζ, πλήττει κυρίως 
– μέχρι στιγμής- την Κύπρο 

και την Ελλάδα. Πρόκειται 
για το λεοντόψαρο, τον λα-
γοκέφαλο και τον μπλέκά-
βουρα. Ωστόσο ο λαγοκέ-
φαλος, ο οποίος προκαλεί 
μεγάλη ζημιά στα δίχτυα 
των αλιέων και είναι δη-
λητηριώδης, επεκτείνεται 
γρήγορα και έχει εγκατα-
σταθεί στις ακτές της Ελλά-
δας, της  Κύπρου, της Ιταλί-
ας και της Κροατίας (επίσης 
εμφανίζεται περιστασιακά 
στη Μάλτα, τη Γαλλία και 
την Ισπανία).

Η εκτίμηση είναι ότι οι 
πληθυσμοί αυτοί θα συνε-
χίσουν να αυξάνονται με 
γεωμετρική πρόοδο. Ερευ-
νώνται τρόποι αντιμετώπι-
σης όπως η πρόβλεψη απο-
ζημίωσης για τις απώλειας 
που υφίστανται οι αλιείς 
και η επιδότηση αλίευσης 
των συγκεκριμένων τοξι-
κών ψαριών.

Βασική προτεραιότητα, 
τόνισε ο υπουργός, είναι 
η ενίσχυση των μικρών 
αλιέων και η ενίσχυση της 
συνεργασίας μεταξύ των 
ερευνητικών μας ινστιτού-
των και των αρμόδιων φο-
ρέων μας, προκειμένου να 
αναπτύξουμε αποτελεσμα-
τικούς τρόπους αντιμετώπι-
σης των προβλημάτων μας. 

Σε ό,τι αφορά στη συζήτη-
ση τις προκλήσεις της νέας 
ΚΑΠ, ο ΥπΑΑΤ, τόνισε ότι 
πρέπει να υπάρξει απλοποί-
ηση και ότι οι προκλήσεις 
του μέλλοντος απαιτούν 
ευελιξία και άμεσα μέτρα. 
Ανέφερε δε ως παράδειγ-
μα τις προτάσεις για την 
κλιματική κρίση όπου είναι 
επιτακτική η ανάγκη για την 
απλοποίηση των διαδικασι-
ών, προκειμένου να:

• στηρίξουμε ουσιαστικά 
τους αγρότες μας,

• ανταποκριθούμε άμε-
σα και γρήγορα στις 
προκλήσεις,

• αυξήσουμε την απορ-
ροφητικότητα των ευ-
ρωπαϊκών και εθνικών 
πόρων.

Και πρόσθεσε ότι στη νέα 
ΚΑΠ πρέπει να ληφθεί υπ’ 
όψιν ότι η κλιματική κρίση 
αποτελεί την κύρια πρόκλη-
ση του πρωτογενή τομέα. 
«Η νέα ΚΑΠ θα πρέπει να 
στηρίζει τις προτεραιότη-
τές της στην ανάγκη προ-
σαρμογής του αγροτικού 
τομέα στις επιπτώσεις της 
κλιματικής κρίσης», είπε 
χαρακτηριστικά.  Ενώ στις 
δηλώσεις του στα ΜΜΕ 

τόνισε: «Είναι αδιανόητο να 
μεταφέρουμε μια γραφειο-
κρατία και ένα άγχος στις 
πλάτες των αγροτών την 
ώρα που πρέπει να κάνουμε 
τα πάντα για να αυξήσουμε 
την απορροφητικότητα των 
χρηματοδοτήσεων».

Ο Υπουργός Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίμων 
αναφέρθηκε στην ανάγκη 
ανάληψης κοινών πρωτο-
βουλιών και συνεργασίας 
για ενίσχυση της τεχνολο-
γικής έρευνας και της και-
νοτομίας στον πρωτογενή 
τομέα, καθώς υπάρχει κίν-
δυνος να υπάρξει πρόβλη-
μα στον ανταγωνισμό με 
τρίτες χώρες. Επίσης συμ-
φώνησε με την πρόταση 
της Ισπανίας να υπάρχει 
η δυνατότητα εφαρμογής 
προσαρμοσμένων κανό-
νων συνύπαρξης  για τις 
βιολογικές καλλιέργειες, 
ειδικά, στην περίπτωση των 
νησιωτικών περιοχών. Συ-
νεπώς, όπως είπε, αυτό θα 
πρέπει να συμπεριλαμβάνει  
και το δικαίωμα απαγόρευ-
σης της καλλιέργειας των 
νέων αυτών φυτών σε πε-
ριοχές όπου η συνύπαρξη 
είναι πρακτικά ή οικονομικά 
μη εφικτή ή ανεπιθύμητη. 
Ωστόσο, όπως  επισήμανε, 
η κατοχύρωση με δίπλωμα 
ευρεσιτεχνίας της κατηγο-
ρίας 1 παραμένει, πολιτικά 
και τεχνικά,  κόκκινη γραμ-
μή για την Ελλάδα και το 
φυτικό υλικό από αυτές τις 
νέες τεχνικές θα πρέπει να 
εξαιρείται από τις ρυθμί-
σεις της σχετικής Οδηγίας.

Αναφορικά με τις αγρο-
τικές κινητοποιήσεις, ο 
Υπουργός είπε:

«Στις κινητοποιήσεις στε-
κόμαστε με σεβασμό, συ-
ζητάμε, κατανοούμε τα 
προβλήματα, όμως την ίδια 
στιγμή υπάρχει μέριμνα και 
αντανακλαστικά και πραγ-
ματικό ενδιαφέρον. Eμείς 
θα επιμείνουμε στην προ-
σπάθεια που πρέπει να γίνει 
σε δυο επίπεδα, σε εθνικό 
και ευρωπαϊκό. Eίμαστε 
στο πλευρό των Ελλήνων 
αγροτών διότι ξέρουμε από 
πρώτο χέρι τα προβλήμα-
τα και κυρίως αυτά που 
έχουν να αντιμετωπίσουν 
οι αγρότες της Θεσσαλίας. 
Είμαστε δίπλα τους από την 
πρώτη στιγμή».

Να καλυφθούν οι ζημιές από τον περονόσπορο και την ακαρπία της ελιάς με κοινοτικά κονδύλια θα διεκδικήσει το μέτωπο των εννιά 
ευρωπαϊκών χωρών του νότου, όπως αποφασίστηκε μετά από την πρώτη συνεδρίαση του οργάνου την Τετάρτη 24 Ιανουαρίου.

Αποζημιώσεις για ακαρπία ελιάς και περονόσπορο 
μαγειρεύει ο Αυγενάκης

διαβάστε περισσότερα



ΔΡΟΜΟΛΟΓΙΑ ΚΤΕΛ Ν. ΚΑΒΑΛΑΣ
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  Πληροφορίες
Το γραφείο και οι συνεργάτες της Bee Project, δραστηριοποιούνται στον χώρο του real estate στην πόλη και στον νομό Καβάλας. Αποτελεί νέο μέλος της μεγάλης αλυσίδας της 
Bee Real Estate κι έχει στόχο να δημιουργήσει ένα ποιοτικό χαρτοφυλάκιο επιλεγμένων ακινήτων προς διάθεση.

Σήμερα το δίκτυο μας, ξεπερνά τα στενά όρια των μεσιτικών γραφείων προσφέροντας ένα σύνολο υπηρεσιών, καλύπτοντας όλες τις πιθανές ανάγκες των πελατών του σε ότι 
αφορά στην διαχείριση της ακίνητης περιουσίας τους. Η Bee Project ,στοχεύει να κατακτήσει σύντομα μία περίοπτη θέση στην αγορά παρέχοντας υπηρεσίες υψηλού επιπέδου στο 
πελατολόγιό της. Ο σεβασμός προς τους συνεργάτες και προς τους πελάτες μας, είναι μία αξία που μας διέπει.

Το όραμα της Bee Project , είναι να γίνει το αποτελεσματικότερο γραφείο, επενδύοντας σε ένα δίκαιο WIN/WIN , σύστημα κτηματομεσιτικών υπηρεσιών .

Η επαγγελματική επάρκεια των συνεργατών σε συνδυασμό με την συνέπεια και το ήθος , αποτελούν τα εχέγγυα που διαχωρίζουν το γραφείο μας από τον ανταγωνισμό.

bee-realestate.gr

Χαρακτηριστικά
176 τ.μ.
3 Υπνοδωμάτια
2 Μπάνια
Parking

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 3
Επίπεδα: 2
WC: 2
Θέρμανση : Κλιματισμός
Έτος Κατασκευής : 2021

Μεζονέτα
Βύρωνας (Καβάλα)
250.000 € 1.420 €/τ.μ. Κωδικός: 351001-46

Χαρακτηριστικά
87 τ.μ.
2 Υπνοδωμάτια
1 Μπάνιο
Parking

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 1
Θέρμανση :
Έτος Κατασκευής : 2022

Διαμέρισμα
Δεξαμενή (Καβάλα)
135.000€ 1.552/τ.μ. Κωδικός: 351002-29

Χαρακτηριστικά
126 τ.μ.
3 Υπνοδωμάτια
1 Μπάνιο
Parking

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 1
WC: 1
Θέρμανση : Άλλο
Έτος Κατασκευής : 2022

Διαμέρισμα
Δεξαμενή (Καβάλα)
188.000€ 1.492/τ.μ. Κωδικός: 351001-5

Χαρακτηριστικά
85 τ.μ.
1 Μπάνιο

Ειδικά Χαρακτηριστικά
Όροφος: 5
WC: 1
Θέρμανση : ΑΝΤΛΙΑ ΘΕΡ-
ΜΟΤΗΤΑΣ
Έτος Κατασκευής : 1978
Έτος Ανακαίνισης : 2021

Διαμέρισμα
Δεξαμενή (Καβάλα)
180.000 € 2.118 €/τ.μ. Κωδικός: 351001-24

Διαμέρισμα, Δεξαμενή (Καβά-
λα), 270.000€ 2.523€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 107 τ.μ., 3 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking. 
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 4, WC: 1, Θέρμανση: 
Αυτόνομη Πετρέλαιο, Έτος Κατα-
σκευής : 2002

Κωδικός: 351001-28
___________________

Μονοκατοικία, Νέα Πέρα-
μος (Ελευθερές), 180.000€ 
1.314€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 137 τ.μ., 4 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0, Επίπεδα: 3, WC: 3, 
Θέρμανση: Κεντρική Πετρέλαιο, 
Έτος Κατασκευής: 2017.

Κωδικός: 351001-32
 ___________________

Μεζονέτα, Καβάλα (Ν. Καβάλας)

250.000€ 1.773€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 141 τ.μ., 3 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 5, Επίπεδα: 2, WC: 1, 
Θέρμανση: Κλιματισμός, Έτος 
Κατασκευής: 2021.

Κωδικός: 351001-11
___________________

Διαμέρισμα, Αγ. Ιωάννης (Καβά-
λα), 70.000€ 660€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 106 τ.μ., 2 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0.5, Θέρμανση: Κλιματι-
σμός, Έτος Ανακαίνισης: 2000.

Κωδικός: 351001-2038
___________________

Διαμέρισμα, Νέα Ηρακλί-
τσα (Ελευθερές), 1150.000€ 
1.643€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 70 τ.μ., 1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 3, WC: 1, Θέρμανση: 
Αυτόνομη Πετρέλαιο, Έτος Κατα-

σκευής: 2009.
Κωδικός: 351001-49

___________________

Διαμέρισμα, Καλαμίτσα (Καβά-
λα), 340.000€ 2.125€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 160 τ.μ., 4 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 4, Επίπεδα: 2, WC: 2, 
Θέρμανση: Κλιματισμός, Έτος 
Κατασκευής: 2022.

Κωδικός: 351001-14
___________________

Διαμέρισμα, Αμυγδαλεώ-
νας (Φίλιπποι), 110.000€ 
1.183€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 93 τ.μ., 3 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 2,  WC: 1, Θέρμανση: 
Κλιματισμός, Έτος Κατασκευής: 
2021.

Κωδικός: 351001-10
___________________

Γκαρσονιέρα, Αμυγδαλεώνας 
(Φίλιπποι), 33.000€ 971€/τ.μ..
Χαρακτηριστικά: 34τ.μ., 1 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0, WC: 1,  Θέρμανση: 
Κλιματισμός,  Έτος Κατασκευής: 
2021.

Κωδικός: 351001-9
___________________

Διαμέρισμα, Νέα Ηρακλί-
τσα (Ελευθερές), 110.000€ 
2.037€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 54 τ.μ.,  1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: Όρο-
φος: 3, WC: 1,
Θέρμανση: Αυτόνομη Πετρέλαιο, 
Έτος Κατασκευής: 2019.

Κωδικός: 351001-34
___________________

Διαμέρισμα, Ποταμούδια (Κα-
βάλα) 47.000€ 922€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 51 τ.μ.,1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 

Όροφος: 0, Θέρμανση: Αυτόνομη 
Πετρέλαιο,  Έτος Κατασκευής: 
2007, Έτος Ανακαίνισης: 2021.
Κωδικός: 351001-60

___________________

Διαμέρισμα, Νέα Ηρακλί-
τσα (Ελευθερές), 145.000€ 
2.132€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 68 τ.μ.,  2 
Υπνοδωμάτια, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 3, WC: 1, Θέρμανση: 
Αυτόνομη Πετρέλαιο,  Έτος Κα-
τασκευής : 2019.

Κωδικός:  351001-35
 ____________________

Διαμέρισμα, Πύργος (Ελευθε-
ρές), 2.000.000€ 31.746€/τ.μ.
Χαρακτηριστικά: 63 τ.μ., 1 
Υπνοδωμάτιο, 1 Μπάνιο, Parking.
Ειδικά Χαρακτηριστικά: 
Όροφος: 0, WC: 1, Θέρμανση: 
Κλιματισμός, Έτος Κατασκευής: 
2019

Κωδικός: 351001-38

2511 104 227
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Ο μέχρι πρότινος 
Διευθυντής του 
Τμήματος Ασφαλείας 
διαδέχεται τον Ιωάννη 
Καραμανλή ο οποίος 
ανέλαβε χρέη Γενικού 
Π ε ρ ι φ ε ρ ε ι α κ ο ύ 
Αστυνομικού Διευθυντή 
της ΑΜ-Θ

Με τις τοποθετήσεις-
μετακινήσεις των 
Αστυνομικών Διευθυντών 
συνεχίστηκαν οι κρίσεις στην 
Ελληνική Αστυνομία, μετά 
και την έκδοση της σχετικής 
απόφασης της ηγεσίας 
της Ελληνικής Αστυνομίας 
για την τοποθέτηση των 
Αστυνομικών Διευθυντών.

Διευθυντής στην 
Αστυνομική Διεύθυνση 
Καβάλας ορίστηκε ο μέχρι 
πρότινος Διευθυντής του 
Τμήματος Ασφαλείας, 
Κωνσταντίνος Σιμούδης, 
παίρνοντας τη σκυτάλη από 
τον Ιωάννη Καραμανλή 
ο οποίος ο οποίος 
τοποθετήθηκε στη Γενική 

Περιφερειακή Αστυνομική 
Διεύθυνση Ανατολικής 
Μακεδονίας και Θράκης 
ως Γενικός Περιφερειακός 
Αστυνομικός Διευθυντής

www.kavalapost.g

Νέος Αστυνομικός Διευθυντής Καβάλας 
ο Κωνσταντίνος Σιμούδης

Ταυτοποιήθηκαν τα 
στοιχεία ημεδαπού για 
τέσσερις απάτες σε 
βάρος επιχειρήσεων

Έπειτα από 
εμπεριστατωμένη έρευνα 
του Τμήματος Ασφάλειας 
Καβάλας σε συνεργασία 
με αστυνομικούς του 
Αστυνομικού Τμήματος 
Παγγαίου ταυτοποιήθηκαν 

τα στοιχεία ημεδαπού, 
σε βάρος του οποίου 
σχηματίσθηκε δικογραφία 
για απάτες που 
διαπράχθηκαν την 19-
1-2024 σε περιοχές της 
Καβάλας.

Αναλυτικότερα, ο δράστης, 
προσποιούμενος τον πελάτη 
σε τέσσερις επιχειρήσεις 
(παντοπωλεία περίπτερα) 

και με το πρόσχημα 
αγοράς προπληρωμένης 
κάρτας, απέσπασε κωδικό 
απόδειξης, χωρίς να 
γίνει αντιληπτός και 
αποχώρησε χωρίς να 
καταβάλει το απαιτούμενο 
χρηματικό ποσό. Ενεργείται 
προανάκριση από το Τμήμα 
Ασφάλειας Καβάλας.

Καβάλα  
Βρέθηκε ο απατεώνας με τις προπληρωμένες κάρτες

Οι συλλήψεις έγιναν 
στο πλαίσιο ειδικών 
δράσεων για την 
κ α τ α π ο λ έ μ η σ η 
της διάδοσης των 
ναρκωτικών σε 
Καβάλα, Δράμα, Ξάνθη, 
Αλεξανδρούπολη και 
Ορεστιάδα

Στο πλαίσιο στοχευμένων 
δράσεων για την 
καταπολέμηση της 
διάδοσης των ναρκωτικών, 
συνελήφθησαν κατά το 
χρονικό διάστημα από 11 
έως και 16-1-2024 σε 
περιοχές της Ανατολικής 
Μακεδονίας και Θράκης, 
από αστυνομικούς των 
Διευθύνσεων Αστυνομίας 
Δράμας, Καβάλας, Ξάνθης, 
Αλεξανδρούπολης και 
Ορεστιάδας 12 ημεδαποί, 
σε βάρος των οποίων 
σχηματίσθηκαν έντεκα 
ξεχωριστές δικογραφίες για 
παραβάσεις της νομοθεσίας 
περί εξαρτησιογόνων 
ουσιών και περί όπλων 
κατά περίπτωση.

Αναλυτικότερα, στην 
πρώτη περίπτωση, την 
16-1-2024 το μεσημέρι, 
αστυνομικοί του Τμήματος 
Ασφαλείας Καβάλας 
συνέλαβαν έναν ημεδαπό 
σε οικισμό της Καβάλας, 
διότι σε έρευνα που 
πραγματοποιήθηκε στην 
οικία του, βρέθηκαν και 
κατασχέθηκαν ποσότητα 
ακατέργαστης κάνναβης 
συνολικού βάρους 
440 γραμμαρίων και 2 
καλλιεργούμενα φυτά 
κάνναβης ύψους 20 
εκατοστών.

Επιπλέον σε δέκα ακόμα 
περιπτώσεις, κατά το 
ανωτέρω χρονικό διάστημα 
συνελήφθησαν τρεις 
ημεδαποί στη Δράμα, τρεις 
ημεδαποί στην Καβάλα, 
δύο ημεδαποί στην 

Ξάνθη, δύο ημεδαποί στην 
Αλεξανδρούπολη και ένας 
ημεδαπός στην Ορεστιάδα, 
διότι βρέθηκαν συνολικά 
και κατασχέθηκαν από δύο 
οικίες, μία επιχείρηση, μία 
αποθήκη, ένα όχημα και 
την κατοχή των δραστών 
κατά περίπτωση, 42,55 
γραμμάρια ακατέργαστης 
κάνναβης, μικροποσότητες 
κοκαϊνης και 
κατεργασμένης κάνναβης, 
διάφορα παρασκευάσματα 
με κάνναβη συνολικού 
βάρους 43,61 γραμμαρίων, 
ένα τσιγάρο κάνναβης, 
ένα περίστροφο κρότου με 

ένα φυσίγγιο κρότου, δύο 
μεταλλικοί τρίφτες και μία 
ζυγαριά ακριβείας.

Στο πλαίσιο στοχευμένων 
δράσεων για την 
καταπολέμηση της 
διάδοσης των ναρκωτικών, 
συνελήφθησαν κατά το 
χρονικό διάστημα από 11 
έως και 16-1-2024 σε 
περιοχές της Ανατολικής 
Μακεδονίας και Θράκης, 
από αστυνομικούς των 
Διευθύνσεων Αστυνομίας 
Δράμας, Καβάλας, Ξάνθης, 
Αλεξανδρούπολης και 
Ορεστιάδας 12 ημεδαποί, 

σε βάρος των οποίων 
σχηματίσθηκαν έντεκα 
ξεχωριστές δικογραφίες για 
παραβάσεις της νομοθεσίας 
περί εξαρτησιογόνων 
ουσιών και περί όπλων 
κατά περίπτωση.

Αναλυτικότερα, στην πρώτη 
περίπτωση, την 16-1-2024 
το μεσημέρι, αστυνομικοί 
του Τμήματος Ασφαλείας 
Καβάλας συνέλαβαν έναν 
ημεδαπό σε οικισμό της 
Καβάλας, διότι σε έρευνα 
που πραγματοποιήθηκε 
στην οικία του, βρέθηκαν 
και κατασχέθηκαν 

ποσότητα ακατέργαστης 
κάνναβης συνολικού 
βάρους 440 γραμμαρίων 
και 2 καλλιεργούμενα 
φυτά κάνναβης ύψους 20 
εκατοστών.

Επιπλέον σε δέκα ακόμα 
περιπτώσεις, κατά το 
ανωτέρω χρονικό διάστημα 
συνελήφθησαν τρεις 
ημεδαποί στη Δράμα, τρεις 
ημεδαποί στην Καβάλα, 
δύο ημεδαποί στην 
Ξάνθη, δύο ημεδαποί στην 
Αλεξανδρούπολη και ένας 
ημεδαπός στην Ορεστιάδα, 
διότι βρέθηκαν συνολικά 

και κατασχέθηκαν από δύο 
οικίες, μία επιχείρηση, μία 
αποθήκη, ένα όχημα και 
την κατοχή των δραστών 
κατά περίπτωση, 42,55 
γραμμάρια ακατέργαστης 
κάνναβης, μικροποσότητες 
κοκαϊνης και 
κατεργασμένης κάνναβης, 
διάφορα παρασκευάσματα 
με κάνναβη συνολικού 
βάρους 43,61 γραμμαρίων, 
ένα τσιγάρο κάνναβης, 
ένα περίστροφο κρότου με 
ένα φυσίγγιο κρότου, δύο 
μεταλλικοί τρίφτες και μία 
ζυγαριά ακριβείας.

www.kavalapost.g

Ανατολική Μακεδονία-Θράκη  
Δώδεκα συλλήψεις για ναρκωτικά
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Σ’ ένα παιχνίδι με λίγες 
φάσεις το «καραβάκι» 
πήρε τους 3 βαθμούς της 
νίκης με το γκολ που ση-
μείωσε ο Καρακώστας 
στο 3ο λεπτό της αναμέ-
τρησης

Μια «φτωχή» σε ότι αφορά 
το τελικό σκορ, αλλά πολύ-
τιμη νίκη πήρε το απόγευμα 
της Κυριακής 28/1 ο ΑΟΚ 
στο «Ανθή Καραγιάννη». 
Επικράτησε του Άρη Πετει-

νού με 1-0 και διατήρησε 
τον αέρα των 4 βαθμών 
που τον χωρίζει από το Νέ-
στο, έχοντας κι ένα παιχνίδι 
λιγότερο. Όπως προκύπτει 
το «καραβάκι» δυσκολεύε-
ται να πάρει τη νίκη κόντρα 

σε ομάδες που βρίσκονται 
στις τελευταίες θέσεις. 
Ήταν μεν κατά πολύ ανώτε-
ρο από τους φιλοξενούμε-
νους ωστόσο δεν μπορού-
σε βρει εύκολα διαδρόμους 
απέναντι σε μια καλά οργα-
νωμένη άμυνα, παρά το γε-
γονός ότι ο αγώνας ξεκίνη-
σε με τις ιδανικές συνθήκες, 
αφού στην πρώτη ευκαιρία 
στο 3ο λεπτό πήρε το προ-
βάδισμα στο σκορ.

Το rotation που έκανε ο 
Τίμος Καβακάς αποφασί-
ζοντας να μην ξεκινήσει 
τους «βασικούς» Περδίκη, 
Λαγό, Καζαντζίδη και Γκέ-
κα, αποδείχτηκε ότι έπαιξε 
ρόλο στην εικόνα της ομά-
δας, που έχει μπροστά της 

το εξ αναβολής παιχνίδι 
με τον Αετό Βαρβάρας στη 
Χαλκιδική την Τετάρτη και 
στη συνέχεια το δύσκολο 
εκτός έδρας παιχνίδι με τον 
Απόλλωνα στο Παραλίμνιο.

Φάσεις και γκολ
Μόλις στο 3ο λεπτό ο Κα-
ρακώστας κάνει το 1-0 με 
ωραίο σουτ μέσα από την 
περιοχή, ενώ στο 20’ κε-
φαλιά του Τζελίδη φεύγει 
άουτ.
Ο Πετεινός απείλησε με τον 
Αλή στο 50’ από καλή θέση 
όταν βρέθηκε μόνος του με 
τον Αστρά, ενώ στο 54’ ο 
Ιωαννίδης δεν αξιοποίησε 
την πάσα που δέχτηκε από 
τον Τζελίδη.
Στο 80’ ο ΑΟΚ έχασε την 

ευκαιρία να διπλασιάσει τα 
τέρματα του όταν ο Γκέκας 
δεν κέρδισε τον αντίπαλο 
τερματοφύλακα στο πέναλ-
τι που εκτέλεσε.

Οι Συνθέσεις
Καβάλα: Αστράς, Δαλιανό-
πουλος, Δημητριάδης, Μέ-
τσε, Σμίλτος, Δερμιτζάκης, 
Αλτιντζής (21’ Ιωαννίδης, 
60’ Γκέκας), Τζελίδης, Κα-
ρακώστας, Παπαδόπουλος, 
Σαμπανίδης (46’ Λαγός).

Άρης Πετεινού: Κοτσάκης, 
Παπαδόπουλος, Σαρηγιαν-
νίδης, Παυλίδης, Σιδηρό-
πουλος, Τζαγάλας, Τυριά-
κης, Αλή (60’ Τσάκαλος), 
Γιαννάκος, Τσέκος (80’ 
Μπουρλόγλου).

ΑΟ Καβάλα 
«Φτωχή» νίκη, πολύτιμο τρίποντο, 1-0 τον Άρη Πετεινού

Η κλήρωση της 4ης φά-
σης της διοργάνωσης – 
Ντέρμπι μεταξύ Βύρωνα 
και Ορφέα – Ποια άλλη 
ομάδα προκρίθηκε άνευ 
αγώνα στην επόμενη 
φάση

Σπουδαίες αναμετρήσεις 
για τη Δ’ φάση του Κυ-

πέλλου της ΕΠΣ Καβάλας 
ανέδειξε η κληρωτίδα, κατά 
την κλήρωση που διενερ-
γήθηκε στα γραφεία της 
Ένωσης Ποδοσφαιρικών 
Σωματείων Καβάλας.

Τα ζευγάρια των αγώνων 
της Δ’ Φάσης, όπως προ-
έκυψαν από την κλήρωση, 

έχουν ως εξής:

Βύρωνας Καβάλας – Ορφέ-
ας Ελευθερούπολης
Μακεδονικός Αγιάσματος 
– Νικητής αγώνα Ηρακλής 
Καβ. – Πηγές
Η Αναγέννηση Λιμεναρίων 
και ο ΑΟ Καβάλα περνάνε 
στην επόμενη φάση άνευ 

αγώνα, σύμφωνα πάντα με 
τα αποτελέσματα της κλή-
ρωσης.
Οι αγώνες της Δ’ φάσης 
του Κυπέλλου είναι μο-
νοί και θα διεξαχθούν στις 
21/02/2024 στις 14:30.
Επίσης, πραγματοποιήθηκε 
και η κλήρωση για την ημι-
τελική φάση του θεσμού, 

με τα ζευγάρια να προκύ-
πτουν ως εξής:

1. Αναγέννηση Λιμεναρί-
ων – Νικητής Βύρωνας 
– Ορφέας Ελευθ.

2. ΑΟ Καβάλα – Νικητής 
Μακεδονικός Αγιάσμα-

τος – Ηρακλής Καβ. – 
Πηγές.

Οι αγώνες της ημιτελικής 
φάσης θα είναι διπλοί και 
η ημερομηνία διεξαγωγής 
τους θα γίνει γνωστή το 
προσεχές διάστημα.

ΕΠΣ Καβάλας
Χωρίς αγώνα στα ημιτελικά του κυπέλλου ο ΑΟΚ

Στη διαδικασία των πέ-
ναλτι κρίθηκε η πρόκρι-
ση στον 4ο γύρο του κυ-
πέλλου της ΕΠΣΚ στον 
«πρόωρο τελικό» που δι-
εξήχθη στο «Ανθή Καρα-
γιάννη» - 0-0 η κανονική 
διάρκεια και η παράταση 
του αγώνα

Στην ψυχοφθόρα διαδικα-
σία των πέναλτι με σκορ 
4-3 κρίθηκε ο πρόωρος 
τελικός του κυπέλλου της 
ΕΠΣ Καβάλας ανάμεσα 
στον ΑΟΚ και το Νέστο, 
που πραγματοποιήθηκε στο 
πλαίσιο της 3ης φάσης του 
θεσμού το απόγευμα της 
Τετάρτης 24/1 στο «Ανθή 

Καραγιάννη».
Ο ΑΟΚ ήταν ανώτερος από 
το Νέστο, που περιορίστηκε 
σε παθητικό ρόλο, είχε ευ-
καιρίες, δύο δοκάρια, αλλά 
δεν μπόρεσε να βρει το 
δρόμο προς την εστία του 
Νομικού στην κανονική δι-
άρκεια και στην παράταση. 
Έτσι λοιπόν όλα κρίθηκαν 

στα πέναλτι, όπου οι παί-
κτες των γηπεδούχων ήταν 
πιο ψύχραιμοι και εύστοχοι 
στο τέλος πανηγύρισαν την 
πρόκριση.
Για την Καβάλα σούταραν 
οι Δαλιανόπουλος, Γκέκας 
(απέκρουσε ο Νομικός), Κα-
ρακώστας, Μέτσε, Β. Πα-
παδόπουλος (απέκρουσε ο 
Νομικός), Αστράς.
Για το Νέστο σούταραν 
οι Ράνος, Σιδηρόπουλος, 
Τορομανίδης (αστόχη-
σε), Οκάν (απέκρουσε ο 
Αστράς), Τανζού, Μυλό-
πουλος (δοκάρι).

Φάσεις
Στο 17’ ο Τζελίδης βγήκε 
μόνος με τον τερματοφύ-
λακα, από πλάγια, θέλησε 
να πασάρει στον Παπαδό-
πουλο, αλλά κόπηκε από 
τους αμυντικούς.

Στο 47’ μεγάλη ευκαιρία 
για την Καβάλα όταν ο Γκέ-
κας «έκοψε» στον Παπαδό-
πουλο έξω από την μικρή 
περιοχή και το πλασέ του 
τελευταίου έδιωξε δύσκολα 
με το πόδι ο Νομικός.
Στο 67’ ωραίος συνδυα-
σμός Γκέκα με Παπαδόπου-
λο με τον τελευταίο να επι-
χειρεί σουτ και τον Νομικό 
να αποκρούει με διπλή προ-
σπάθεια, ενώ στο 90’ πλασέ 
του Μέτσε από το ύψος της 
περιοχής η μπάλα καταλή-
γει στο οριζόντιο δοκάρι.
Στο 88’ αποβάλλεται με 2η 
κίτρινη κάρτα ο Μυφτάρι 
του Νέστου.
Στο 2ο λεπτό της παρά-
τασης σουτ του Καρακώ-
στα μέσα από την περιοχή 
έδιωξε σωτήρια ο Νομικός 
και στο 99’ κεφαλιά του 
Αλντιτζή έφυγε λίγο άουτ, 

ενώ στο 103’ ο ίδιος παί-
κτης είχε πλασέ στο αριστε-
ρό κάθετο δοκάρι.

Οι Συνθέσεις
ΑΟ Καβάλα: Αστράς, Καζα-
ντζίδης, Δημητριάδης (46’ 
Δαλιανόπουλος), Λαγός 
(96’ Γιαγτζίδης), Σμίλτος 
(70’ Ιωαννίδης), Περδίκης 
(113’ Παπαδόπουλος Ρ.), 
Μέτσε, Τζελίδης (46’ Κα-
ρακώστας), Γκέκας, Παπα-
δόπουλος, Σαμπανίδης (82’ 
Αλτιντζής)

Νέστος: Νομικός, Παντα-
ζής, Σιδηρόπουλος, Κοτ-
ταρίδης, Κούκολης, Μυ-
φτάρι, Γκατζολάρι (82’ 
Μυλόπουλος), Ορφανίδης 
(72’ Οκάν), Τανζού, Μπα-
ρέττας (72’ Τορομανίδης), 
Σέα (64’ Ράνος).

ΑΟ Καβάλα 
Πρόκριση στα πέναλτι (4-3) επί του Νέστου
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Δεύτερη σερί ήττα, αυτή 
τη φορά εντός έδρας, σ’ 
ένα παιχνίδι όπου «κυ-
νηγούσε» το σκορ σε 
όλη τη διάρκεια της ανα-
μέτρησης

Οστόχος του ΓΣΕ που μετά 
το τέλος του εντυπωσιακού 
σερί των 9 νικών που ση-
μειώθηκε στη Λευκάδα την 
προηγούμενη αγωνιστική, 
ήταν να επιστρέψει στις 

νίκες στο ντέρμπι με την 
Μύκονο, δεν επιτεύχθηκε. 
Το συγκρότημα της Ελευ-
θερούπολης έχασε το Σάβ-
βατο (27/1) στο κλειστό της 
Γεωργιανής με 81-87 και 
υποχώρησε περισσότερο 
στον βαθμολογικό πίνακα 
της Elite League.

Οι φιλοξενούμενοι με πρω-
ταγωνιστές τους Βοϊτσιε-
χόβσκι, μέσα στη ρακέτα 
και τους έμπειρους Στα-

μάτη, Καμάρα και Σπυρό-
πουλο, είχαν τον έλεγχο 
στο μεγαλύτερο διάστημα 
της αναμέτρησης. Μάλιστα 
σε κάποιο σημείο έφτασαν 
στο σημείο να προηγούνται 
ακόμα και με 17 πόντους δι-
αφορά! Στο 2ο μέρος όμως 
η Ελευθερούπολη πλησίασε 
και λίγο μετά το μέσο του 
4ου 10λεπτου πέρασε για 
πρώτη φορά μπροστά στο 
σκορ 74-72, με τους Αμε-
ρικάνους Άλεν και Γκάθραϊτ 

να οδηγούν στην προσπά-
θεια, η οποία όμως δεν είχε 
συνέχεια, μιας και τα λάθη 
στις κρίσιμες στιγμές και τα 
μεγάλα σουτ των Καμάρα 
και Θεοδώρου στο τέλος, 
έδωσε τη νίκη στη Μύκονο 
οι παίκτες των οποίων πα-
νηγύρισαν τη νίκη μαζί με 
τους φιλάθλους της ομά-
δας που βρέθηκαν στις κερ-
κίδες του κλειστού.

Δεκάλεπτα – Πόντοι

Δεκάλεπτα: 17-27, 38-48, 
64-65, 81-87

Ελευθερούπολη (Παπα-
δόπουλος): Άλεν 18 (2), 
Γκάθραϊτ 17 (1), Στυλίδης, 
Καμπουρίδης 15 (2), Ια-
τρίδης 12 (1), Λογοθέτης, 
Μαστόρος 6, Κουρτίδης 11, 
Τσέλλος, Καλογερίας 2.

Μύκονος (Σκαραφί-
γκας): Σταμάτης 18 (2), 
Πένο 7, Καψαλός, Καμάρας 
14 (2), Σπυρόπουλος 13, 
Σταυρακούκας, Βοϊτσιεχόβ-
σκι 14, Παύλος 2, Θεοδώ-
ρου 9 (3), Ευστρατίου 10 
(1).

ΓΣ Ελευθερούπολης 
Δεν… επέστρεψε στις νίκες! Ήττα από την Μύκονο με 81-87

Πολύς κόσμος και βρα-
βεύσεις στην μεγάλη 
εκδήλωση που διοργά-
νωσε η γυναικεία ομάδα 
μπάσκετ της Καβάλας 
και πραγματοποιήθηκε 
στην αίθουσα «Sτιγμές»

Με μεγάλη επιτυχία, που 
σφραγίστηκε και από την 
πολυπληθή παρουσία του 
κόσμου παρά την έντονη 
βροχόπτωση, πραγματο-
ποιήθηκε το Σάββατο στην 
αίθουσα «Sτιγμές» η εκ-
δήλωση για την κοπή της 
Πρωτοχρονιάτικης πίτας 
της ομάδας των Πανθήρων 
Καβάλας. Παρόντες ήταν 
οι αθλητές και οι αθλήτρι-
ες των αγωνιστικών και 
προαγωνιστικών τμημάτων, 
η γυναικεία ομάδα μας, η 
αντρική ομάδα του ΑΟΚ 
συνεργάτες, φίλοι, γονείς 
αλλά και εκπρόσωποι φο-
ρέων από την πολιτική, την 
τοπική αυτοδιοίκηση, τον 
αθλητισμό και τον πολιτι-
σμό.

Tο παρελθόν «συνάντησε» 
το παρόν και το μέλλον 
του συλλόγου, καθώς μέσα 
από τη σύντομη αναδρομή 
που προηγήθηκε μιας σει-
ράς βραβεύσεων, έγινε η 
«σύνδεση» της ιστορικής 

διαδρομής του συλλόγου 
μας που φέτος κλείνει 15 
χρόνια ζωής.

Στην εκδήλωση τιμήθηκε ο 
προπονητής Νίκος Καλφό-
πουλος ως ιδρυτής, εμψυ-
χωτής και πρωτεργάτης της 
συγκρότησης και εξέλιξης 
του σωματείου μας, ο Στέ-
λιος Πασχαλίδης για την 
μακρόχρονη εθελοντική και 
ανιδιοτελή προσφορά του 
στην αθλητική δημοσιο-
γραφία και στο μπάσκετ, οι 
αθλήτριες της πρώτης ομά-
δας γυναικών των Πανθή-
ρων, Χριστίνα Κουρβούλη, 
Μάθυ Κουγιουμτζόγλου, 
Έλσα Ανδρεάδου, Μαρία 
Μπαλαμπάνογλου, καθώς 
και ο πρώτος προπονητής 
τους Κώστας Λογοθέτης, 
ο οποίος αποτελεί και σή-
μερα μέλος του τεχνικού 
επιτελείου. Επίσης τιμήθη-
καν οι αθλήτριες γεννημέ-
νες το 2004-2005, για τη 
συμμετοχή τους στην κατά-
κτηση του τίτλου Νεανίδων 
ΕΚΑΣΑΜΑΘ με την ταυτό-
χρονη εισαγωγή τους στην 
τριτοβάθμια εκπαίδευση 
με τις παρούσες να είναι η 
Ιφιγένεια βελλίδη, η Μαρία 
Αλπέντζου και η Ηλιοδώρα 
Παναγιωτίδου.

Στην εκδήλωση παραβρέ-
θηκαν, μεταξύ άλλων, ο εκ-
πρόσωπος του Μητροπολί-
τη ΦΝΘ Απότας Φίλιππος, 
οι Βουλευτές Ν. Καβάλας 
Νίκος Παναγιωτόπουλος, 
Γιάννης Πασχαλίδης, Αγ-
γελική Δεληκάρη, ο Αντι-
περιφερειάρχης Καβάλας 
Θόδωρος Μαρκόπουλος, 
ο Αντιπεριφερειάρχης ανά-
πτυξης και επιχειρηματι-
κότητας Αλέξανδρος Ιω-
σηφίδης, ο Αντιδήμαρχος 
αθλητισμού και νεολαίας 
Κώστας Χατζηαναστασίου, 
η Διευθύντρια Πρωτοβάθ-
μιας Εκπαίδευσης Καβάλας 
Γαϊτανίδου Αθανασία, η 
Πρόεδρος της Δευτεροβάθ-
μιας Επιτροπής Εκπαίδευ-
σης Χατζηφραντζή Ανθή, ο 
εντεταλμένος σύμβουλος 
αθλητισμού και απασχό-
λησης Στέλιος Ιγνατιάδης, 
ο Πρόεδρος της Ένωσης 
Γονέων Κηδεμόνων Μανώ-
λης Μαυρομάτης, η Πρόε-
δρος των εθελόντων κατά 
του καρκίνου Ν. Καβάλας 
κ. Σταυρούλα Γκουλούση, 
ο Πρόεδρος του Πολιτιστι-
κού Συλλόγου Κηπούπολης 
– Καλαμίτσας Νίκος Μωυ-
σίδης, ο τοπικός σύμβουλος 
Παύλος Χαβιαρόπουλος 
και ο δημοτικός σύμβουλος 
Ανέστης Δημητριάδης.

Επίσης στην εκδήλωση πα-
ραβρέθηκαν ο Πρόεδρος 
του ΑΟΚ Αντώνης Αντωνί-
ου, ο έφορος του τμήματος 
Μπάσκετ ΑΟΚ Μάκης Περ-
τζεμλίδης και αντιπροσωπία 
της Ολυμπιακής Ακαδημίας 
Δράμας με τους Μπάμπη 
Σιμίδη και Λάμπρο Παπα-
κωνσταντίνου.

Επιπλέον, παρόντες στην 
εκδήλωση ήταν σχεδόν όλοι 
οι προπονητές που έχουν 
«υπογράψει» την εξελικτι-
κή πορεία της ομάδας έως 
σήμερα: Ο Βαγγέλης Καρα-
τσομπάνης που ήταν από 

το ξεκίνημα και κατέκτησε 
πρωτάθλημα Κορασίδων 
και Νεανίδων, ο Χρήστος 
Δασκαλάρας που ξεκίνησε 
το 2010 και πλέον είναι ο 
υπεύθυνος προγραμματι-
σμού και ακαδημιών της 
ομάδας, ο Ανδρέας Δημη-
τριάδης με την πενταετή 
παρουσία του που κατέκτη-
σε πρωτάθλημα Νεανίδων 
και Γυναικών ενώ ο Κώστας 
Δώδος, που κατέκτησε το 
πρωτάθλημα Γυναικών και 
την άνοδο στην Α2, απου-
σίασε λόγω ασθένειας.

Παρόντες και οι προπονη-

τές των ακαδημιών, ο πο-
λύπειρος Γιώργος Μόμτσος 
και η αρχηγός της Γυναικεί-
ας ομάδας μας Αφροδίτη 
Τσάντα.

Την τιμητική της είχε η ση-
μερινή γυναικεία ομάδα με 
τον προπονητή Αρίστιππο 
Χαντέλη ενώ το φλουρί 
«έπεσε» στην Μαρία Μαμα-
λίγκατζη που έλαβε και το 
σχετικό δώρο! Κάθε τμήμα 
της ομάδας είχε, εξ’ άλλου, 
το δικό του φλουρί με το 
αντίστοιχο δώρο, ενώ έγινε 
και λαχειοφόρος αγορά με 
τα δώρα που μοιράστηκαν 

στους συμμετέχοντες να 
ξεπερνούν τα 80 συνολικά!

Συντονιστής της εκδήλω-
σης ήταν ο δημοσιογράφος 
Αποστόλης Μπαμπατζίκος. 
Την πίτα έκοψε ο Πρόεδρος 
Σωτήρης Τσεκμέζογλου 
ενώ χαιρετισμό απηύθυναν 
ο Αντιπρόεδρος Χρήστος 
Κελεμένης και ο Γραμμα-
τέας Μιχάλης Καπέτης, σε 
μία βραδιά που σίγουρα θα 
θυμούνται όλοι για την επι-
τυχία της.

www.kavalapost.gr

Κοπή πίτας Πανθήρων Καβάλας
Όταν το παρελθόν «συνάντησε» το παρόν και 
το μέλλον του συλλόγου…


